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 Dragi bralci, naslednja πtevilka Kamniπkega obËana izide 
v Ëetrtek, 10. februarja. Rok za oddajo Ëlankov in fotografij je v 
petek, 4. februarja, zahvale in oglase pa lahko oddate πe v sredo, 
9. februarja, v uredniπtvu v Kamniku, Glavni trg 23 (stavba med 
obËino in sodiπËem), tel.: 01/83 91 311, 041/662-450, e-naslov:  
sasa.mejac@siol.net.

Aktualno πtevilko Kamniπkega obËana lahko prebirate tudi v 
elektronski izdaji na www.kamnik.si ali tam pobrskate po arhivu.

KamniËan Gregor FtiËar, priznani jazzovski 
pianist, aranæer in avtor lastnih kompozicij, 
se je ob zakljuËku magistrskega πtudija na 
KUG v Gradcu domaËi javnosti predstavil z 
zasedbo tria, v katerem se mu pridruæujeta 
πtudijska kolega, Tirolca Josef Abentung (bas) 
in Benny Hrdina (bobni). Do zadnjega kotiËka 
polna galerija Veronika je bila v petek, 21. 
januarja, prizoriπËe vrhunskega jazz koncerta. 
VeË na 5. strani.

Najmlajπe kamniπke odbojkarice, ki so lani osvojile 
drugo mesto v dræavi, tudi letos ciljajo visoko. V 
drugem krogu Dræavnega prvenstva so brez teæav 
slavile na turnirju v Brestanici in se tako uvrstile 
v 3. krog. VeË o kamniπki odbojki na 11. strani. 

Ekipa deklic v mini odbojki OK Calcit Kamnik je 
bila med prejemniki priznanj za πportne doseæke za leto 
2010, ki sta jih v torek, 25. januarja, v Domu kulture 

ObËina Kamnik se je prijavila na 
mednarodni projekt ≈Nature experi-
ence - Brezmejna doæivetja narave«, ki 
je sofinanciran s strani Evropskega 
sklada za regionalni razvoj (ESRR) v 
okviru Operativnega programa Slove-
nija ∑ Avstrija. V projektu sodeluje 17 
partnerjev iz Slovenije in Avstrije, do-
deljena sredstva celotnega projekta pa 
znaπajo 2,3 milijona evrov. Vrednost 
projekta obËine Kamnik z naslovom 

Minice se na poti k letoπnji visoki uvrstitvi veselijo priznanja za πportne doseæke 2010
Kamnik podelila podæupanja Julijana Bizjak Mlakar 
in podæupan Robert Kokotec uspeπnim kamniπkim 
πportnikom - 23 posameznikov in 8 ekipam.

Bronasto priznanje ObËine Kamnik za veË kot 
petnajstletno delo v πportu je prejel Miro Kregar, 
zlato plaketo za æivljenjsko delo na podroËju πporta 
pa Duπan Papeæ.

Prejemnike priznanj za πportne doseæke in delo v 
πportu predstavljamo na straneh 12 in 13.

Brunch
15€15

najejte se do sitega
vsako nedeljo

po osebi

Maistrova cesta 13, Kamnik
Tel.: 01 / 830 31 00

e-mail: info@hotelkamnik.si
www.hotelkamnik.si

Pojejte kolikor želite za 15 € na osebo, 
otroci od 4. leta dalje 6 €, pijača se plača posebej.

Prvi veËji izziv za novega æupana in obËinski svet

ObËinski proraËun 2011 padel v 
vodo - kam pluje kamniπka ladja?

Svetnice in svetniki so na prvi le-
toπnji seji v sredo, 26. januarja, raz-
pravljali o novem centralnem vpisu 
otrok po novem pravilniku o spre-
jemu otrok v vrtec, o okvirnem in 
obseænem programu dela obËinskega 
sveta ObËine Kamnik za leto 2011 ter 
doloËili viπino sredstev za zagotavlja-
nje pogojev dela Ëlanov obËinskega 
sveta ObËine Kamnik za letoπnje leto. 
Najbolj dolgotrajna in odmevna raz-
prava se je razvnela ob usklajevanju 
predloga Odloka o proraËunu ObËine 
Kamnik za leto 2011, ki je tako na 
prihodkovni kot odhodkovni strani za 
desetino manjπi od lanskega. Rezultat 
nasprotujoËih si argumentov ZA ali 
PROTI sprejemu predloga obËinske-
ga proraËuna v prvem branju je, da 
obËinski svet ni sprejel predlaganega 
proraËuna kljub dejstvu, da so na seji 
vsi predsedniki obËinskih odborov po-

roËali, da so njihovi odbori podprli 
predlog proraËuna. To veliko pove o 
vsebinski sprejemljivosti predloga. 

Vsekakor je zavrnitev proraËuna 
za novega æupana, obËinsko upravo 
in obËinski svet velik izziv in hkrati 
preizkus njihove iznajdljivosti, znanja, 
strpnosti, sodelovanja in izkuπenj, da 
bodo znali poiskati finanËno in vse-
binsko sprejemljive skupne reπitve za 
nov predlog obËinskega proraËuna, ki 
ga morajo pripraviti povsem od za-
Ëetka. 

Iz dokumentov, ki jih je potrdil 
prejπnji obËinski svet, je razvidna she-
ma zagotavljanja sredstev iz dræavnih 
virov v viπini cca. 5,4 milijona evrov. 
Ker tega denarja dræava veË kot oËit-
no ne bo zagotovila, to pomeni, da 
bo morala obËina sama dodatno za-
gotoviti ta primankljaj.

VeË na 2. strani.

Gregor FtiËar Trio 
navduπil z odliËnim 
jazz koncertom

ObmoËje Velike planine predstavlja enega najveËjih sklenjenih travnatih obmoËij, kjer 
v naravi raste bogata alpska flora travnatih poboËij in kraπkih kotanj. Ko se belina 
snega priËne poslavljati, se planina zavije v vijoliËasti plaπË spomladanskega æafrana in 
se mestoma seli, kakor se sneg po planini mestoma umika. Za PleËami in med bajtami 
Velikega Stanu najdemo tudi sicer zelo redko nunko oziroma beli æafran.

Velika planina kot naravni alpski vrt
Velika planina kot naravni alpski vrt 
je 70.832 evrov, sofinanciran pa je v 
viπini 91 odstotkov, od tega je de-
leæ ESRR 57.196 evrov, nepovratna 
dræavna sredstva znaπajo 7.083 ev-
rov. ObËina Kamnik bo za projekt, 
v katerem bodo uredili 15 rastiπËnih 
toËk s poËivaliπËi ter jih predstavili v 
publikaciji, prispevala 6.552 evrov. 

VeË o projektu in rastlinskem bogastvu 
Velike planine na 7. strani.

Kamniπko znanje prodira v svet
Danes si ne predstavljamo veË æivljenja brez raËunalnika, zato smo obiskali raËunalni-

πkega programerja in strokovnjaka za jezikovne tehnologije Petra Holozana, soustano-
vitelja in solastnika podjetja Amebis iz Kamnika. S svojimi sodelavci je dosegel opazne 
razvojne spremembe v uporabi jezikovnih tehnologij. Njihova ≈Besana« nam lahko olajπa 
delo in poiπËe slovniËne napake v tekstu, v Zaloæbi DZS uporabljajo njihove elektronske 
jezikovne slovarje, njihov prevajalni program ≈Presis« pomaga pri prevajanju angleπkih 
besedil v slovenski jezik in obratno ... In vse se je zaËelo samo zato, ker mu v srednji πoli 
jeziki niso bili najljubπi predmet ... Kot pravi si je zamislil strojni prevajalnik predvsem 
zato, da se mu ne bi bilo treba uËiti jezikov. A se jih je nauËil precej bolje kot raËunalnik. 
Vsaj za zdaj. VeË na 4. strani.
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V prihodnosti bolj transparenten centralni vpis 
otrok v vrtec

Zadnje spremembe Zakona o vrtcih omogoËajo, da se v obËinah, 
kjer je veË vrtcev in poteka enoten vpis, za namen ugotavljanja 
dejanskega πtevila vpisanih otrok v vrtce in s tem povezanih potreb 
po zagotovitvi zadostnega πtevila prostih mest v vrtcih, vzapostavi 
centralna evidenca, ker sta letoπnji sprejem otrok v javni vrtec in 
obdelava podatkov o sprejetih in odklonjenih otrocih pokazala, da 
obËina ne razpolaga z natanËnim πtevilom odklonjenih oz. ËakajoËih 
otrok, za katere je dolæna naËrtovati dodatne kapacitete. Veliko 
vlog je bilo podvojenih, izmenjava in preverjanje podatkov med po-
sameznimi vrtci pa nista mogoËa zaradi varovanja osebnih podatkov, 
kar πe dodatno oteæuje ugotavljanje dejanskih potreb po prostih 
mestih v vrtcih. 

Oblikovanje centralnega Ëakalnega seznama, s katerega se z ozirom 
na razpoloæljiva prosta mesta po vrtcih, upoπtevaje æelje starπev po 
vrtcu in doseæeno πtevilo toËk vkljuËujejo otroci, je predmet novega 
predloga pravilnika o sprejemu otrok v vrtec. Seveda ima sprejem pra-
vilnika finanËne posledice za proraËun, ker so otroci, ki jih sprejme 
vrtec na podlagi pravilnika in ki imajo skupaj z vsaj enim od starπev 
stalno bivaliπËe v obËini Kamnik, deleæni doplaËila obËine iz prora-
Ëuna za leto 2011. Zaradi pomembnosti pravilnika za sprejem v vrtec 
je obËinski svet sprejel predlog za dve fazi obravnave tega pravilnika.

Prvi veËji izziv za novega æupana in obËinski svet

ObËinski proraËun 2011 padel v vodo - kam pluje kamniπka ladja?
Liljana Juhart Mastikosa, podsekretarka — vodja oddelka za dru-

æbene dejavnosti, je opozorila na pomanjkanje Ëasa do vpisov v vrtce 
in komisijske obravnave vlog za sprejem v vrtec in povedala, da se 
lahko terminski plan sesuje, Ëe se bo pravilnik obravnaval v dveh 
fazah. Predlogi statutarne komisije so bili upoπtevani. Tudi koncesi-
onarji so prostovoljno pristopili k sistemu centralnega vpisa v vrtec 
— tak konsenz je v praksi teæko doseËi... Pozvala je obËinski svet, da 
Ëimprej, na izredni seji πe enkrat preuËi popravljeni pravilnik — Ëe 
je moæno πe v februarju.

Nekateri svetniki (NSi) so bili mnenja, da zavlaËevanja ne bodo, Ëe 
bo pravilnik obravnavalo na izredni seji — πe vedno lahko izvedejo 
razpis v marcu. Enotni so si bili, da objave centralnega seznama ne 
morejo biti le na oglasnih tablah in na internetu, ker ga nekatere 
druæine nimajo, Ëakalni seznam naj dobijo ljudje v roke. Spraπevali 
so se zakaj morajo starπi oddajati vloge v vrtec prve izbire in ne veË 
v glavni vrtec, Ëe bo glavni izbor naredil centralni raËunalnik. Prav 
tako so podali resno vsebinsko opozorilo, da morajo starπi oddajati 
vloge s priporoËeno poπto in ne z navadno (kot je navedeno), da 
imajo v rokah dokazljiv dokument v primeru zakonskega roka za 
pritoæbo. Pri SDS so pozdravili centralno evidenco kot nujno sodo-
bno metodo za registracijo otrok v vrtcih, ki mora biti zaradi pravice 
do nadomestila zavrnjenih otrok zelo natanËna. Svetnica iz LDS je 
podala nekaj vsebinskih vpraπanj glede πtevila komisij za sprejem 
otrok (ena centralna komisija ali veË komisij) v vrtec ter vpraπanje 
ali imata koncesionarja v svojih aktih æe zavedeno, da pristopajo 
k centralnemu vpisu in evidenci. NSi na eni strani je predlagala 
opazno spremembo zaradi veliko primerov, da oba starπa æivita na 
istem naslovu, izkazujeta pa drugaËno stanje — zato bi ukinili kriterij 
≈enoroditeljska druæina« in naj bi oceno primerov prevzel Center za 
socialno delo, ki bi le otroke iz enoroditeljske druæine obravnaval 
prednostno in jim prioritetno omogoËil vpis v vrtec. Pri LDS se niso 
strinjali s tem predlogom, ker CSD æe obravnava otroke s posebnimi 
potrebami. Pomebna ugotovitev pri SDS je, da je skupni cilj pred-
vsem to, da bodo vsi otroci dobili vrtec in potem ne bo veË potrebno 
razpravljati o raznih pravlilnikih... SD je zaokroæila razpravo z oceno, 
da pravilnik, ki bi ga kdo ne mogel krπiti, dejansko ne obstaja... Zares 
dober predlog je imela stranka Zares, in sicer, da je nujno takojπnje 
zbiranje ponudb za nabavo programa za centralni vpis. Nekatere 
svetnice in svetniki so se strinjali, da v komisijo predstavnika ObËine 
ne more potrditi le æupan, potrditi ga mora πe obËinski svet, prav 
tako ravnateljica sama ne more doloËiti predstavnika starπev, temveË 
ga mora potrditi Svet starπev.

Na ObËini Kamnik se bo veliko delalo vse leto ... 
Svetnice in svetniki so sprejeli predlog okvirnega programa dela, ki 

ga je na podlagi predlogov obËinske uprave in svetniπke skupine NSi 
pripravil urad æupana za prvo obravnavo na obËinskem svetu. Svet-
niki in svetnice so sprejeli tudi okvirni terminski plan sej obËinskega 
sveta. Program dela je obπiren in vsebinsko zelo raznolik in iz njega 
lahko razberemo, da se bodo vsi zaposleni na ObËini Kamnik ter 
obËinski svet morali zelo potruditi, da ga bodo v celoti realizirali. Na 
spomladanskem in jesenskem zasedanju bodo svetniki tako odloËali o 
vitalnih vpraπanjih, ki bodo doloËala kvaliteto æivljenja obËank in ob-
Ëanov. Svetnice in svetniki so podali πe veliko predlogov za dodatno 
razπiritev predlaganega programa, kot so ukrepi za medgeneracijsko 
sodelovanje in spodbujanje gospodarstva ter pridobitev novih delo-
vnih mest (NSi), ukrepi za zmanjπevanje revπËine in medgeneracijsko 
povezovanje ter obravnavo problematike kmetijstva v Kamniku (SD), 
ukrepi za spodbudo ugodnega podjetniπkega okolja (Zares).

Vsekakor bomo o delu obËinskega sveta naπe bralce aæurno in po-
drobno obveπËali.

PlaËila svetnicam in svetnikom za njihovo delo 
in delovanje svetniπkih skupin

»lanom ObËinskega sveta ObËine Kamnik pripadajo iz proraËuna 
ObËine Kamnik sredstva za zagotavljanje pogojev za njihovo delo v 
svetniπkih skupinah. Glede na realni obseg razpoloæljivih proraËun-
skih sredstev za leto 2011 je zaradi zaostrenih socialno-ekonomskih 
razmer v letu 2011 potrebno porabo proraËunskih sredstev uokviriti v 
realne razmere ter temu primerno doloËiti tudi obseg sredstev za zago-
tavljanje pogojev za delo Ëlanov ObËinskega sveta ObËine Kamnik. Ob 
nujni racionalizaciji porabe javnih finanËnih sredstev na vseh drugih 
podroËjih, za katere je odgovorna lokalna skupnost, æupan kot pred-
lagatelj ocenjuje, da je za leto 2011 mogoËe za ta namen v obËinskem 
proraËunu zagotoviti najveË 100 evrov meseËno na Ëlana oz. 1.200 evrov 
na letni ravni. Ob predpostavki, da bodo planirana sredstva tudi v celoti 
porabljena, je potrebno v proraËunu za 2011 za vseh 29 Ëlanov ObËin-
skega sveta na letni ravni zagotoviti 34.800 EUR, skupaj s predvidenim 
prenosom neporabljenih sredstev iz 2010 pa 36.300 ¤. Svetniki so tako 
sprejeli sklep, da se za delovanje svetniπkih skupin doloËi znesek v viπini 
100 EUR za vsakega svetnika. Presenetila je stranka LTS-za Kamnik: 
≈Predlagali smo, da lahko ta sredstva tudi ukinemo oz. lahko delu-
jemo z manjπimi sredstvi. Bili smo edini in pri tem nismo vztrajali, 
ker smo ostali osamljeni, Ëeprav se zavzemamo za racionalizacijo 
tudi v tem vidiku.« Pri SD pa so podali mnenje, da je prav, da so ta 
sredstva zagotovljena, vednar ostajajo tudi neporabljena.

ProraËun za 2011 padel v vodo 
æe v prvem branju

Letoπnji obËinski proraËun in hkrati prvi proraËun za novega æupana 
Marjana ©arca je tako na prihodkovni kot odhodkovni strani za pri-
bliæno 10% manjπi od lanskega. Odhodki presegajo prihodke za okoli 
2 milijona evrov, kar naj bi se v celoti pokrilo iz preseæka v lanskem 
proraËunu. Robert Kokotec, podæupan, je poudaril, da manjπi proraËun 
na prihodkovni strani pomeni teæje delo svetnikov oz. teæje sprejemanje 
njihovih odloËitev. Jasno pa je, da bo v prihodnje manj investicij. Ker 
so sredstva proraËuna letos moËno omejena, je priπlo s strani veËine 
svetnikov do nestrinjanja s predlaganimi prioritetami iz predloga ob-
Ëinskega proraËuna in so ga kljub dejstvu, da bi se njihovi argumenti-
rani predlogi lahko upoπtevali v drugem branju proraËuna, zavrnili z 
veËino glasov (16 :12). 

Kot so zapisali v obrazloæitvi pripravljavci proraËuna, je iz pre-
jetega izraËuna primerne porabe s strani Ministrstva za finance 
razvidno, da primerna poraba za ObËino Kamnik za leto 2011 znaπa 
15.536.784 evrov. IzraËunana je na osnovi povpreËnine v viπini 554,50 

¤, ki je doloËena v Zakonu o izvrπevanju proraËunov Republike 
Slovenije za leti 2011 in 2012. V letu 2011 ObËini Kamnik iz dræavnega 
proraËuna ne pripadajo dodatna sredstva kot finanËna izravnava, saj 
prihodki za financiranje primerne porabe, to je dohodnina in 8 % 
davËnih prihodkov (21. Ëlen starega ZFO), presegajo izraËunano viπino 
primerne porabe. 

Pri pojasnjevanju svojih razlogov ZA ali PROTI sprejemu predloga 
proraËuna za 2011 so nekateri svetniki, ki so bili ZA poudarili, da 
mora obËinska uprava resno vzeti vse pripombe in jih upoπtevati v 
pripravi proraËuna za drugo branje. Pri SD so poudarili, da je ne-
odgovorno do obËanov, Ëe se ga zavrne æe v prvem branju, vendar 
ocenili, da so potrebna sredstva za sanacijo Starega gradu, dokonËa-
nje projekta Mamut, veË sredstev za Kotlovnico ter terminski plan 
vlaganj v krajevne skupnosti, ki so prepriËane, da so zapostavljene. 
≈Glede na obstojeËe stanje (2,5 mio manj kot prej) lahko pohvalimo 
obËinsko upravo, da je spravila skupaj takπen soliden proraËun. Ven-
dar mora upoπtevati naπe pripombe do drugega branja!« so izpostavili 
pri SD. Pri SNS so svoj ≈PROTI« argumentirali s tem, da proraËun 
ni razvojno naravnan in pomeni stagnacijo, iz vrst SDS-a pa je bilo 
pri utemeljitvi njihovega ≈ZA« sliπati, da je æupan velik intelektualec 
in bo znal presoditi kaj je ta seja pomenila ter bo ravnal preudarno 
ter racionalno. Resno so opozorili na posledice, Ëe prvo branje ne 
bo sprejeto — za Veliko planino, za tekoËe projekte: ≈En mesec je 
lahko usoden za marsikateri projekt! Ali ste pri polni zavesti, ko 
razmiπljate o zavrnitvi æe prvega branja — to je neracionalno, ne-
smiselno in neodgovorno! Razumeli bi, Ëe bi se to zgodilo v drugem 
branju!« so vroËe pozvali ostale svetnike k pazljivi odloËitvi. Po 
njihovem mnenju pa so posledice zavrnitve lahko hude. Poudarili so, 
da so proti temu, da se proraËun dela za zaprtimi vrati, ker to ni 
transparentno. NSi so svoj ≈PROTI« utemeljili z izjavo, da proraËun 
ni dober, kar po njihovem mnenju izkazujejo pripombe svetniπkih 
skupin, odborov in svetnikov. Ugotavljajo, da je pri πportu, mladini in 
kulturi v predlogu povsod deficit in da je za druæbo nujno vlaganje 
v πport in mladino. ≈S tem æelimo dati novo priloænost æupanu, da 
postavi nove temelje in da izpolni obljubo, da se bo pogovarjal z 
nami ≈ena na ena« s posamezno svetniπko skupino (in ne vsi skupaj v 
eni sobi),« so zakljuËili svoj argument pri NSi. Svetnica iz SM -Zeleni 
SL je spomnila svetnike in svetnice, da mora cilj obËine ostati 100 % 
vkljuËenost otrok v vrtec - in ne ≈zadovoljivih 81 %« ... Po njenem 
mnenju je ta proraËun usmerjen proti mladim in zato proraËuna 
ni podprla. Pri LTS-za Kamnik so prepriËani, da je temeljni doku-
ment obËine potrebno spraviti skupaj z izredno resnostjo. Izrazili 

KVIAZ
Svetnice in svetniki so na predlog Karle Urh, LTS, soglasno 
potrdili, da je namesto Braneta GoluboviËa Ëlan Nadzorne-
ga Sveta Demitrij PerËiË.

Podæupanja ObËine Kamnik mag. Julijana Bizjak 
Mlakar in podæupan Robert Kokotec po zakljuËeni 
πesturni 3. seji obËinskega sveta:

Robert Kokotec, podæupan ObËine Kamnik: ≈Zaradi zavrnitve predloga 
proraËuna v prvem branju se bodo investicije zaËasno ustavile — predvsem 
je najbolj opazen problem vrtca, ki pri tem nastane. VeËjih dramatiËnih 
posledic to sicer ne bo imelo, vendar se morajo zdaj vse investicije pre-
staviti na kasnejπi Ëas. Danaπnji rezultat obËinske seje jasno kaæe, da gre 
pri vsej stvari za ≈prestiæno« zadevo in ravnanja iz uæaljenosti, ker ena 
stranka in ena lista nista zadovoljni z izbiro podæupanov. Mojo izjavo 
dokazuje dejstvo, da so tisti, ki so si v preteklem mandatu stali nasproti 
s ≈kanoni« v rokah, zdaj najveËji zavezniki...«

Mag. Julijana Bizjak Mlakar, podæupanja ObËine Kamnik: ≈ Moj ko-
mentar na danaπnjo zavrnitev predloga obËinskega proraËuna je kratek 
— ni bilo resnih argumentov za zavrnitev proraËuna, poleg tega je bilo 
prostora za pogovarjanje in usklajevanje med svetniπkimi skupinami πe 
veliko. Noben njihov predlog namreË ni bil zavrnjen, saj je πlo πele za 
prvo obravnavo predloga proraËuna, v kateri naj bi svetniki πele dajali 
predloge za spremembe predloga proraËuna. Vse to kaæe na premalo 
odgovorno ravnanje in na politiËno preigravanje nekaterih svetnikov. 
Upam, da se bodo vsi svetniki in vse svetniπke skupine prihodnjiË bolj 
pripravljene sporazumevati in dogovarjati za boljπo skupno prihodnost 
celotne obËine Kamnik.«

Svetnice in svetniki so na prvi letoπnji seji v sredo, 26. janu-
arja, razpravljali o novem centralnem vpisu otrok po novem 
pravilniku o sprejemu otrok v vrtec, o okvirnem in obseænem 
programu dela obËinskega sveta ObËine Kamnik za leto 2011 
ter doloËili viπino sredstev za zagotavljanje pogojev dela Ëlanov 
obËinskega sveta ObËine Kamnik za letoπnje leto. Najbolj dol-
gotrajna in odmevna razprava se je razvnela ob usklajevanju 
predloga Odloka o proraËunu ObËine Kamnik za leto 2011, ki je 
tako na prihodkovni kot odhodkovni strani za desetino manjπi od 
lanskega. Rezultat nasprotujoËih si argumentov ZA ali PROTI 
sprejemu predloga obËinskega proraËuna v prvem branju je, da 
obËinski svet ni sprejel predlaganega proraËuna kljub dejstvu, 
da so na seji vsi predsedniki obËinskih odborov poroËali, da so 
njihovi odbori podprli predlog proraËuna. To veliko pove o vse-
binski sprejemljivosti predloga. 

Vsekakor je zavrnitev proraËuna za novega æupana, obËinsko 
upravo in obËinski svet velik izziv in hkrati preizkus njihove iz-
najdljivosti, znanja, strpnosti, sodelovanja in izkuπenj, da bodo 
znali poiskati finanËno in vsebinsko sprejemljive skupne reπitve 
za nov predlog obËinskega proraËuna, ki ga morajo pripraviti 
povsem od zaËetka. 

Iz dokumentov, ki jih je potrdil prejπnji obËinski svet, je raz-
vidna shema zagotavljanja sredstev iz dræavnih virov v viπini 
cca. 5,4 milijona evrov. Ker tega denarja dræava veË kot oËitno 
ne bo zagotovila, to pomeni, da bo morala obËina sama dodatno 
zagotoviti ta primankljaj. Ob zakljuËku πesturne seje obËinskega 
sveta se nam poraja vpraπanje, kako bi reagirali svetniki, Ëe bi 
æupan po tej seji v naslednjem predlogu za proraËun 2011 do-
sledno upoπteval njihove prioritete ter se natanËno dræal NRP-ja 
in dal vseh 5 milijonov evrov v πolski sklad in vrtce? To pomeni, 
da bi moral ukiniti sredstva za vsa ostala podroËja, ki jim je 
denar namenjen v proraËunu, kar bi imelo na kvaliteto æivljenja 
v Kamniku velike posledice. Ne smemo pozabiti, da je bistvo 
proraËuna v tem, da je uravnoteæen. Ker pa se nas je vseh do-
taknila recesija, razpolagamo z manj denarja kot v prejπnjih 
letih. S takπno realnostjo se sreËujemo danes in se jo bomo morali 
nauËiti sprejeti.

Zaradi novih dodatnih informacij, ki jih ni bilo mogoËe tako 
hitro umestiti na sejo, so seznanitev z demografsko πtudijo umak-
nili z dnevnega reda. Zaradi te toËke in zaradi gradnje πol bo 
æupan sklical izredno sejo.

so obæalovanje, da proraËun ni bil sestavljen s posvetovanjem... Kot 
manjkajoËe postavke so med drugim izpostavili neograjene oz. ne-
obzidane Kamniπke Æale, odprt dostop divjadi in urejanje vodovoda 
Vodice, problem Druπtva invalidov, ki ne bo imelo veË prostora 
(ker jim v ZD poteËe pogodba) in jim je ObËina obljubila pomoË 
za nakup novih prostorov, ureditev Maistrove spominske sobe in 
urejanje varnih poti - del naj bi financiral Calcit, zato je potrebno 
prouËiti to moænost in se pogovoriti z direktorjem. Opozorili so, da 
je æe vse pripravljeno, da se mestne πole ne bodo gradile in da bila 
je ta odloËitev sprejeta na uradniπki ravni. LDS je izpostavil, da je 
edina dobra stvar v proraËunu, da imajo EU projekti prednost in so 
uvrπËeni v proraËun, kar je za njih zelo pohvalno in pomebno. Pri 
Zares so na podlagi izjav ≈starih« svetnikov, ki pravijo, da v prete-
klosti nikoli niso dobili gradiv, pojasnili, da so zadovoljni z gradivom 
v danih okvirih. Desus je opozoril na socialni problem za ostarele 
KamniËane — razvoj skrbi za starejπe se je zniæal za 50% ob dejstvu, 
da se je proraËun zniæal le za 10%. Trdijo, da se druæba spreneveda, 
da je vsako leto veË ostarelih. ≈Mi turizem hranimo, priËakujemo pa, 
da nam bo turizem povrnil vloæke — zato je pri Veliki planini nujen 
drug pristop,« je bilo sliπati iz vrst DeSUS-a. Pri SLS so mnenja, da 
je namenjenih sredstev za kmetijstvo obËutno premalo. Poudarili so 
pomen lokalne samooskrbe, ki je vedno bolj pomembna in zaæeljena 
— tudi preko medijev. 

NINA IRT

Æupan Marjan ©arec o 
zavrnitvi predloga proraËuna

Po odloËitvi veËine obËinskega sveta (16:12), da ne sprejmejo pred-
loga ObËinskega proraËuna za leto 2011 æe v prvem branju tega 
predloga, smo za izjavo in komentar na takπno odloËitev prosili kam-
niπkega æupana Marjana ©arca, ki se zaradi bolezni seje ni mogel 
udeleæiti. Odzval se je na naπ klic in z obËutnim neodobravanjem 
nastale situacije podal naslednjo izjavo:

≈Menim, da je zavrnitev predloga obËinskega proraËuna za leto 
2011 v prvem branju skrajno neodgovorno dejanje svetnic in svetni-
kov, saj bomo posledice takega dejanja utrpeli prav vsi obËani in ob-
Ëanke. Takπna odloËitev obËinskega sveta je toliko manj razumljiva in 
pa tudi neracionalna, saj je πlo vendar za predlog proraËuna v prvem 
branju, kjer so lahko svetnice in svetniki podajali svoje argumentirane 
pripombe in predloge za spremembe in dopolnitve. ObËinska uprava 
bi jih upoπtevala in jih umestila v drugo branje ter sprejem. Izrecno 
zanikam trditve nekaterih svetnic in svetnikov, da jim kot æupan 
in tudi obËinska uprava nismo ponudili moænosti za dogovarjanje 
in usklajevanje predlogov svetniπkih skupin. Kot æupan sem sklical 
dva sestanka, kjer smo z vodji svetniπkih skupin skupaj pregledali 
osnutek predloga proraËuna. Poleg tega smo se o vsem pogovarjali 
tudi znotraj kolegija... 

Svetniki bi se morali zavedati, da je letoπnji proraËun za dobra 
2,5 milijona evrov niæji kot lanski, kar prinaπa s seboj niz doloËenih 
realnih sprememb.

Zaradi vseh naπtetih dejstev ocenjujem, da so se danes na seji 
odvijali ≈prestiæni boji« dokazovanja politiËnih moËi in preπtevanje 
glasov, ki pa z realnimi argumenti nimajo niË skupnega. 

TekoËe investicije so zaËasno ustavljene. Poleg tega lahko nasta-
ne resen problem, Ëe se sluËajno ≈primerna poraba«, ki jo namenja 
dræava v obËinski proraËun, ne bi izplaËevala - v tem primeru se nam 
lahko zgodi, da se bo proraËun πe zniæal!«
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NajveËji slovenski turistiËni sejem Alpe Adria − Turizem in prosti Ëas 
odpira svoja vrata od Ëetrtka, 27. januarja, do nedelje, 30. januarja. 
TuristiËno ponudbo predstavlja tudi naπa obËina, Agencija za turizem 
in podjetniπtvo nastopa skupaj s Termami Snovik in hotelom Malo-
grajski dvor. 

Kamnik je tudi del obmoËja Srce Slovenije, ki se æe tradicionalno z 
zelo pestrim in domiselnim sklopom dogajanj predstavlja na osrednjem 
sejemskem prostoru. Partnerji letoπnje skupne predstavitve obmoËja 
Srce Slovenije, ki jo koordinira Center za razvoj Litija, so obËine Dol pri 
Ljubljani, Domæale, IvanËna Gorica, Kamnik, Litija, Lukovica, Mengeπ, 
©martno pri Litiji in Trzin. V πtirih sejemskih dneh se bodo pod skupno 
znamko Srce Slovenije zdruæili turistiËni ponudniki, druπtva, podjetniki 
in posamezniki iz desetih obËin, ki se bodo predstavili tako na raz-
stavnem prostoru, kot tudi v skupnih promocijskih letakih z namenom 
spodbujanja povezovanja in sodelovanja med akterji z obmoËja ter pro-
mocije in prodaje produktov obmoËja. V petek, 28. januarja, bo ob 14. 
uri na razstavnem prostoru Srca Slovenije za æupane in koordinatorje 
obËin Srca Slovenije potekal druæabni dogodek. Kamniπki ponudniki pa 
se bodo predstavljali v nedeljo, 30. januarja, od 14. do 17. ure. Vse dni 
pa bo na lepo urejenem razstavnem prostoru Srca Slovenije æivahno, 
saj se bo predstavilo vseh deset obËin.

Sejem je odliËna priloænost za prikaz turistiËne destinacije, za izme-
njavo dobrih praks, preverjanje lastnih turistiËnih strategij in spodbuja 
dvigovanje kriterijev kakovosti ponudbe. Upamo, da bodo koordina-
torji in ponudniki iz naπe obËine in obËin Srce Slovenije to priloænost 
kar najbolje izkoristili! 

TuristiËna ponudba 
Kamnika na sejmu  
Turizem in prosti Ëas 

V preteklem tednu so 
Terme Snovik dobile novo 
vodstvo. Dosedanja direk-
torica Petra Zlatoper je v 
ponedeljek, 17. januarja, 
vodenje druæbe predala 
novemu direktorju Mat-
jaæu Kondi iz Lesc. Takoj 
po nastopu funkcije se je 
v Ëetrtek, 20. januarja, na 
zboru delavcev predstavil 
zaposlenim, jih seznanil z 
vizijo in poslanstvom dru-
æbe, planom za leto 2011, 
novimi pristopi pri vode-
nju in podal predloge so-
delovanja zaposlenih pri 
uresniËevanju strategije 
podjetja. Zaposleni so 
novemu direktorju zasta-
vili vpraπanja o konceptih 
dela, direktor pa je v od-
govorih poudaril, da je odprt za sugestije in predloge kako izbo-
ljπati delo na posameznem delovnem podroËju in s tem poslovne 
rezultate. 

Matjaæ Konda, po izobrazbi diplomirani organizator turizma, ima 
bogate in dolgoletne delovne izkuπnje s podroËja vodenja turisti-
Ënih objektov. Med drugim si je izkuπnje pridobil kot izvrπni direktor 
træenja v podjetju Turizem Kras, destinacijski management, d.d., tri 
leta se je kot samostojni podjetnik ukvarjal s svetovanjem in vo-
denjem delovnih procesov, izobraæevanjem in vodenjem gostinskih 
programov ter vodenjem kreativnih delavnic za postavljanje vizij in 
strategij. Kot direktor je uspeπno vodil Hotel Lek v Kranjski Gori in 
Hotel Krim Bled.

V Termah Snovik se lahko pohvalijo z nazivom prve slovenske 
terme z ekoloπkim znakom za okolje EU Marjetica, ki so si ga pri-
sluæili s kakovostjo in ekoloπko uËinkovitostjo. V Eko Termah Snovik 
svoje goste spodbujajo k razmiπljanju o tem, kaj pravzaprav jejo ter 
jim ponujajo zdravo prehrano. Izdelali so tudi promocijsko broπu-
ro Zdravo je dobro!, v kateri nudijo osnovne informacije o zdravi 
prehrani. Konec leta 2010 so prejeli specializacijo Pohodniπkega 
hotela kot pohodnikom prijazna destinacija z vrsto storitev in in-
frastrukturo.
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V Termah Snovik  
novo vodstvo

Vrtec  KamenËek kot 
nova enota javnega vrtca 
VVZ Antona Medveda bo 
10. februarja sprejel 78 mal-
Ëkov. V teh dneh Ëakajo le 
πe na vpis vrtca v razvid 
pri Ministrstvu za πolstvo in 
πport. Zaposleni v vrtcu, ki 
je æe v celoti opremljen, pa 
ga bodo v prihodnjih dneh 
pripravili na prijazen spre-
jem otrok.

PetoddelËni nizkoenerget-
ski vrtec so prizidali k O© 
27. julij, a gradnja ni stekla 
kot je bilo naËrtovano. Za-
Ëetek gradnje se je namreË 
zaradi zahtev Zavoda za var-
stvo kulturne dediπËine Kra-
nja, ki so narekovale poprav-
ke na videzu fasade in s tem 
novo pripravo projektov, 
zavlekel v konec avgusta, ko 
je obËina pridobila gradbeno 
dovoljenje. Na podlagi razpi-
sa je obËina stavbno pravico 

Vrtec KamenËek  
odpira vrata 78 otrokom

za gradnjo objekta 
za potrebe vzgoje in 
varstva predπolskih 
otrok, opreme in ure-
ditev zunanjih povrπ-
in z igrali za namene 
vrtca in πole podelila 
podjetju Jelovica hiπe 
d.o.o. kot edinemu 
ponudniku na javnem 
razpisu. 

V sklopu naloæbe 
so preuredili tudi kuhinjo 
v osnovni πoli, ki sluæi kot 
centralna kuhinja za πolo in 
vrtec. Celotno investicijo sa-
nacije kuhinje, jedilnice, za-
menjave oken v jedilnici in 
kuhinji πole ter toplotne po-
staje je izpeljala ObËina do 
zaËetka πolskega leta, da je 
πola z novim πolskim letom 
lahko nemoteno priËela s pe-
dagoπkim procesom.

TehniËni pregled novozgra-
jenega vrtca je bil opravljen 

v zadnjih dneh lanskega leta, 
ugotovljene manjπe pomanj-
kljivosti pa je izvajalec od-
pravil v prvih dveh tednih 
letoπnjega leta, tako, da je 
ObËina æe pridobila gradbe-
no dovoljenje in izvedla po-
stopke vpisa vrtca v razvid. 

V vrtcu KamenËek bodo 
izvajali program Montessori 
pedagogike, ta doslej poteka 
æe v enoti Tinkara, temu pri-
merno je projektirana tudi 
oprema vrtca.

Z odprtjem vrtca KamenË-
ek bo v kamniπki obËini v 
predπolsko vzgojo vkljuËenih 
1245 otrok, Ëakalna vrsta za 
sprejem v vrtec se bo ne-
koliko skrajπala, a πe ved-
no primanjkuje blizu tristo 
mest. Zato obËinska uprava 
pripravlja razpis za podelitev 
koncesije za namen predπol-
skega varstva za petnajst od-
delkov kot najhitrejπi naËin 
zagotovitve dodatnih mest v 
vrtcih.

V nedeljo, 23. januarja, 
je z nastopom mladih kam-
niπkih breakedancerjev iz 
©D The Rock zaprlo svoja 
vrata drsaliπËe na Glavnem 
trgu, ki je v osmih tednih 
delovanja gostilo na lede-
ni ploskvi okoli pet tisoË 
drsalcev. Zaprtje drsaliπËa 
sta s kratkim nagovorom 
pospremili tudi direktorica 
Agencije za razvoj turizma 
in podjetniπtva dr. Andreja 
Eræen ter podæupanja mag. 
Julijana Bizjak Mlakar, ki 
je pozdravila projekt kot 
prostor rekreacije in ve-
selja πtevilnih otrok in 
druæin. 

V teh dneh pa so se na 
naπe uredniπtvo obraËali 
bralci z vpraπanji, ali je dr-
saliπËe res æe dokonËno za-
prlo vrata Ëeprav smo πele 
sredi zime, v teækih Ëasih, 
ko je drsanje ena najce-
nejπih oblik rekreacije, pa 
πe πolske poËitnice so pred 
nami. Odgovore smo poiska-
li na Agenciji za turizem in 
podjetniπtvo, ki upravlja z 
drsaliπËem. 
Direktorica dr. Andreja 

Eræen pojasnjuje, da so v 
skoraj dveh mesecih dr-
saliπËa na prostem v pri-
merjavi s preteklimi leti 
zabeleæili velik porast obi-
skovalcev. Temu je zago-
tovo botrovala tudi sploπ-
na gospodarska kriza, ki 
marsikomu ne dovoljuje 
dragih smuËarskih poËit-

Priljubljeno drsaliπËe ≈zapustilo« srediπËe mesta
nic. ≈Iz tega dejstva sledi 
vpraπanje, ki so ga mnogi 
obiskovalci drsaliπËa po-
stavljali, ko je nastopil dan 
zaprtja drsaliπËa: Zakaj ne 
podaljπati priljubljene toËke 
do konca februarja? Odgo-
vor je æal ponovno pove-
zan s finanËno krizo: kljub 
temu, da je ObËina Kamnik 
drsaliπËe kupila, so stroπki 
njegovega obratovanja pre-
cej visoki. Samo elektriËna 
energija je za mesec decem-
ber, ki ni bil ekstremno topel 
mesec, znaπala 1.800 evrov. 
Ob tem pa se pojavljajo πe 
πtevilni ostali stroπki (zava-
rovanje, fiziËno varovanje, 
najem ozvoËenja, luËi, πoto-
ra, stroπki ËiπËenja in vzdræe-
vanja drsaliπËa). Ker namen 
ObËine Kamnik ni, da bi za 
obisk drsaliπËa zaraËuna-
vala vstopnino, smo projekt 
izpeljali v okviru odobrenih 
finanËnih sredstev.«

Kot dodaja Eræenova, so 
v preteklih letih ugotovi-
li, da je obisk drsaliπËa na 
prostem v januarju opaz-
no padel. Tudi ob vre-
mensko ugodnih pogojih 
je bilo v januarskem Ëasu 
drsalcev veliko manj kot 
v decembrskem Ëasu. Ob-
dobje do poËitnic, ki so 
konec februarja, je dolga 
doba, ki bi, po njenih be-
sedah, predstavljala veliko 
finanËno breme. 

SA©A MEJA»

Matjaæ Konda, novi direktor Term 
Snovik.

Dolga leta zapuπËen objekt 
na obrobju mesta, ob kroæi-
πËu pri KIK-u, poËasi dobiva 
novo podobo, æivljenje pa naj 
bi mu s poletjem dali otroci. 
Investitor Izri, inπtitut za raz-
iskave in razvoj v izobraæeva-
nju, d.o.o., ki je Ëlan poslovne 
skupine Erudio, se je odloËil 
za izgradnjo sedem oddelËne-
ga vrtca, s tem pa degradira-
nemu obmoËju vrniti æivljenje 
z novo, πe kako potrebno vse-
bino v kamniπki obËini. Vrtec 
bo deloval kot zasebni vrtec, 
po priËakovanem razpisu za 
podelitev koncesije pa bo de-

Raste tudi novi vrtec na Fuæinah loval kot koncesijski vrtec. 
Izvajalec dejavnosti bo novo-
ustanovljeno podjetje Zasebni 
vrtec Trobentica. 

Kot pravi investitor, so se 
projekta izgradnje vrtca lotili 
na podlagi spodbud in obvestil 
o razpisu s strani obËanov ter 
zaradi interesa na podroËju 
predπolske vzgoje, saj njihov 
zavod Zaris æe vrsto let iz-
vaja srednjeπolski program za 
pomoËnike vzgojiteljev, v last-
nem vrtcu pa bodo omogoËili 
neposreden prenos znanja iz 
prakse v izobraæevalni proces. 
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OBVESTILO
Æupan Marjan ©arec je za obËane in obËan-

ke Kamnika na voljo vsak prvi Ëetrtek v me-
secu med 14. in 17. uro v sejni sobi v pritliËju 
ObËine Kamnik.

Gradnja πol Ëaka na 
razjasnitev stanja

Na zastavljeno vpraπanje svetniπke skupine NSi v zvezi z naËrti in vizijo 
æupana ObËine Kamnik glede izgradnje novih mestnih πol, je Ivan Kenda 
v imenu obËinske uprave ObËine Kamnik podal naslednji odgovor:

≈Æupan in obËinska uprava bosta naredila vse potrebno, da bi se po-
mankljivosti v preteklem mandatu sprejetega koncepta zagotovitve za-
dostnih prostorskih kapacitet za potrebe izvajanja osnovnega πolstva 
v Kamniku Ëimprej odpravile in intenzivno prouËuje moæne reπitve. Na 
obËinski upravi predlagajo fazno pridobivanje gradbenih dovoljenj, ker 
ga kot celoto ne morejo pridobiti zaradi nujne celostne ureditve desne 
breæine Kamniπke Bistrice (za kar bi potrebovali dodatne 4 mio evrov). 
ObËina mora vodovarstvenikom zagotoviti dodatne povrπine za razlitje 
vode. Dejstvo je, da nam prav iz podroËij B11 in B12 privatniki uhajajo v 
Komendo, Trzin, Mengeπ,...

ObËinska uprava je pridobila dokument, iz katerga je po oprav-
ljenem vnoviËnem pregledu objektov in preveritvi obstojeËe doku-
mentacije razvidno, da ruπitev πol ne bi bila potrebna. Z ustrezno 
sanacijo in izgradnjo novih prizidkov bi bilo (v skladu z veljavno 
zakonodajo) mogoËe zagotoviti tako protipotresno varnost kot tudi 
potrebne dodatne kapacitete, upoπtevaje πtevilo otrok, ki bodo v 
prihodnjih letih vstopili v osnovno πolo. Predvsem pa je v tej zvezi 
pomemben vidik, vezan na prihranek proraËunskih sredstev. Oddelek 
za druæbene dejavnosti in aktiv ravnateljev se morata dogovoriti za 
doloËitev novih πolskih okoliπev. Dejstvo, ki ga ni mogoËe prezreti je 
tudi, da predhodno zastavljenega projekta izgradnje πol v Kamni-
ku glede na obËutno spremenjene socialno-ekonomske in finanËne 
razmere niti ne bi bilo mogoËe realizirati po prvotno predvidenem 
terminskem planu. Glede na vse navedeno bo zato obËinska uprava v 
najkrajπem moænem Ëasu v zvezi z redefiniranjem projekta izgradnje 
πol v Kamniku pripravila gradivo za posebno sejo obËinskega sve-
ta, na kateri bodo predstavljene ustrezne moæne reπitve, upoπtevaje 
tako predvidene demografske trende, kot tudi predhodno potrebne 
informacije o izpolnitvi zahtev s strani pristojne dræavne institucije, 
ki jih je potrebno pridobiti kot pogoj za pridobitev gradbenege do-
voljenja. Ob tej priliki bo obËinskemu svetu predstavljena tudi nova 
ocena finanËnih posledic.«

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 15.000 izvodov. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glav-
ni trg 23 (zgradba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 
041/662-450, fax: 01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne 
ure: ponedeljek in petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 
17. ure. NenaroËenih Ëlankov in fotografij ne honoriramo. Tisk Set d.d.,
27. 1. 2011.
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oËitne napake, da 
ima veË Ëasa, da 
se ukvarja z bolj 
skritimi. Uporaba 
slovniËnega pregle-
dovalnika zahteva 
od uporabnika kar 
nekaj znanja. Pri 
Besani namreË sle-
dimo filozofiji, da 
je bolje, da opozo-
ri na kakπno napa-
ko, ki je v resnici 
ni, kot da se tega 
tako izogiba, da 
spregleda tudi tiste, 
ki so. Zato mora 
uporabnik vedno 
sam presoditi, ali 
gre res za pravo 
napako ali pa se 
je pregledovalnik 
zmotil. »e vas za-
nima,  kaj  lahko 
nastane pri preveË 
nekritiËnem spre-
jemanju nasvetov 
Besane, si na spletu 
poiπËite ≈Triptih 
sprevræenega pre-
gledovalnika«, ki ga 
je na to temo napi-
sal Boπtjan Gorenc- 
Piæama.

Zbirka besedil z 1,2 milijarde besed
Se v Amebisu poleg iskanja napak v besedilih ukvarjate πe z 

drugimi projekti? 
Seveda, najbræ nas marsikdo pozna po elektronskih verzijah 

slovarjev, ki smo jih naredili za zaloæbo DZS in tudi druge zaloæ-
be. Celo albansko-albanski slovar smo pripravili. Delali smo æe 
zelo veliko stvari, vse pa so bolj ali manj povezane z jezikom. 
Programi za deljenje besed, zapis πtevil z besedo, razliËne 
statistike, priprava korpusov, to so velike zbirke besedil, ki se 
uporabljajo pri jezikovnih raziskavah. Zadnja verzija korpusa 
je GigaFida in vsebuje veË kot 1,2 milijarde besed.

Potem so πe programi, ki jih delamo za trg, strojni prevajal-
nik Presis, sintetizator govora Govorec, sistem dialoga Kolos, 
v zadnjem Ëasu se spet aktivneje vraËamo na podroËje splet-
nih slovarjev. VeËino naπega dela v zadnjem Ëasu predstavlja 
raziskovalno delo, sodelujemo v veË projektih tako v Sloveniji 
kot tudi v Evropi, trenutno je naπ najveËji projekt Sporazume-
vanje v slovenskem jeziku, v katerem sodelujemo z Inπtitutom 
Joæef Stefan, Univerzo v Ljubljani, Znanstvenoraziskovalnim 
centrom SAZU in Trojino.

RaËunalniπko prevajanje je zahtevna naloga
Kakπni so odzivi na vaπ prevajalni sistem Presis, ki prevaja iz 

slovenπËine v angleπËino in obratno?
Meπani, prevajanje je zelo zahtevna naloga in raËunalniki 

bodo potrebovali πe kar nekaj Ëasa, preden bodo pri tem 
popolnoma uspeπni. Tudi rezultati prevajanja v resnici zelo 
nihajo, so stavki, ki so prevedeni popolnoma v redu, in stav-
ki, ki so popolnoma zgreπeni. V svetu tekmujeta med seboj 
dve metodi strojnega prevajanja: prvo je prevajanje s pravili, 
ki so bolj ali manj roËno vnesena, drugo pa je statistiËno 
prevajanje, kjer se raËunalnik sam uËi iz velikih koliËin pre-
vodov. Presis je predstavnik prve metode, Google pa recimo 
predstavnik druge. Vsaka ima svoje muhe, prva dela bolje s 
krajπimi stavki in veËkrat ne pozna prevodov besed, pri dru-
gi pa lahko πepa slovnica pri krajπih stavkih in lahko Ëudno 
prevaja lastna imena.

Zanimivo bo videti, kaj bo na koncu prevladalo. Moje 
mnenje je, da ima statistiËno prevajanje niæji maksimalni prag 
kakovosti prevodov, kot ga je mogoËe doseËi pri uporabi pravil 
∑ ampak zahteva manj dela, da to stopnjo doseæe.

PosreËeni in zabavni napaËni prevodi
Morda kakπen zanimiv primer napaËnega prevoda z vaπim 

prevajalnikom?
Eden od zabavnejπih primerov je bil Ëasopisni naslov: ≈I-

strabenz namerava prevzeti Kolinsko«, ki ga je Presis pre-
vedel v ≈Istrabenz intends to charm Kolinska«. Ali pa ≈Pleπe 
v deæju«, kar je postalo ≈Bald patches in rain«. MogoËe je 
najbolj presenetljiv primer ≈Polæi se pozimi zaliæejo«, kar se 
je prevedlo v ≈Cochleae soul-kiss in winter«, kjer je ≈cochlea« 
polæ v uπesu, ≈soul-kiss« pa francosko poljubljanje.

Iz angleπËine v slovenπËino pa je moj najljubπi primer ≈My 
favorite band is Smashing Pumpkins«, ki ga je Presis prevedel 
v ≈Moj priljubljen trak razbija buËe«, ga bo treba enkrat na-
uËiti, da je ≈Smashing Pumpkins« tudi ime glasbene skupine.

≈Govorec 2.0« za slepe in slabovidne
Sintetizator govora Govorec 2.0 ste razvili v sodelovanju z 

Inπtitutom Joæef Stefan. Komu je Govorec 2.0 namenjen?
To je program, ki pretvarja zapisano besedilo v govor, ali 

preprosteje reËeno, ga prebere. Po eni strani je namenjen slepim, 
ki jim lahko olajπa delo z raËunalnikom, po drugi strani pa tudi 
drugim. Tak primer je branje knjige, da lahko vmes poËnemo 
kaj drugega. Teæava je v tem, da je raËunalniπki govor za zdaj πe 
preveË umeten in ga je utrudljivo dalj Ëasa posluπati, πe posebej, 
Ëe ga nisi vajen. Zato gredo izboljπave v smeri Ëim bolj naravno 
zveneËega govora, izboljπujemo tudi pravilno branje besed, ki 
se enako zapiπejo in razliËno preberejo. Nekateri stavki so kar 
zapleten zalogaj za raËunalnik, na primer: ≈On je laËen in je 
banano.«, ≈V obËinskem svetu velikokrat razpravljajo o poloæaju 
v svetu.«, ≈Ta Ërna tema je bila tema vseh pogovorov.«, ≈Ob pol 
osmih jih je pol πlo na severni pol.« 

Danes si ne predstavljamo veË æivljenja brez raËunalnika, 
zato smo obiskali raËunalniπkega programerja in strokovnjaka 
za jezikovne tehnologije Petra Holozana, soustanovitelja in so-
lastnika podjetja Amebis iz Kamnika, ki zaposluje enajst ljudi. 
Njihova ≈Besana« nam lahko olajπa delo in poiπËe slovniËne na-
pake v tekstu, v Zaloæbi DZS uporabljajo njihove elektronske 
jezikovne slovarje, njihov prevajalni program ≈Presis« pomaga 
pri prevajanju angleπkih besedil v slovenski jezik in obratno, v 
Wordu je vgrajen njihov Ërkovalnik, s ≈Klepcem« lahko kle-
petamo z raËunalnikom in se tako uËimo malce drugaËe in ne-
nazadnje je njihov program ≈Govorec.20« namenjen slepim in 
slabovidnim. Glavni razvijalec v podjetju Peter Holozan je s 
svojimi sodelavci dosegel opazne razvojne spremembe v uporabi 
jezikovnih tehnologij. In vse se je zaËelo samo zato, ker mu v 
srednji πoli jeziki niso bili najljubπi predmet ... Kot pravi si je 
zamislil strojni prevajalnik predvsem zato, da se mu ne bi bilo 
treba uËiti jezikov. A se jih je nauËil precej bolje kot raËunalnik. 
Vsaj za zdaj. 

BESedna ANAliza ∑ ≈Besana« 
Kakπna je pot, ki ste jo morali prehoditi, da ste dosegli odliËne 

rezultate in priznanja na podroËju razvoja jezikovnih tehnolo-
gij?

Z jezikovnimi tehnologijami sem se zaËel ukvarjati v za-
dnjem letniku srednje πole, ko sem s soπolcema za razisko-
valno nalogo naredil prvo verzijo programa Besana. Takrat je 
bilo miπljeno, da bo program namenjen za besedno analizo, 
nekako kot prvi korak za strojno prevajanje, pokazalo pa 
se je, da se je vedno pogosteje zgodilo, da je bila beseda, ki 
je program ni prepoznal, zatipkana. Ali pa, da postopek za 
izbiranje pravega sklona ni deloval zato, ker beseda ni bila 
v pravem sklonu. In tako sem sËasoma ugotovil, da bi bilo 
program mogoËe uporabljati za iskanje tipkarskih in slov-
niËnih napak v besedilih. Tako se je sËasoma rodil slovniËni 
pregledovalnik Besana, kjer ime πe vedno kaæe, da se je vse 
zaËelo z besedno analizo. Na zaËetku smo ime pisali BesAna 
in ko smo jo nekoË predstavljali na celjskem obrtnem sejmu, 
smo potem πe nekaj let dobivali od sejma poπto, naslovljeno 
na gospo Ano Bes ∑ oËitno so nekje nekaj zameπali. 

SlovniËni pregledovalnik Besana je bil torej prvi izdelek pod-
jetja Amebis?

Da, Ëeprav smo zelo kmalu ugotovili, da je kar malce preza-
pletena za uporabo za marsikoga, saj takrat πe ni znala tako 
lepo svetovati popravkov kot zdaj, zato smo jo poenostavili 
v Ërkovalnik, ki smo ga imenovali µBesAna. »rkovalniki so 
programi, ki imajo slovar pravilnih besed in za vsako besedo v 
besedilu preverijo ali je v tem slovarju. V tistih Ëasih so bili 
Ërkovalniki πe samostojni programi, vsaj za bolj ≈eksotiËne« 
jezike, zdaj so pa obiËajno vgrajeni æe v urejevalnike besedil, 
tudi v Wordu je vgrajen naπ Ërkovalnik. SlovniËni pregledo-
valniki so veliko bolj zapleteni in iπËejo napake v primerih, ko 
so posamezne besede sicer napisane pravilno, napaka pa nastane 
zaradi sosednjih besed. Take napake je treba iskati s pomoËjo 
razliËnih vzorcev, primerjave sosednjih besed in podobno. 
Nekatera pravila so preprosta, na primer, da pred Ërkami 
tshπkfcpË ne sme biti predlog z, ampak mora biti predlog s. 
Ali da se morata pridevnik in samostalnik, ki stojita drug za 
drugim, ujemati v sklonu, spolu in πtevilu ∑ seveda s kopico 
izjem, ki potem zapletejo to pravilo. Pri vejicah pa se pravila 
æe zelo zapletejo.

≈Dobre ideje Ërpam iz vsakodnevnega æivljenja in 
okolice«

Kako dobite ideje, kaj dodati v slovniËni pregledovalnik?
NajveËkrat tako, da kje vidim kakπno napako. Takoj po-

mislim, ali bi jo Besana odkrila. In Ëe je πe ne, je naslednja 
misel, kako bi se to dalo vgraditi. Ko sem pred pol leta dobil 
neko vabilo in Ëez pol ure popravek, da so napisali napaËen 
dan v tednu pri datumu, sem takoj naslednji dan vgradil v 
Besano funkcijo, ki pri datumu preveri, ali mu napisani dan 
v tednu ustreza. Ali pa πe bolj sveæ primer, prejπnji teden 
sem na nekem forumu videl pripombo, da je postala tipiËna 
napaka uporaba predloga iz namesto z oziroma s. Naslednji 
dan sva πla z boljπo polovico na Æale, pa mi mimogrede reËe, 
saj tamle bi pa moralo biti ≈s pokopaliπËa« in ne ≈iz pokopa-
liπËa«. ©e isti veËer sem imel to dodano in zdaj Besana pazi 
tudi na to. In zdaj stavek ≈Odpadke iz pokopaliπËa odlagamo 
loËeno.« takoj popravi v ≈Odpadke s pokopaliπËa odlagamo 
loËeno.« No, te napake sicer πe ne odkrije v vseh primerih, 
moram πe pri veliko besedah vpisati ali se veæejo z v ali na, 
ampak nekaj sto jih je æe za zaËetek.

Torej vedno iπËete nove ideje?
©e na dopustu se mi kdaj zgodi, da takoj, ko priplavam iz 

morja, iπËem svinËnik in papir, da zapiπem kakπno idejo, ki 
sem jo dobil med plavanjem. VËasih potem sicer malo traja, 
da najdem dovolj Ëasa, da jo preizkusim tudi v praksi, vËasih 
se potem pokaæe, da ne deluje, kot sem si zamislil, ampak 
veËkrat se izcimi kaj uporabnega.

Ali bodo lektorji nekoË ostali brez sluæbe?
Bodo slovniËni pregledovalniki kdaj zamenjali lektorje?
Ne, lektor naredi πe kaj veË kot popravi osnovne napake. 

Poskrbi za slog, za jasnost besedila, opozori πe na kakπno 
oËitno pomensko napako. SlovniËni pregledovalnik si pred-
stavljam bolj kot orodje za lektorja, ki mu pomaga reπiti 

DokonËanje sanacije poplav iz let 
2007 in 2010 je glavna naloga ARSO

Pred dnevi so se na delovnem sestanku zbrali vodje oddelkov obËinske 
uprave s podæupanom Robertom Kokotcem in predstavnico Agencije RS 
za okolje (ARSO) Vesno Suπec ©uker.

Predstavniki obËinske uprave so predstavili pereËo problematiko s po-
droËja pridobivanja soglasij preteklih nereπenih projektov, gradnjo ob-
jektov ob vodotokih, se seznanili s stanjem prenosa zemljiπË iz ARSO na 
obËino (to se je s 1.1. 2011 preneslo na pristojnost Ministrstva za okolje in 
prostor), obravnavali pa so tudi problematiko vodotokov v obËini Kamnik. 
©ukerjeva je obËinsko upravo seznanila, da je del sredstev letoπnjega pro-
raËuna namenjen tudi za reπevanje manjπih problemov v obËini Kamnik, 
vsekakor pa je glavna naloga Agencije dokonËati sanacijo poplav iz leta 
2007 in 2010, ki v lanskem letu ni bila realizirana.

Ob zakljuËku delovnega sestanka je ©ukerjeva pohvalila zgledno de-
lovanje obËine Kamnik z Agencijo, ki naj bi se nadaljevalo tudi v pri-
hodnje.

Kamniπko znanje prodira v svet ≈Klepec« je namenjen za klepet z raËunalnikom
Kako bi predstavili segment jezikovnih tehnologij oz. sisteme 

dialoga in baze znanja, ki raËunalnikom in ljudem omogoËa-
jo pisno ali govorno komunikacijo v naravnem (slovenskem) 
jeziku?

Æelimo, da bi lahko raËunalnik odgovarjal na vpraπanja v 
naravnem jeziku. Na primer tako, da damo raËunalniku neko 
besedilo, potem pa ga spraπujemo o vsebini tega besedila. 
Stvar, ki se nam ljudem zdi zelo preprosta, je za raËunalnike 
πe zelo teæka.

Naπ zaËetni poskus na tem podroËju je bila stran za kle-
petanje z raËunalnikom Klepec. Klepec ima sprogramirane 
odgovore na najrazliËnejπa vpraπanja, kadar pa vpraπanja ne 
prepozna, se poskuπa izmazati s sploπnimi maπili. Pripravljamo 
novo verzijo, ki jo poskuπamo nauËiti s pomoËjo korpusa 
GigaFida, na primer, Ëe je v korpusu nekje stavek ≈Leta 
865 so neuspeπno napadli Bizanc.«, da potem raËunalnik zna 
odgovoriti na vpraπanja ≈Kdaj so napadli Bizanc?«, ≈Kaj so 
napadli leta 865?«, ≈Kaj je bilo napadeno leta 865?« in po-
dobno. Za zdaj se omejujemo le na bolj preproste stavke, 
z izboljπevanjem analize veËstavËnih povedi bomo sËasoma 
presegli tudi to omejitev.

Zbranih veË kot 200.000 slovenskih besed 
Kakπna je vaπa usmeritev v podroËje umetne inteligence?
Predvsem razumevanje naravnega jezika. »e raËunalnik pra-

vilno razume neko besedilo, ga lahko tudi prevede ali pravilno 
naglasi ali opazi tudi bolj pomenske napake, zna odgovoriti 
na vpraπanja o njem. Pred tem pa je treba uspeπno analizirati 
povedi, stavke, torej Ëim bolj natanËno opisati slovensko slov-
nico. RaËunalnik nam lahko pomaga pregledati res ogromno 
koliËino besedil pri iskanju primerov in najti izjeme, ki πe 
niso opisane s pravili. Nenazadnje pa ne bo zmanjkalo niti 
besed, zbranih imamo veË kot 200.000 slovenskih besed, pa 
jih je vsaj πe enkrat toliko. In stalno nastajajo πe nove.

OptiËni kabli po Ëim veËjem delu obËine Kamnik
Se vam zdi domaËi prostor dovolj zanimiv, da nam znanje 

≈ne uhaja« iz obËine? Kako lahko v Kamniku uspemo zadræati 
potenciale ljudi v obliki znanja, izkuπenj in razvoja kamniπke 
regije?

Teæko vpraπanje, na katerega ne morem dati pametnega 
sploπnega odgovora. Lahko pa reËem, da je za raËunalniπka 
podjetja pomembna dobra telekomunikacijska infrastruktura. 
Zelo lepo bi bilo, ko bi imeli razpeljane optiËne kable po 
Ëim veËjem delu obËine.

Pogovarjala se je NINA IRT

RaËunalniπki programer in strokovnjak za 
jezikovne tehnologije, Peter Holozan: ≈Ra-
Ëunalniπko prevajanje je zelo zahtevna na-
loga in raËunalniki bodo potrebovali πe kar 
nekaj Ëasa, preden bodo pri tem popolnoma 
uspeπni.«

Moto Petra Holozana: 
≈Lenoba je gibalo napredka« 

≈V æivljenju poleg raËunalniπtva poËnem marsikaj: hribolazim, plezam, 
berem knjige, pleπem, hodim na koncerte, peËem pecivo. Æal kar preve-
Ëkrat zmanjka Ëasa za vse, kar bi poËel.

Lenoba je gibalo napredka, je moj moto. Pravzaprav so mi bili v srednji 
πoli najbolj zoprni predmeti jeziki in glavni razlog, zakaj sem si zamislil, da 
bi delal strojni prevajalnik, je bil, da se mi ne bi bilo treba uËiti jezikov. Ka-
kπna zmota - nauËil sem se jih precej bolje kot raËunalnik. Vsaj za zdaj.«

Sodelovanje obËine in dekanije
Æe kar vrsto let se æupniki kamniπke dekanije v zaËetku leta sestajajo 

z æupanom in tudi letos je bilo tako. Æupan Marjan ©arec se je skupaj z 
vodjo Oddelka za druæbene dejavnosti Lilijano Juhart Mastikosa sreËal 
z duhovniki, ki opravljajo svoje poslanstvo v veliki kamniπki dekaniji. Na 
sreËanju so æupanu predstavili probleme posameznega æupniπËa in se do-
govorili o nadaljnjem sodelovanju.

Æupan je med drugim poudaril, da se ObËina kljub teækim Ëasom in 
recesiji trudi ohranjati kulturno dediπËino, kulturne spomenike. Tako je v 
predlogu proraËuna za leto 2011, ki je sicer za desetino skromnejπi od lan-
skoletnega, ohranila postavko ≈obnova sakralnih objektov« v viπini 18.000 
evrov oziroma poveËala postavko ≈sofinanciranje kulturnih prireditev in 
objektov« za 10.000 evrov, saj se zaveda, da je cerkev pomemben spod-
bujevalec kulturnega æivljenja.

Æelja po korektnem sodelovanju med obËino in dekanijo je obojestran-
ska. Glede na znatno zniæanje proraËuna obËine Kamnik za leto 2011 so se 
æupniki in predstavniki æupniπË soglasno dogovorili, da bodo sami doloËili 
katere teæave se bodo reπevale prioritetno in kateremu æupniπËu se bodo 
dodelila proraËunska sredstva.
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Izza odra
Mi smo vsi mal‘ impro!

V Domu kulture Kamnik æe nekaj let poteka mala πola improviza-
cije, kjer osnovnoπolci spoznavajo osnove gledaliπke improvizacije, 
po domaËe povedano, spoznajo, da gledaliπËe ni samo uËenje teksta 
na pamet in premikanje po odru od toËke a do b, ampak da se da na 
odru poËet kup zanimivih stvari, ki se ti porodijo v tvoji lastni glavi in 
ki jih skupaj s soigralci lahko spraviπ v Ëisto gledljiv prizor. Tako se 
na naπem odru kalijo uËenci O© Frana Albrehta in Toma Brejca, pa 
tudi srednjeπolska skupina in Ëisto ≈ta prava« odrasla impro skupina, 
ki se po letos sicer neuspeπnem naskoku na prvo ligo v varnem okrilju 
druge lige pripravlja za ponoven strel. Temu primerno so obiskani tudi 
≈impro ≈ dogodki v DKK.

Dom kulture je naπ dom!
Tako bi lahko prepevalo, odplesalo ali odplezalo kup bolj ali manj 

vznesenih kamniπkih ljubiteljskih kulturnikov in πportnikov, ki si dnevno 
podajo kljuko vadbenih prostorov v tej naπi ljubi πkatli. Kljub temu, 
da marsikdo ne zna pozimi zapirat vrat in tako ogreva okolico, kljub 
temu, da πe vedno lovimo velikega ljubitelja wc papirja, ki enkrat na 
teden iz Ëistega veselja zamaπi wc, sem prepriËan, da bi pogreπali to 
stavbo, sezidano leta 1953, kjer je vËasih odmevala plesna muzika in 
so peli mojstri pevci kamniπki in so ljudje gledali vesterne, komedije, 
grozljivke in dobre stare por..., no filme za odrasle. Zdaj je podobno, 
no, filmov ni, je pa vËasih fotorazstava bolj ≈za odrasle«, malce veË je 
gledaliπËa, pa mladine v kleti in plezalcev na podstrehi, namesto hu-
dogledega moæakarja v delavski modri halji pa vam vstopnico odtrga 
prikupno zmedena mladenka.

Kaj pa pravi naπ æupan?
Nek dni nazaj nas je obiskal æupan z delegacijo in posluπal naπe izlive 

navduπenja in malo tarnanja in malo hvalisanja. Potem je prisluhnil 
tudi fantom iz Kotlovnice, ki jim bo novi proraËun lepo zapeËen hlebËek 
prerezal skoraj na pol. Oboji smo se potrudili, pripravili filmËke, pre-
zentacije, poskrbeli celo za sok in piπkote. Nadaljevanje te zgodbe pa, 
upajmo, prihodnjiË.

©potniki so dobili priznanja!
Ekipa DKK se je spet potrudila in za naπe vrle πportnike pripravila 

pravi mali spektakel z gajstno Ano Marijo MitiÊ kot voditeljico, pod-
æupanjo in podæupanom, ki sta podeljevala ter ognemetalcem Mitjo in 
domaËinom Fudotom, ki ju oba poznamo iz popularne oddaje Slovenija 
ima talent. Naj mi vrla urednica KO dovoli, da se na tem mestu πe 
posebej zahvalim kamniπkim gasilcem, ki so spet poskrbeli, da Dom 
kulture Kamnik ni konËal kot kup pepela. 

Goran Zavrπnik, DKK

Gregor FtiËar (rojen 1985) 
je leta 2000 konËal niæjo glas-
beno πolo v Kamniku (klavir-
ski oddelek, mentor prof. Aleπ 
Studen), bil srednjeπolec na 
Gimnaziji Rudolfa Maistra v 
Kamnikau, vzporedno pa tudi 

Æenske figure  
v kavarni Veronika

Kavarna Veronika pod Malim gradom je tudi prostor razstav umetnikov 
z razliËnih koncev Slovenije. V Ëetrtek, 13. januarja, je na ogled svojo tri-
najsto samostojno razstavo postavila celjska slikarka Savina Vybihal. Pred 
tem je zakljuËila s prazniËno obarvano predstavitvijo svojih del v Termah 
Snovik. Razstavljena dela, preteæno veËjih formatov, so nastajala od leta 
2000 naprej, v kamniπki kavarni pa so na ogled do sredine februarja. 

Zbrane je pozdravil tudi kamniπki æupan Marjan ©arec, Savinino umet-
niπko pot pa je predstavila Sabina Plaznik.

Tokratna predstavitev slikarke, ki je prvi samostojni likovni korak na-
redila leta 1988, 
poznana pa je kot 
avtorica prispevkov 
o naravnem æivlje-
nju in samozdrav-
ljenju ter radijska 
in televizijska vo-
diteljica strokovnih 
zdravstvenih od-
daj, je navdihnjena 
z naravo in njeno 
æensko naravo, pol-
na neænosti in pre-
danosti globokim 
Ëutenjem drobnih 
stvari. Tokrat upo-
dablja predvsem 
æenske figure, ki la-
tentno nosijo v sebi 
æe tudi moπki pol.

VERA MEJA»

S poti po Islandiji
≈S poti po Islandiji« je tematsko potopisna razstava likovne skupine 

πestih æensk iz druπtva upokojencev Beæigrad, ki nas oËarajo z lepotami in 
posebnostmi Islandije. Vsaka na svoj naËin predstavlja motive te zanimive, 
daljne deæele, vse pa so ustvarjale pod vodstvom mentorice, akademske 
slikarke Zdenke Æido.

Zgodba nastanka Ëudovitih slik je zanimiva. Lansko poletje je Ëlanica 
likovne skupine 79-letna Æiva Baraga obiskala Islandijo. Njene naravne 
lepote so jo povsem navduπile in to navduπenje je ob mnoæici posnetih fo-
tografij delila na sreËanjih z likovnimi kolegicami. OdloËile so se pripraviti 
tematsko razstavo s tega potovanja, vsaka je ustvarila dve do tri slike.

V slovenski glasbeni prostor vstopa kvartet saksofonistov Signum, ki ga 
sestavljata Slovenca -Alan Luæar iz Kamnika in Blaæ Kemperle iz Trzina ter 
Nemca (Simon Schuller, David Brand). Kvartet saksofonistov je stara klasiËna 
zgodba, ki si jo πtirje mladi nadarjeni glasbeniki razlagajo na svojevrsten na-
Ëin. Tisto, kar jih razlikuje od drugih in jih dela boljπe, je neverjetna æelja po 
ustvarjanju glasbe, nenehno izpopolnjevanje in usklajevanje. Glasbeniki s 
πtirimi popolnoma razliËnimi znaËaji vendar istim ciljem, da doseæejo soæitje 
muzikalnosti in strasti v nadvse sproπËenem in πarmantnem nastopu. OdliËno 
jih sprejema tako kritika kot tudi publika. 

V kratkem Ëasu jim je uspelo doseËi nekaj hvalevrednih doseækov - debit 
v Konzerthausu Berlin, festival Mecklenburg - Vorpommern, festival Bayre-
uth...

V zadnji sezoni so odigrali okoli 50 koncertov, kar jih uvrπËa v sam vrh, saj 
nihËe od ostalih kvartetov saksofonistov ne nastopa toliko.

Njihov najpomembnejπi doseæek je zmaga na tekmovanju T.I.M. v Veroni. 
Prestiæ tekmovanja se kaæe v bogati zgodovini, letos se je odvijalo æe devetnaj-
stiË, prav tako pa v imenih dosedanjih zmagovalcev, ki jim je tekmovanje odpr-
lo pot in so danes velike glasbene zvezde: Sergei Khachatryan, Sol Gabetta. 

Po zmagi so sledila πtevilna povabila, med katerimi naj omenimo Glasbeni 
Festival Olympus (Sankt.Petersburg), kamor povabijo zmagovalce najbolj pre-
stiænih glasbenih tekmovanj, ponovno gostovanje v Berlinu, koncerti v Italiji, 
©vici in drugod. Trenutno se pripravljajo na snemanje svojega prvenca, ki bo 
izπel maja letos v NemËiji, distribuiran pa bo tudi v Franciji in na Japonskem. 
Uradna predstavitev CD-ja bo 2. junija v Kulturnem domu France Bernik v 
Domæalah.

Glasba, ki jo igrajo, je prvenstveno napisana za njihovo zasedbo ali kot 
aranæma za godalni kvartet ali godalni orkester. V æelji, da premikajo meje 
med raznolikimi zvrstmi, na koncertih vedno igrajo meπanice, ki vkljuËujejo 
tudi filmsko in etno glasbo. 

 

ANITA MEJA»

KamniËan Alan Luæar 
v uspeπni zasedbi 
saksofonistov Signum

Svetovno uspeπna mednarodna zasedba saksofonistov kvarteta Sig-
num -z leve: David Brand, KamniËan Alan Luæar, Simon Shuller 
in Blaæ Kemperle iz Trzina.

Gregor FtiËar Trio navduπil z odliËnim jazz koncertom 
KamniËan Gregor FtiËar, priznani jazzovski pianist, ara-

næer in avtor lastnih kompozicij, se je ob zakljuËku magistr-
skega πtudija na KUG v Gradcu domaËi javnosti predstavil z 
zasedbo tria, v katerem se mu pridruæujeta πtudijska kolega, 
Tirolca Josef Abentung (bas) in Benny Hrdina (bobni). Do 
zadnjega kotiËka polna galerija Veronika je bila v petek, 21. 
januarja, prizoriπËe vrhunskega jazz koncerta Gregor FtiËar 
tria z naslovom Brush hour. Prav gotovo nam bo odliËna in-
terpretacija kamniπkega virtuoza in njegovih kolegov ostala 
v spominu, si pa tovrstnih glasbenih ≈poslastic« πe æelimo.

ob πtudijskih obveznostih 
vseskozi dejaven in prisoten 
na kulturnem podroËju v raz-
liËnih zvrsteh glasbe tako v 
Sloveniji kot na tujem. Kot 
pianist in klaviaturist je so-
deloval v razliËnih klasiËnih 

KamniËan Gregor FtiËar, priznani jazzovski pianist, aranæer in avtor lastnih kompozicij, se je ob za-
kljuËku magistrskega πtudija na KUG v Gradcu domaËi javnosti predstavil z zasedbo tria, v katerem 
sta se mu pridruæila πtudijska kolega, Tirolca Josef Abentung (bas) in Benny Hrdina (bobni).

Priljubljen kantavtor Adi Smolar je s svojimi 
izvirnimi in hudomuπnimi pesmimi pospremil 
odprtje razstave Savine Vybihal (na desni) v 
kamniπki kavarni Veronika.

nutno pa deluje v triu slova-
πkega kitarista Borisa »ellárja 
ter v sekstetu bobnarja Aleπa 
Rendle. Redno se je udeleæe-
val studijskih snemanj doma 
in v tujini, v razliËnih zased-
bah sodeloval v πtevilnih ra-
dijskih in TV oddajah, s sku-
pino Grooveyards in Kristino 
Oberæan pa nastopil tudi na 
4. festivalu slovenskega jazza 
v Ljubljani. 

Redno je sodeloval tudi z 
drugimi priznanimi slovenski-
mi in tujimi vokalnimi solisti, 
med drugimi z Otom Pestner-
jem, Eldo Viler, Ivo StaniË, 
Ireno Vidic, Sandro Zupanc, 

maËih jazzovskih glasbenikov, 
pa tudi z mnogimi priznanimi 
mednarodnimi jazzovskimi 
imeni, kot so vibrafonist Bo-
πko PetroviÊ (Hrvaπka), kom-
ponist in aranæer Peter Her-
bolzheimer (NemËija), bobnar 
Howard Curtis (ZDA), kitarist 
Primoæ GraπiË (Slovenija), sak-
sofonist Don Menza (ZDA), 
trobentaË Derrick Gardner 
(ZDA), bobnar Aleπ Rendla 
(Slovenija), pianist Claus Ra-
ible (NemËija), basist Ewald 
Oberleitner (Avstrija), kitarist 
Boris »ellar (Slovaπka), voka-
list Herbie Marshall (Kana-
da), violinist Zipflo Weinrich 
(Avstrija) in mnogimi drugi-
mi... V Ëasu πtudija na graπki 
univerzi se je izpopolnjeval 
tudi drugod, zlasti na medna-
rodnih seminarjih pri slovitih 
jazzovskih glasbenikih, kot 
so Boπko PetroviÊ (Hrvaπka), 
Emil Spanyi (Francija), Barry 
Harris, Fred Hersch, Toshi-
ko Akyoshi, Bill Dobins, Jim 
McNeely, Bob Brookmeyer, 
Jerry Bergonzi, Mike LeDon-
ne, Peter Bernstein, Derrick 
Gardner, Adam Nussbaum 
(ZDA), Martin Drew (Angli-
ja), Alvaro Is-Rojas (©panija), 
Ëe naπtejemo zgolj nekatere 
izmed njih.

Kot vse bolj priznani jaz-
zovski pianist, aranæer in 
avtor lastnih kompozicij je 
bil Gregor FtiËar med dru-
gim æe pred diplomo v letu 
2008 izbran v ugledno med-
narodno jazzovsko zased-
bo ≈Generations Fellowship 
Band« v Bernu in nagrajen z 
desetdnevno turnejo po ©vici, 
kar je bilo svojevrstno pri-
znanje; obenem pa zgovorna 
napoved uvrstitve KamniËana 
med tiste slovenske glasbeni-
ke, ki jim kakovost potrjuje 
uveljavljanje na mednarodni 
umetniπki sceni. 

VERA MEJA»

Jadranko Juras, Ano De-
æman ter Nado Ægur; Lucio 
Luæinsko (Slovaπka), Anush 
Apoyan (Armenija), Susanno 
Wahl (Finska) Evelyn Berkecz 
(Madæarska), Siruanom Kün-
gom (Sirija). Sodeloval je z 
veËino najpomembnejπih do-

na Srednji glasbeni in baletni 
πoli Ljubljana (smer C - jazz, 
klavir; umetniπki predmeti); 
obe πoli je zakljuËil leta 2004. 
©tudij je nadaljeval na Aka-
demiji za glasbo in uprizorit-
veno umetnost v avstrijskem 
Gradcu in januarja 2009 z od-
liko diplomiral. Po nadaljnjih 
dveh letih na omenjeni πoli 
zdaj zakljuËuje podiplomski 
oz. magistrski πtudij na oddel-
ku za jazz ∑ klavir v razredu 
prof. Olafa Polziehna.

Vzporedno s πolanjem je 

komornih zasedbah, zlasti pa 
se je profiliral kot jazzovski 
pianist v razliËnih sestavih 
te zvrsti, od orkestrskih do 
manjπih jazzovskih zasedb v 
domaËem in mednarodnem 
prostoru.

Kot pianist, aranæer in av-
tor skladb je vodil zasedbo 
The Grooveyards, deloval v 
etno-jazz skupini Matjaæa 
Weingerla, bil Ëlan Marjan 
Loborec Kvinteta, vodil razli-
Ëne projektne lastne zasedbe 
(trio, kvartet in kvintet), tre-

Kulturni veËer ob odprtju razstave v galeriji Majolka se je prepletel s 
prijetnim druæenjem, v katerega sta nas s slovenskimi narodnimi popeljali 
Danni Straæar s prelepim sopranom in kitaro v duetu z Miro Jarc (na sliki). 
V ozadju dve izmed razstavljenih del: Pogled z osamljene kmetije Æive 
Baraga in Modri mak Marinke Amon, animatorke likovne skupine.

VERA MEJA»
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Iz poslanske pisarne

Kje pa vas Ëevelj žuli?

je zakljuËil, da so v NSi æe 
zaËeli s prenovo stranke, s Ëi-
mer se æelijo pribliæati ljudem 
in ponuditi prave odgovore 
na sedanje ekonomske, soci-
alne in politiËne izzive.

Nastajanje opozicijskega 
zavezniπtva

Na novinarski konferenci je 
mag. Matej Tonin komentiral 
tudi nedavne izjave Janeza 
Janπe o oblikovanju zavezni-
πtva ≈50+«, s katerim bi lahko 
sedanja opozicija na prihod-
njih volitvah dobila zadostno 
veËino za uËinkovito vodenje 
vlade in uresniËitev nekaterih 
nujnih sistemskih sprememb, 
vkljuËno z ustavnimi. Tonin 
je glede tega dejal: ≈NSi je pri-
pravljena na vsako zavezniπtvo, 
ki bo prineslo boljπo prihodnost 
Sloveniji.«

V obËinskem odboru Nove 
Slovenije Kamnik smo nad 
izvolitvijo naπega predsedni-
ka Mateja Tonina v vodstvo 
stranke veseli in navduπeni 
ter mu ob tej priloænosti 
iskreno Ëestitamo, hkrati pa 
njemu in celotnemu vodstvu 
æelimo uspeπno delo. Po svo-
jih moËeh bomo prispevali k 
uresniËevanju ciljev in preno-
ve stranke. 

PRIMOÆ ZUPAN,
tajnik NSi Kamnik

Æe lep Ëas spremljam ukrepe gradbenega 
inπpektorja proti Ërnograditelju iz Kamnika. 
Nanj me je opozoril obËan, ki trpi zaradi 
omenjene Ërne gradnje. 

Pristojni naj opravijo nadzor dela 
gradbenega inπpektorja

Kljub mojemu trudu in odloËbi iz junija 
leta 2009 o odstranitvi Ërne gradnje, le-ta πe 
vedno ni odstranjena. »eprav bi moral za to v 
razumnih rokih poskrbeti gradbeni inπpektor, 
mora prizadeti obËan toæiti Ërnograditelja, da 
bi dosegel odstranitev Ërne gradnje. Zato sem 
ministru za okolje in prostor posredovala del dokumentacije o postopkih 
gradbenega inπpektorja in ga pozvala, naj pristojne sluæbe opravijo nad-
zor nad delom gradbenega inπpektorja in ustrezno ukrepajo. 

Poslansko vpraπanje - nizkofrekvenËni hrup
Tisti, ki redno berete mojo kolumno, se morda πe spomnite prizade-

vanj civilne iniciative in moje pobude ministru dr. Roku ÆarniÊu, da bi se 
zakonsko uredilo varovanje zdravja prebivalstva pred nizkofrekvenËnim 
hrupom. Od tedaj je minilo æe leto dni. NizkofrekvenËni hrup je za ljudi 
praviloma nesliπen ali le slabo sliπen, ima pa negativne uËinke na zdravje 
ljudi æe tudi pri nizkih jakostih. Najpogostejπe motnje so pritisk in bole-
Ëine v uπesih, vrtoglavica, neugodno poËutje in depresivne motnje, kar 
lahko privede do nepopravljivih okvar æivËnega ali kardiovaskularnega 
sistema. 

Minister je tedaj napovedal, da bo ureditev problematike nizkofrekve-
nËnega hrupa ena izmed njegovih prihodnjih nalog. Ker doslej v dræavni 
zbor πe nismo dobili nobenega zakona, ki naj bi to problematiko uredil, 
sem te dni ministra pisno povpraπala o stanju zakonodaje, ki naj bi ome-
njeni problem razreπila. Odgovor priËakujem Ëez mesec dni.

KriæaniË ostaja finanËni minister
Vesela sem bila odloËitve predsednika vlade, da dr. France KriæaniË 

ostaja finanËni minister. Predsednik Pahor je razloæil, da je finanËni mini-
ster kljub obilici dela izpolnil veËino nalog, ki mu jih je naloæilo raËunsko 
sodiπËe. Dva ministrova zakona, ki naj bi urejala sporno vsebino, sta æe v 
postopkih v dræavnem zboru. 

Tisti, ki politike ne spremljajo natanËno, ne vedo, zakaj je minister 
dr. France KriæaniË tako zelo priljubljen med mladimi in med Ëlani SD. 
KriæaniËa cenimo, ker je v vladi zagovornik vrednot socialne demokracije. 
Ni naklonjen privatizaciji javnega premoæenja in drugim ukrepom, ki bi 
koristili predvsem bogatim, πkodili pa ostalim. To pa moti mnoge, ki iπËejo 
pri privatizaciji javnega premoæenje lastne koristi.

Manj premoæni so v krizi solidarni z bogatimi
Gospodarsko in socialno krizo so povzroËili bogati. Povsod po svetu 

so dræave reπevale krizo tako, da so javni denar usmerjale v banke, ki 
so nato kreditirale podjetja. NajveËje breme krize nosijo v vseh dræavah 
manj premoæni. PoveËalo se je πtevilo nezaposlenih in revπËina. PriËako-
vali bi, da bodo bogati vrnili svoj dolg druæbi. Da bomo izπli iz krize bolj 
solidarni in bolj povezani. Vendar se æe kaæe, da bogati niso pripravljeni 
na solidarnost. Zato bi morala biti naloga dræav, da to solidarnost vzpo-
stavijo preko bolj praviËnega davËnega sistema. Upam, da bo ministru 
KriæaniËu to uspelo.

Prioritete vlade
Pomembno je, da so med vladnimi prioritetami tudi poveËanje kredit-

nega potenciala, izboljπanje finanËne discipline in uËinkovitejπi pregon 
gospodarskega kriminala ter korupcije. Dobro je, da poteka dialog med 
vlado in obrtniki ter malimi podjetniki. Ministrica RadiËeva je na parla-
mentarnem odboru povedala, da je bilo v tem mandatu realiziranih æe 
veË kot 60% predlogov obrtno podjetniπke zbornice. Nekaj predlogov πe 
Ëaka na realizacijo, ostali predlogi pa niso sprejemljivi. 

Ker so socialni demokrati v vladi v manjπini, bomo morali biti pozorni 
pri napovedani zakonodaji na trgu dela, pri spremembah statusa javnih 
zavodov in pri zdravstveni reformi. Vse vlade doslej so namreË æelele 
manjπati delavske pravice, javni sektor vkljuËno z zdravstvom pa privati-
zirati. Upajmo, da bo tokrat drugaËe.

mag. Julijana Bizjak Mlakar, poslanka DZ RS

Tonin je na novinarski 
konferenci v ponedeljek, 17. 
januarja, ob predstavitvi no-
vega vodstva NSi povedal, da 
≈vsemogoËnega« reπitelja iz 
sedanje politiËne krize ne bo, 
ampak da je prava reπitev za 
boljπo prihodnost Slovenije 
prenova politiËnih strank in 
politike same. Tonin meni, da 
bodo morale stranke v pri-
hodnje bolj prisluhniti æeljam, 
idejam in potrebam civilne 
druæbe.

≈Slovenija nujno 
potrebuje predËasne 
volitve«

≈Aktualna vlada uæiva najniæ-
jo podporo doslej in zato ne 
more izvesti tudi tistih reform, 
ki so nujno potrebne,« je na 
predstavitvi novih Ëlanov 
vodstva NSi poudarila Ljud-
mila Novak. Zato Slovenija 
po njenem prepriËanju nuj-
no potrebuje predËasne vo-
litve. Novakova je opozorila, 
da bi morala vlada posluπati 
socialne partnerje, πe bolj pa 
gospodarstvo: ≈»e hoËe Slove-
nija napredovati, nujno potrebu-
je novo vlado, ki bo z veËjim za-
upanjem, z drugaËnim naËinom 
in z novimi metodami izpeljala 
nujne ukrepe.«

≈Prava reπitev je prenova 
politiËnih strank«

Matej Tonin, podpredsed-
nik NSi, je tudi dejal, da par-
lamentarna demokracija brez 
politiËnih strank ne more 
obstajati. Zatekanje k avtori-
tarnim voditeljem in poziv k 
ukinitvi strank po njegovem 
mnenju nista pravi reπitvi, saj 
bi nas pripeljali v enopartij-
sko diktaturo, kakrπno smo 
nekoË æe imeli. ≈Stranke so 
tiste, ki iz civilne druæbe v sfero 
oblasti prenaπajo æelje, potrebe 
in ideje ljudi.« To povezavo je 
potrebno po njegovem mne-
nju izboljπati, saj stranke le 
tako lahko uËinkovito odgo-
varjajo na stalno spreminja-
joËe se izzive Ëasa in hkrati 
ostanejo v sluæbi ljudi. Tonin 

Sprehajalna pot in vrtec z 
napako - verjetno obsevana

ObËani Kamnika smo jeseni konËno doËakali zelo lepo urejeno spreha-
jalno pot ob Kamniπki Bistrici. Kot veliko KamniËanov jo tudi midva z æeno 
in πtirimi vnuki pogosto prehodimo. Vnuki so navduπeni nad urejenim 
igriπËem in fontano, ki se nahaja ob sprehajalni poti pri rondoju, kjer se 
pogosto ustavimo in v toplih dneh tudi osveæimo.

Bil pa sem nemalo preseneËen, ko sem sredi decembra izvedel, da na-
merava eden od mobilnih operaterjev ob tej poti, kjer je med drugim 
tudi sotoËje Kamniπke Bistrice in potoka KraËek, postaviti bazno postajo. 
Postavlja se mi vpraπanje, ali so pristojni obËinski uradniki æe v letu 2004, 
ko so priËeli izdajati informacije o namenu in kasnejπa soglasja æe vedeli, 
da bo gradnja primerna ob urejeni sprehajalni poti in nenazadnje tudi 
otroπkega vrtca v neposredni bliæini. »e da, se mi postavlja vpraπanje, ali 
je s strani pristojnih uradnikov obstajal kakπen pomislek o πkodljivosti 
sevanja, Ëe ne, se mi postavlja vpraπanje, ali ne bi bilo smotrno ponovno 
pretehtati izdana nadaljnja soglasja za nameravano izgradnjo.

Glede na to, da je velika verjetnost, da bo objekt dobil zeleno luË za 
gradnjo, me zanima, kaj o celotni zadevi menite vi, dragi KamniËani!?

Vaπ sovaπËan Perovega               JANEZ KOLAR

V NaËrtu investicij, kot so 
poimenovali dokument, ki 
bo osnova za njihovo delo v 
prihodnje so opisali vse naj-
nujnejπe projekte, ki bodo 
morali biti izvedeni v bliæ-
nji prihodnosti. Izpostavili 
so predvsem æeljo po nujni 
izgradnji Medgeneracijskega 
πportno rekreacijskega objek-
ta (igriπËa), ki jim po mnenju 
zbranih pripada. 

Po njihovih besedah imajo 
πportna igriπËa æe domala vse 
veËje vasi, medtem ko take-
ga objekta, kjer bi se ljudje 
sreËevali in sproπËali, v kra-
ju z veË kot 1500 prebivalci 
πe vedno ni. Poleg igriπËa so 

Posvet predsednikov svetov KS 
V Ëetrtek, 13. januarja, so se v sejni sobi obËinske stavbe zbrali pred-

sedniki krajevnih skupnosti obËine Kamnik. Æupan Marjan ©arec jih je 
pozdravil z æeljo, da se spoznajo med seboj, predstavil jim je mag. Ivana 
Kendo kot koordinatorja med ObËino in Svetom krajevnih skupnosti. 
Predsedniki krajevnih skupnosti so se æupanu in predstavnikom obËinske 
uprave na kratko predstavili, poudarili dokonËane projekte v letu 2010 in 
osvetlili pereËe probleme z æeljo, da jih s skupnimi moËmi reπijo oziroma 
dokonËajo v letoπnjem letu. SreËanje so zaokroæili s sklepom, da vsaka 
krajevna skupnost pisno predstavi probleme in da se bodo v podobni 
sestavi sreËevali enkrat do dvakrat letno.

SreËanje krajanov Mekinj 
v znamenju æelje po nujnih 
investicijah

V petek, 21. januarja, so se ob 19. uri v dvorani ©KD Meki-
nje zbrali krajani KS Mekinje in skupaj s podæupanjo Julijano 
Bizjak Mlakar razpravljali o naËrtih KS Mekinje v prihodnjih 
letih. »lani Sveta KS Mekinje, ki ga v tej sestavi predstavljajo 
predsednik Matej Slapar, podpredsednik Anton Iskra, tajnik 
in Ëlan Martin Vengust ter Zdenka Petek, Sonja Bernot, Tomo 
Smolnikar in Jernej Koncilja so predstavili naËrt investicij na 
podroËju Mekinj v prihodnosti. 

izpostavili tudi nujnost ob-
nove in dograditve podruæ-
niËne osnovne πole Mekinje, 
ki je iz investicijskega dela 
obËinskega proraËuna v pre-
teklosti, æal, vedno izpadla 
tudi zaradi investicij v dru-
ge osnovne πole. Predstavili 
so tudi æeljo po nadaljnji iz-
gradnji javne razsvetljave na 
Neveljski poti in na cesti dr. 
Tineta Zajca ter dokonËanje 
le te, na Cesti treh talcev 
in pa preplastitvi in ureditvi 
doloËenih cestnih odsekov, 
ki so zaradi dotrajanosti in 
nepreglednosti zelo nevarni. 
Med prednostnimi ureditva-
mi na cestnem podroËju so 

Tonin: ≈Najti moramo prave 
odgovore na izzive Ëasa«

Na predlog predsednice NSi Ljudmile Novak je svet stranke 
v petek, 14. januarja, za nova podpredsednika NSi izvolil dr. 
Alenko ©verc in mag. Mateja Tonina. 

Tonin poudarja, da je za izhod 
iz sedanje politiËne krize potreb-
na prenova politiËnih strank in 
politike same.

izpostavili kriæiπËa pri vrtcu 
Peter Pan, izvoz pri πtadionu, 
kriæiπËe pred cerkvijo, uredi-
tev Ceste treh talcev in ceste 
ki vodi proti Nevljam. 

Poleg omenjenih prioritet 
so v NaËrt investicij, ki ob-
sega preko 30 strani, zapisali 
tudi druge manjπe projekte, 
ki jih æelijo s pomoËjo ob-
Ëine in njenega proraËuna v 
prihodnosti tudi izvesti. Nji-
hov glavni argument v prid 
æelenih nujnih investicij je bil, 
da so Mekinje v preteklosti 
veËkrat izpadle iz investicij-
skega dela obËinskega prora-
Ëuna in da glede na nujnost 
projektov priËakujejo izdat-
nejπo podporo pobud Sveta 
KS Mekinje v prihodnje. 

Investicijski naËrt in po-

bude Sveta KS Mekinje so 
krajani predstavili navzoËi 
podæupanji in ji izroËili tri 
verzije tega dokumenta, ka-
tere je obljubila, da bo izro-
Ëila tudi æupanu in drugemu 
podæupanu. Podæupanja je 
glede na omejena sredstva 
obËinskega proraËuna ob-
ljubila, da se bo skupaj z 
æupanom in ekipo potrudila, 
da se bo investicijski naËrt 
zaËel Ëim prej izvajati.

Po uradnem delu so se 
krajani πe nekaj Ëasa zadræali 
v dvorani in se ob sproπËe-
nem vzduπju in skromnem 
prigrizku pogovorili πe o 
aktualnih problemih in na-
Ërtih.

RENATA  
SEMPRIMOÆNIK

KOLEDAR PRIREDITEV

TuristiËno-informacijski
center Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

MEDOB»INSKI MUZEJ KAMNIK 
GALERIJA MIHA MALE©, Glavni trg 2
»etrtek, 10. februar, ob 18.uri
JAVNO VODSTVO PO RAZSTAVI MIHA MALE©: S POTI
(ob slovenskem kulturnem prazniku) Vodila bo avtorica razstave Saπa BuËan.
   ú

MATI»NA KNJIÆNICA KAMNIK
Ljubljanska cesta 1, Kamnik
TEL.: 831 12 17, 831 25 97
E-naslov : breda.podbreznik@kam.sik.si,
anja.ramsak@kam.sik.si
Ponedeljek, 31. januarja, ob 18. uri, dvorana MatiËne 
knjiænice Kamnik
Predstavitev knjige Igralec ragbija, avtorja Mihaela Brejca.

Torek, 1. februarja, ob 18. uri, Ëitalnica MatiËne knjiænice 
Predavanje o zdravi prehrani v okviru TVU.
Sreda, 23. februarja, ob 19. uri, dvorana MatiËne 
knjiænice Kamnik 
Odprtje razstave o Maksimilijanu Skalarju 
Nastopata Monika Skalar, profesorica za violino na Akademiji za glasb,o in 
Tim Skalar Demπar, dijak Konservatorija za glasbo v Ljubljani. 

SRE»ANJA s knjigo:
»etrtek, 27. januarja, ob 19. uri, Malograjski dvor Kamnik
Allison Pearson, Le kako ji to uspe?
in Aleksandra Kocmut, Trije razlogi
V razvitem zahodnem svetu æenskam kroniËno primanjkuje Ëasa v razpetosti 
med poklicnim, druæinskim in zakonskim æivljenjem. Kako poiskati pot iz 
≈hrupa æivljenja«? Vodi: Danijel Bezek

SRE»ANJA s knjigo:
Torek, 1. februarja, ob 18. uri, knjiænica ©marca
T. Lobsang Rampa, Tretje oko
»udovita ljubezenska izpoved domovini ∑ Tibetu, nas popelje v ta svet, 
nam ga razkrije in pribliæa. Spomni nas, kaj je pomembno in resniËno. 
Vodi: Barbara BoæiË

SRE»ANJA s knjigo:
Ponedeljek, 7. februarja, ob 17. uri, Komenda (prostori 
Zavoda Medgeneracijsko srediπËe Komenda)
Arto Paasalina, OËarljivi skupinski samomor
Nobena stvar v æivljenju ni preveË resna, razen smrti, pa πe ta ne tako zelo. 
To je humoristiËen roman, ki resne stvari kaæe s humorne strani.  Vodi: 
Breda Podbreænik

SRE»ANJA s knjigo:
Sreda, 9. februarja, ob 17. uri, Komenda (prostori Za-
voda Medgeneracijsko srediπËe Komenda)
T. Lobsang Rampa, Tretje oko
»udovita ljubezenska izpoved domovini ∑ Tibetu, nas popelje v ta svet, 
nam ga razkrije in pribliæa. Spomni nas, kaj je pomembno in resniËno. 
Vodi: Barbara BoæiË

SRE»ANJA s knjigo:
»etrtek, 10. februarja, ob 19. uri, Malograjski dvor Kamnik
Haruki Marakami, Norveπki gozd; Juæno od meje, za-
hodno od sonca
Pridruæite se nam na pogovoru o odraπËanju, iskanju ljubezni ter njeni tra-
jnosti in minljivosti.  Vodi: Danijel Bezek

V mesecu februarju je ©tudentski klub Kamnik v sode-
lovanju z MatiËno knjiænico Kamnik pripravil naslednje 
potopisno predavanje: 
Kje: MatiËna knjiænica Kamnik
Kdaj: sreda. 9. februar, ob 19.30
Kdo: Petra DraπkoviË
Kaj: ALJASKA

ú

DOM KULTURE KAMNIK
www.domkulture.org
»etrtek, 27. januarja 2011, ob 19.30
GLEDALI©»E KOPER: DA, GOSPOD! - ODPADE!
Izvedba predstave Da, gospod! zaradi smrti v druæini sodelujoËih 
ODPADE.
VeË informacij o novem datumu izvedbe dobite na www.domkulture.org, 
info@domkulture.org in telefonski πt.: 041 360 399.

Sobota, 29. januarja 2011, ob 19. uri
Otvoritev razstave fotografskega nateËaja
EXPOSED
Organizator: Foto klub Kamnik. Vstop prost!

»etrtek, 3. februarja 2011, ob 18. uri
Zavod Druga godba
BIBAMICA NA KONCERTU
Lutkovna predstava.
Abonma Kam‘nËek in izven. Vstopnina: 6 eur

Torek, 8. februarja 2011, ob 19. uri
32. OBMO»NA REVIJA ODRASLIH PEVSKIH ZBOROV
Tradicionalna pregledna pevska prireditev v poËastitev slovenskega kul-
turnega praznika. Organizator: JSKD Kamnik. Vstop prost!

»etrtek, 17. februarja 2011, ob 19.30
©entjakobsko gledaliπËe
MALI DIKTATOR
Komedija. Maistrov abonma in izven. Vstopnina: 15 eur / 12 eur

VeË informacij na: www.domkulture.org , 031/775 700 ali 01/839-76-06
Rezervacije in prodaja vstopnic:
KDPM pisarna ©utna, ©utna 24, Kamnik:
Ponedeljek, torek, sreda, Ëetrtek: od 16. do 19.ure, sobota od 10. do 12. ure
tel. πtevilka: 031 775 700
in uro pred prireditvijo na blagajni Doma kulture Kamnik
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Srednje πole in fakultete bodo tudi letos organizirale informativne dneve, 
na katerih bodo bodoËi dijaki in πtudentje dobili podrobnejπa pojasnila o 
vpisu, izobraæevanju, dodatnih dejavnostih, moænostih zaposlitve ter druge 
informacije. Informativna dneva bosta v petek in soboto, 11. in 12. februar-
ja. Vsaka informacija pred pomembno æivljenjsko odloËitvijo o nadaljnjem 
izobraæevanju je πe kako dobrodoπla, zato se srednje πole in fakultete na 
mnoæiËen obisk informativnih dni dobro pripravijo in so zagotovo najboljπi 
vir informacij. ObiπËite jih!

Nekaj koristnih informacij vam posredujemo tudi mi - na tej strani in v 
prihodnji πtevilki, ko bomo pisali tudi o izbiri πtudija in vpisu na fakultete.

Na spletni strani Ministrstva za πolstvo in πport (www.mss.gov.si) je ob-
javljen Razpis za vpis v srednjeπolske programe in dijaπke domove za πolsko 
leto 2011/12, kjer lahko devetoπolci in dijaki zakljuËnih letnikov najdejo vse 
informacije glede prijavno-vpisnih postopkov.

Osnovno πolo v letoπnjem πolskem letu zakljuËuje 18.014 uËencev in uËenk 
(lani 18.420), ki bodo lahko kandidirali na skupno 25.084 (lani 25.761*) vpis-
nih mest na srednjih πolah. Od tega je v programih niæjega poklicnega izob-
raæevanja razpisano 688 (lani 688) mest, v programih srednjega poklicnega 
izobraæevanja 6.971 (lani 7.100) mest, v programih srednjega strokovnega 
oziroma tehniπkega izobraæevanja 9.358 (lani 9.404) mest, v programih splo-
πnih gimnazij 6.285 (lani 6.657) mest, od tega v zasebnih πolah 483 (lani 511) 
in v programih strokovnih gimnazij 1.782 (lani 1.912) mest. Skupaj je v pro-
gramih sploπnih in strokovnih gimnazij razpisanih 8.067 (lani 8.569) mest.

Poleg mest, namenjenih uËencem, πole razpisujejo πe mesta za programe 
poklicno-tehniπkega izobraæevanja, poklicne teËaje in maturitetni teËaj, po 
katerih se izobraæujejo dijaki, ki so æe pridobili doloËen poklic ter svoje izob-
raæevanje nadaljujejo po vertikali oziroma horizontali ali pa æelijo pristopiti 
k opravljanju sploπne mature.

Vpis v programe niæjega, srednjega poklicnega, 
strokovnega oz. tehniπkega izobraæevanja in gimnazije

Kandidati, ki se bodo prijavili v program, za katerega je potrebno izpolnje-
vati posebne vpisne pogoje oziroma je potrebno opraviti preizkus nadarjenosti 
ali spretnosti, se morajo prijaviti na preizkus najkasneje do 18. februarja na πoli, 
ki izvaja æelen program. ©ole bodo izvajale preizkuse v tednu med 1. in 6. mar-
cem, potrdila o opravljenih preizkusih pa izdale najkasneje do 15. marca.

Srednje πole bodo sprejemale prijave za vpis do 23. marca. Po konËanem pri-
javnem roku bo na spletnih straneh ministrstva najkasneje 4. aprila objavljeno 
stanje prijav za vpis po posameznih programih oziroma πolah. »e bo po koncu 
roka za prijave πtevilo prijavljenih kandidatov v posamezni program premajh-
no, bo πola takoj obvestila kandidate, da programa ne bo izvajala. 

UËenci, ki se bodo prijavili za vpis v roku, pa bodo æeleli svojo odloËitev 
spremeniti, lahko do 15. aprila prijavo prenesejo na drugo srednjo πolo oz. v 
drug program ne glede na πtevilo prijavljenih na novo izbrani πoli. Po tem roku 
πole praviloma ne bodo veË sprejemale prenesenih prijav do 24. junija, ko bo 
zakljuËen postopek za izbiro kandidatov na πolah, kjer bo vpis omejen.

»e bo πtevilo prijavljenih uËencev za posamezni program tudi po 15. aprilu 
bistveno veËje od predvidenega πtevila vpisnih mest, bo πola s soglasjem mini-
stra za πolstvo sprejela sklep o omejitvi vpisa oziroma spremembi obsega vpisa, 
o katerem bodo uËenci obveπËeni najpozneje do 10. maja.

Prijavljeni kandidati morajo posredovati izbranim πolam dokazila o izpol-
njevanju vseh vpisnih pogojev praviloma do 20. junija. 

Dijaki, ki zakljuËujejo triletne programe srednjega poklicnega izobraæe-
vanja, se lahko do 2. junija, prijavijo za vpis v programe poklicno-tehniπkega 
izobraæevanja. 

Rok za vpis v programe poklicnih teËajev in maturitetnega teËaja je 9. sep-
tember. 

Urednica SA©A MEJA»

O rastlinskem bogastvu 
Velike planine

Prvotno je bila na Veliki 
planini naËrtovana izdelava 
≈alpinetuma«, vendar bi za-
radi prevelikega posega le-to 
predstavljalo nasilje nad na-
ravo, zato je celotna plani-
na obravnavana kot Naravni 
alpski vrt. Strokovne pod-
lage, ki so bile podlaga za 
pridobitev sredstev iz EU in 
kasneje tudi za doloËitev in 
ureditev 15 rastiπËnih toËk 
s poËivaliπËi ter njihovo 
predstavitev v publikaciji, je 
pripravila Andreja PogaËar 
©penko. V tem sklopu bo z 
njenim sodelovanjem posnet 
tudi kratek film o rastlin-
skem bogastvu Velike pla-
nine, ki ga bodo predvajali 
v interpretacijskem muzeju 
v Domæalskem domu.

ObmoËje Velike planine 
predstavlja eno najveËjih 
sklenjenih travnatih obmo-
Ëij, kjer v naravi raste bo-
gata alpska flora travnatih 
poboËij in kraπkih kotanj 
kljub dejstvu, da bi morala 
biti Velika planina na viπini 
1600 nadmorske viπine po-
krita z gozdom. ZnaËilnost 
tega obmoËja je kratka rast-
na doba, v kateri se zelo 

Informativni dnevi bodo 11. in 12. februarja

PRED IZBIRO SREDNJE 
©OLE ALI FAKULTETE

Velika planina 
kot naravni alpski vrt

ObËina Kamnik se je prijavila na mednarodni projekt 
≈Nature experience - Brezmejna doæivetja narave«, ki je so-
financiran s strani Evropskega sklada za regionalni razvoj 
(ESRR) v okviru Operativnega programa Slovenija ∑ Avstri-
ja. V projektu sodeluje 17 partnerjev iz Slovenije in Avstrije, 
dodeljena sredstva celotnega projekta pa znaπajo 2,3 milijona 
evrov. Vrednost projekta obËine Kamnik z naslovom Velika 
planina kot naravni alpski vrt je 70.832 evrov, sofinanciran pa 
je v viπini 91 odstotkov, od tega je deleæ ESRR 57.196 evrov, 
nepovratna dræavna sredstva znaπajo 7.083 evrov. ObËina 
Kamnik bo za projekt, v katerem bodo uredili 15 rastiπËnih 
toËk s poËivaliπËi, prispevala 6.552 evrov. 

hitro odvijajo in prepletajo 
raznobarvni rastlinski sesta-
vi. Ti se med seboj loËijo 
glede na viπinske pasove in 
tako slikovito prispevajo k 
raznoliki obarvanosti Velike 
planine.

RastiπËa oziroma kraji na 
Veliki planini obsegajo tako 
gorske gozdove in travnike, 
skalnata in travnata poboË-
ja, skalne razpoke, meliπËa 
in gruπË, vlaæna rastiπËa ob 
vodnih lokah, kot tudi sneæ-
ne kotanje.

»im se belina snega pri-
Ëne poslavljati, se planina 
zavije v vijoliËasti plaπË 
spomladanskega æafrana in 
se mestoma seli, kakor se 
sneg po planini mestoma 
umika. Za PleËami in med 
bajtami Velikega Stanu naj-
demo tudi sicer zelo redko 
nunko oziroma beli æafran. 
Skalni robovi so pravi raj 
za nekatere vrste zelo zna-
nih alpskih cvetlic, kot so 
avrikelj, Zoisova zvonËnica 
in planike. Zelo redko zasto-
pane cvetlice, kot so turπka 
in kranjska lilija, zasledimo 
le na nekaterih legah. V 
skalnih razpokah lahko ob 
pozornem pogledu v pra-
vem Ëasu (veËinoma v za-
Ëetku avgusta) opazimo en-
demitno Zoisovo zvonËnico. 
Na enem od najbogatejπih 
rastiπË alpskega cvetja ≈Za 
PleËam« izstopata predvsem 
pogostnost Wulfenovega je-
gliËa in endemitne Kamniπke 
murke v druæbi celih skupin 
modrih sviπËev. 

Tik pred paπno sezono se 
po planini razcvete rumene 
pogaËice. Na poboËjih Pol-
janskega robu poleti naleti-
mo na arnike, ob robu pro-
ti Planjavi pa na sicer zelo 
redki alpski klinËek, na po-
boËjih Tihe doline pa najde-
mo tudi razliËne vrste viso-
kih osatov. V vrtaËi na dnu 
Velike VaËice je mraziπËe 
z znaËilnim vegetacijskim in 

rastlinskim obratom, zato si 
zaradi ujetega hladnega zra-
ka vegetacijski pasovi sledijo 
obratno kot je obiËajno. Tu 
raste tudi ruπevje, kar na tej 
nadmorski viπini ni obiËaj-
no. Na vzhodnih poboËjih 
grebena Koritnega vrha, ki 
se spuπËa proti Tihi dolini, 
naletimo na najveËje grmiËe 
dlakavega sleËa.

Tik pred paπno sezono se po planini razcvete rumene pogaËice.

Na enem od najbogatejπih ras-
tiπË alpskega cvetja ≈Za Ple-
Ëam« izstopa endemitna Kam-
niπka murka.

Zelo redko zastopane cvetlice, 
kot je turπka lilija, zasledimo le 
na nekaterih legah.

Paπniπtvo prinaπa 
selekcioniranje 
alpske flore

Ohranitev alpskega sveta 
na planini lahko pomeni 
tudi zelo zapletene procese. 
Planinsko paπniπtvo prinaπa 
doloËene slabe strani, saj po-
meni selekcioniranje alpske 
flore. Bolj popaπeni travniki 
so navadno revnejπi z alp-
skim cvetjem kot naravni. 
Mnoge rastline ne prenesejo 
nenehnega obgrizovanja in 
preminejo. Nazorno si lah-
ko to ogledamo na primeru 
planike, ki je ena od posla-
stic pasoËe se æivine, zato 
jo sedaj lahko vidimo le na 

æivini nedostopnih mestih. 
Na paπnih travnikih pa se 
bohoti vovkovec, ki ga æivi-
na ne je.

Gorske ekstenzivno go-
jene paπnike ohranjajo z 
ekstenzivno paπo. Pri tem 
je potrebno nadzirati kon-
centracijo in vrsto pasoËe se 
æivine, da ne preseæe zmog-
ljivosti in nosilnosti tal ter 
okolja.

Prav tako zimsko smuËa-
nje predvsem v letih, ko ni 
dovolj snega, pusti poπkod-
be na najbolj ranljivem seg-
mentu - alpskih rastlinah. V 
alpski svet ne smemo pre-
komerno vnaπati sneænega 
cementa in izvajati posegov 
s teæko mehanizacijo.

S ËiπËenjem planine s po-
seki se rastline, skrite pod 
ruπevjem, nenadoma izpo-
stavi sonËni pripeki, kar 
tudi ni najbolj ugodno. S 
postopkom poæiganja pa se 
rani najbolj obËutljiv svet, 
to je alpski svet rastlin. Tudi 
ozelenitev ogolelih povrπin 
je potrebno razumno sani-
rati le s senenim drobirjem, 
pridobljenim v neposredni 
okolici na gorskih travnikih 
in ne z umetnimi travnimi 
meπanicami, saj se le na ta 
naËin lahko ohranja razno-
liko strukturo alpske vege-
tacije.

Velika planina je z vidi-
ka pestrosti rastlin izjemna, 
zanimiva in z vso pravico jo 
imenujemo ≈Naravni alp-
ski vrt«. Glavna razvojna 
usmeritev planine postaja 
≈trajnostna oblika planinske 
paπe« z dopolnilno dejavnost-
jo turizma. Naπa naloga je 
predvsem ta, da jo ohranimo 
prihodnjim rodovom vsaj v 
takπni obliki, kot jo poznamo 
danes.

SA©A MEJA»
Fotografije: Tone ©penko

Za kratek Ëas in bister um - sudoku

IBS MEDNARODNA POSLOVNA
©OLA LJUBLJANA

Mencingerjeva 7, 1000 Ljubljana telefon: 040/561 896,
e-naslov: info@ibs.si, www.ibs.si

vpisuje v akreditirani visokoπolski program: MEDNARODNO POSLOVANJE
©tudenti se pri πtudiju seznanijo s poslovnimi, upravnimi, ekoloπkimi in etiËnimi vsebinami 
ter doseæejo visoko stopnjo znanja tujega jezika, pri katerem je poudarek na sproπËenem 
komuniciranju in razumevanju. Predavanja so organizirana tako, da so kar najbolj prilago-
jena πtudentom ob delu: potekajo dvakrat tedensko popoldne od 16.30 do 19.45; 
naenkrat pa je na urniku le en predmet. IBS delno ali v celoti prizna πtudentom znanje, pri-
dobljeno na drugih visokih πolah. Diplomo je moæno pridobiti relativno hitro, ker imamo in-
dividualne izpitne roke. Za zaposlene v tujini imamo organizirano uËinkovito izobraæevanje 
na daljavo (izpeljano po modelu Open University). ©tudij in izpiti preko svetovnega spleta 
so moæni tudi za invalide. Naπi predavatelji imajo habilitacijo in pouËujejo tudi na drugih 
slovenskih in tujih univerzah in visokih πolah kot so Deakin University, Avstralija, Jammu 
University, Indija, Kauno Kolegija, Litva, Munich Business School, NemËija, Pacific Uni-
versity Hawaii, Savonia University of Applied Sciences, Varkaus, Finska, Universita degli 
studi di Trieste, Italija, Universität Klagenfurt, Avstrija, University of Bolzano, Italija itd.

LEILA, Viπja strokovna πola, d.o.o.
Mencingerjeva 7, 1000 Ljubljana

T: 040/561 896, e-naslov:irena.marinko@guest.arnes.si, www.leila.si

vpisuje v viπjeπolski program: POSLOVNI SEKRETAR
K vpisu vabimo vse, ki æelijo pridobiti viπjo izobrazbo in naziv poslovni sekretar oziroma 
poslovna sekretarka. Specializirani smo za izobraæevanje poslovnih sekretarjev, zato vse-
bine pri veËini predmetov vsebujejo praktiËne primere, znaËilne prav za delovna mesta, 
na katerih delajo poslovni sekretarji. Izobraæevanje izvajajo predavatelji z univerzitetno 
izobrazbo, magisterijem ali doktoratom, ki imajo izkuπnje pri delu v gospodarstvu in po-
uËevanju in uporabljajo sodobne uËne metode. ©tudenti imajo moænost, da zakljuËijo πtudij 
prej kot v dveh letih, obstaja pa tudi moænost πtudija na daljavo. ©olnina je med najniæjimi v 
Sloveniji in vkljuËuje vpisnino, uËno gradivo, ponavljanje izpitov in individualne izpite. V πoli 
razvijamo pozitivno vzduπje in veselje do πtudija. Izobraæevanje poteka na prijetni lokaciji v 
centru Ljubljane. S πtudenti delamo individualno. Ne pomenijo nam le πtevilk, ampak ljudi, 
s katerimi imamo pogoste in prijateljske stike.

3 2 8 4 7
8 5 1

4 1 8 9
9 7 5 2 8
5 7 2 3 6 9 4

2 4 1 8 3
7 8 6 3

5 4 8
1 2 8 9 3

Srednja πola 
Centra za izobraæevanje,
rehabilitacijo in usposabljanje Kamnik

vabi na informativni dan,
ki bo 11. 2. 2011 ob 9. in 15. uri

ter 12. 2. 2011 ob 9. uri
v prostorih CIRIUS, Novi trg 43 a, 1241 Kamnik.

Izvajamo naslednje prilagojene programe:

- niæji poklicni program POMO»NIK V TEHNOLO©KIH 
PROCESIH

- niæji poklicni program POMOÆNI ADMINISTRATOR

- srednji poklicni program ELEKTRIKAR 

- srednji poklicni program RA»UNALNIKAR

- srednji poklicni program ADMINISTRATOR

- strokovno-tehniπki program EKONOMSKI TEHNIK

- poklicno-tehniπki program EKONOMSKI TEHNIK

- poklicno-tehniπki program ELEKTROTEHNIK

- posebni program (POST)REHABILITACIJSKI PRAKTIKUM

Za vpis v prilagojene programe in v posebni program je potrebna 
odloËba o usmeritvi (gibalna oviranost), glede na razpoloæljivo 
πtevilo prostih mest se lahko vpiπejo tudi dijaki brez odloËbe. 

T: 04 277 21 24 (srednja πola)

T: 04 277 21 45 (viπja πola)

T: 04 277 21 20 (izobraæevanje odraslih)

Vljudno vabljeni v Strahinj
v Ëasu informativnih dni:

v petek, 11. 2. 2011
Srednja πola: ob 9. in 15. uri

Viπja strokovna πola: ob 17. uri

 ter v soboto, 12. 2. 2011
Srednja πola: ob 9. uri

Viπja strokovna πola: ob 11. uri

VeË informacij:
www.bc-naklo.si

Strahinj 99  
4202 Naklo

Veseli bomo vaπega obiska.
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V spremstvu profesoric Va-
lerije Podjed, Sonje Trπkan in 
Ines Æumer smo se na pot od-
pravili v torek, 23. novembra, 
pozno ponoËi. Z avtobusom 
smo se odpeljali do Dunaja, od 
tam pa z letalom v Stockholm. 
VeËina se nas je zelo razvese-
lila zasneæene pokrajine, a ko 
smo stopili z letala, ni bilo veË 
tako zelo prijetno, saj je bilo 
zunaj okoli -5 stopinj Celzija, 
sneæilo je in moËno pihalo, za 
nameËek pa so nas πe opom-
nili, da to πe zdaleË ni tipiËna 
πvedska zima. 

Z avtobusom smo se nato 
odpeljali do Tabyja, 25 km se-
verno od Stockholma, kjer so 
nas æe priËakali πvedski dijaki. 
©ola je veliko veËja kot naπa, 
po hodnikih imajo sedeæne 
garniture, kantino, televizijo, 
imajo tudi raËunalnico ter po-
sebno sobo za uËenje. UËenci 
so bolje organizirani, pa tudi 
uËitelji so bolj pripravljeni so-
delovati z njimi. Po kosilu smo 
odπli peπ do πportne dvorane, 
kjer smo se s πvedskimi dijaki 

≈UPAM, DA SE ©E KDAJ SRE»AMO!«

pomerili v odbojki in floor-
ballu. 

Naslednje jutro smo slo-
venski dijaki v πoli uspeπno 
v angleπËini predstavili svoje 
projektne naloge, v katerih 
smo kot ambasadorji Sloveni-
je obravnavali naslednje teme: 
πport, glasba, tradicija in obi-
Ëaji, kultura mladih, turizem 
in πolski sistem. Po kosilu smo 
se sproπËali na πolskem drsa-
liπËu, potem pa se odpravili v 
prirodoslovni muzej, kjer smo 
si ogledali 3D-film o razvoju 
morskih praæivali Sea Mon-

sters. ZveËer so nam dijaki 
skuhali tipiËno πvedsko ve-
Ëerjo (kuhan krompir, mesne 
kroglice, omaka z brusniËno 
marmelado) in za prijeten ko-
nec dneva priredili πe zabavo. 

Naslednji dan smo se z ladji-
co odpeljali v Stockholm, kjer 
je bilo spet zelo mrzlo, a smo 
se na severni mraz æe malce 
navadili. ©vedski dijaki so nam 
razkazali stari del njihove pre-
stolnice, nato smo si privoπËili 
πe sprehod po glavni nakupo-

valni ulici, kjer smo videli kar 
πtiri razliËne trgovine H&M. 
ZveËer    smo se zbrali v za-
baviπËnem centru, kjer smo se 
πli igro, ki spominja na laser-
ski paintball v popolni temi. 
Bilo je zelo zabavno, Ëeprav 
je πvedska ekipa spet porazila 
slovensko ∑ ampak mi se ne 
damo!

V soboto smo se odpravi-
li v Skansen. Najprej smo se 
sprehodili po boæiËni trænici 
in kljub nemogoËemu mrazu 
zelo uæivali, kupili nekaj spo-
minkov, si ogledali skandinav-
ski æivalski vrt (z losi, tjulnji, 
volkovi itd.). Posebej prijetno 
se je bilo pogreti ob ognju in 
plesu z æivo glasbo. 

In æe je priπla nedelja, z njo 

pa slovo od druæin (ki so bile 
res izredno prijazne) in odhod 
na letaliπËe. Od πvedskih pri-
jateljev smo se poslovili z ≈U-
pam, da se πe kdaj sreËamo!« 
Spoznali smo, da so ©vedi iz-
redno prijetni (fantje tudi na 
pogled) in preprosti ljudje, ob 
sproπËenem druæenju z njimi 
pa smo se nauËili veliko o zgo-
dovini, kulturi in geografskih 
znaËilnostih ©vedske.

Hana JaksetiË in Anja Cvi-
janoviË Hudoklin, 3.c

V Waxholmu, nato z ladjico v Stockholm.

Z dijaki Ëetrtega letnika 
srednje ekonomske πole smo v 
sredo, 17. novembra, spozna-
vali strokovne teoretiËne vse-
bine na terenu. Zapeljali smo 
se v Ljubljano, kjer so nam 
svoja vrata najprej odprli na 
Poπtnem centru. Tam smo si 
ogledali pot in sortiranje ter 

EKONOMSKI PROJEKTNI DAN

razvrπËanje pisemskih poπiljk 
in paketov. Nato so nas pri-
jazno sprejeli na Banki Slove-
nije. Strogi varnostni ukrepi 
so nam zbudili asociacijo na 
akcijske filme, le da smo mi 
legalno vstopili v trezor ban-
ke. Poleg tega smo izvedeli 
nekaj zanimivosti o evru in 

prepoznavanju ponarejenih 
bankovcev. Polni vtisov smo 
se sprehodili πe do StatistiËne-
ga urada RS, kjer smo oboga-
tili naπe znanje statistike in 
spoznali delo ter spletno stran 
slovenskega dræavnega urada 
na tem podroËju.

Zapisala: Viktorija Pirπ

©olski Center Rudolfa Maistra 
Kamnik meri zelo visoko. Za 
kaj gre? 

Vsem dobro poznan zavod ©KL, ki 
æe vrsto let organizira razliËne πport-
ne projekte, kot so turnirji koπarke, 
nogometa in odbojke, ima letos na 
seznamu srednjih πol novi tekmovalni 
ekipi. To sta ekipi dijakinj in dijakov 
©CRM Kamnik. 

KamniËani smo v odbojki zelo 
uspeπni, saj imamo aktualne dræavne 
prvakinje, zelo dobro moπko ekipo in 
pa dolgo zgodovino odbojke, ki seæe 
daleË v leto 1947, zato smo se letos 
tudi sami æeleli preizkusiti v πolski od-
bojkarski ligi, ki æe Ëetrto leto poteka v 

©CRM KAMNIK V ©OLSKI 
ODBOJKARSKI LIGI

πolah po vsej Sloveniji. Pri odbojki ©KL 
veljajo ista pravila kot pri navadni od-
bojki, razlika je le v tem, da se v πolski 
odbojkarski ligi igra trikrat po 20 mi-
nut, pri Ëemer se rezultat seπteva.

V ©olskem Centru Rudolfa Maistra 
Kamnik imamo veliko dijakinj in dija-
kov, ki so talentirani πportniki. Zasluga 
πportnih pedagogov in sodelovanje z 
odbojkarskim klubom Calcit Kamnik je 
recept za odliËen zaËetek v ligi, saj smo 
zaenkrat v prvem delu tekmovanja pri 
dijakih zabeleæili tri zmage in le en po-
raz, ki se je izkazal za motivacijskega, 
istega nasprotnika iz Kranja smo na-
mreË na povratni tekmi premagali z 
gromozansko razliko. Dijakinje pa so 
πe boljπe, saj πe niso okusile grenkobe 

poraza in zmagujejo tudi z razliko 102 
toËk. 

V odbojkarski ligi v sezoni 2010/11 
je prijavljenih 16 ekip dijakinj in dija-
kov, ki prihajajo iz najrazliËnejπih πol 
celptne Slovenije. Res je, da bo pot 
do vrha strma in teæka, saj bodo tek-
movanja potekala vse do 14. aprila, 
ko se bomo, Ëe nam uspe, pomerili v 
velikem finalu.

Rok Zore, prof. πportne vzgoje

Pred vhodom v Banko Slovenije.

V letoπnjem πolskem letu je æe drugiË potekala izmenjava dija-
kov 3. letnikov ©CRM z dijaki πole Åva Gymnasium iz Tabyja 
na ©vedskem. Najprej so nas v zaËetku septembra v Kamniku 
obiskali ©vedi, konec novembra pa smo jim vrnili obisk.

ŠCRMčisti:

ŠCRMjedobrodelen:
Na ŠCRM večkrat letno pristopimo k dobrodelnim dejavnostim.
Organiziramo krvodajalske akcije. Vključili smo se v akcijo
Fundacije za pomoč otrokom. Z nakupom solzic Swarovski smo
zbrali več kot 1.500 € in postali donatorji mnogim težko bolnim
otrokomvSloveniji.

Čisti vsa Slovenija, čistijo tudi dijaki ŠCRM, ki so se vključili v akcijo
OčistimoSlovenijo.

Antona K

Naši dijaki sodelujejo v različnih mednarodnih projektih

Češkem, sGoethe Institutom itn.

Občasno se prileže in pokukati v
širni svet. Najbolj priljubljena oblika avtentičnega učenja so še vedno
potovanja. Dijaki tako spoznajo Slovenijo, Evropo. Kot pika na »i« so
maturantski izleti vGrčijo, Španijo ali celoTunizijo.

omata, voditeljico RTV Slovenije Rosvito Pesek, plesalko
KatarinoVenturini in šemnogedruge.

, kot je
YPAC (mladinski parlament alpske konvencije). Sodelujemo s
Kurfurst-Reprecht Gymnasium iz Neustadta ob Renu, s Gimnazium
J.OrtenaKutnàHorana
Narodne in mednarodne izmenjave so namenjene sodelovanju in
izmenjavi izkušenj z vrstniki slovenskih in evropskihgimnazij.

zapustiti naš Kamnik, šolske klopi,

ŠCRMsodeluje:

ŠCRMpotuje:

ŠCRMraziskuje:

ŠCRMjekreativen:

Na šoli že vrsto let gojimo raziskovalno dejavnost. Z dijaki raziskovalci
poglabljamo in nadgrajujemo znanje in se podajamo v znanstvene vode.
Raziskovalnodelo je zahtevno inodgovorno tako zadijakekotmentorje.

Rudolfi, šolska gledališka skupina, ustvarja in razveseljuje že 16 let. Za sabo
imajo vrsto iger. Prejšnje šolsko leto so navdušili kamniško publiko z igro
Danti-dan irskepisateljiceGineMoxley.
Tisti, ki ne znajo igrati, znajo pisati. O vseh zanimivosti

. AstroMaister
jih

h na šoli poroča
šolski časopis Zeleno je edini astronomski časopis v
Sloveniji. O kvaliteti dela pričajo različna priznanja, ki si je časopis
prislužil na različnih sejmih.

NA ŠOLSKEM CENTRU RUDOLFAMAISTRA se dogaja
Poslanstvo vsake šole je, da dijakom ponuja splošno in strokovno

znanje. Pa ne samo to. Na Šolskem centru Rudolfa Maistra

Kamnik (ŠCRM) se trudimo pri dijakih ustvariti širino duha in

fleksibilnost, da bodonašli svojemesto v družbi, zato se na ŠCRM

velikodogaja.

ŠCRMobiščejo:
Kamnik ni veliko mesto, vseeno pa našo šolo obiščejo pomembni in
veliki ljudje. G rka,
znanega odvetnika Aleksandra Čeferina, raziskovalca in ekologa

ostili smo že predsednika države Danila Tü

ŠCRMzmaguje:
Na naši šoli je v 16 letih opravilo splošno maturo kot državni izpit
2222 kandidatov. Od tega je tistih »zlatih«, na katere smo še posebej
ponosni, kar 72.
Le najboljši v državi tekmujejo tudi na olimpijadah znanja. Lansko
šolsko leto smo sodelovali tudi na 42. kemijski olimpiadi v Tokyu in
pridobili bronastomedaljo.
Naš dijak je na pecialnemmednarodnem tekmovanju vplavanju osvojil
1.mesto inpostavil nov svetovni rekordvkategoriji delfinna50m.

s
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Calcit Volleyball ≈podal 
æogo« dobrodelnosti!

Posebej ponosni so na 
dobrodelno akcijo PODAJ 
ÆOGO, s katero æelijo po-
magati uËencem Osnovne 
πole 27. julij iz Kamnika , 
ki izobraæuje 25 otrok s po-
sebnimi potrebami. V ok-
viru akcije je klub povabil 
podpornike in prijatelje, da 
z odkupom slik na temo 
odbojka, ki so jih ustvarili 
uËenci πole 27. julij, pod-
prejo akcijo in pripomorejo 
k boljπim uËnim pogojem 
ter dodatnim obπolskim de-
javnostim za otroke. »lani 
kluba so v okviru akcije 
zbirali materialne donacije 
podpornikov in partnerjev 

akcije (æoge, likovne potre-
bπËine, ...), πoli namenili iz-
kupiËek od prodaje vstop-
nic tekme æenske Ëlanske 
ekipe in izkupiËek od æe 
omenjene prodaje slik. V 
prihodnjem mesecu bodo 
Ëlani kluba obiskali otroke 
na O© 27. julij, jim predali 
donacije sponzorjev in jim 
predstavili osnove igranja 
odbojke.

Skozi sproπËen pogovor 
so akcijo, v kateri si roki 
podajata πport in dobrodel-
nost, predstavili: predsed-
nik kluba Calcit Volleyball 
Gregor Hribar, ravnateljica 
O© 27. julij Jasna Lampe in 
Gregor Kokoπar, predstav-
nik generalnega sponzorja 
kluba Calcit d.o.o.

Obiskovalci so si ob tej 
priloænosti ogledali slike in 
lahko odkupili tiste, ki πe 
niso bile oddane. Za pod-
poro akciji so se odloËila 
πtevilna slovenska podjetja 
in za uËence osnovne πole 
zbrala æe preko dva tisoË 
evrov.

S svojo prisotnostjo na 
sprejemu pa so podporo iz-
razili tudi minister za πolstvo 
in πport dr. Igor LukπiË, æu-
pan obËine Kamnik Marjan 
©arec ter generalni sekretar 
Odbojkarske zveze Slovenije 
Gregor Humerca.

≈Vesel sem, da se je klub v 
slovenski prostor spustil ne 
samo skozi odbojko, ampak 

skozi Ëloveπkost in fair play. Je 
edini klub, ki enakovredno goji 
tako moπko kot æensko odboj-
ko, poleg vrhunskih πportnih 
rezultatov pa πe obËeËloveπke 
vrednote,« je poudaril mini-
ster dr. Igor LukπiË.

Marjan ©arec, æupan ob-
Ëine Kamnik, je povedal, da 
je Kamnik ponosen na tako 
uspeπne odbojkarske ekipe 

kluba, ki se uvrπËajo v vrho-
ve tekmovanj. ≈ObËina si bo 
prizadevala, da bo πport tudi 
v prihodnosti podpirala v Ëim 
veËji meri, predvsem z novim 
πportnim objektom. Zaveda-
mo se, da je klub Calcit Vol-
leyball nedvomno eden izmed 
nosilcev dogajanja razvoja v 
Kamniku.«

Klub Calcit Volleyball 

Kamnik je s preko 250 ak-
tivnimi Ëlani najveËji odboj-
karski klub v Sloveniji. Po-
leg uspehov v igri se pona-
πa s πtevilnimi vzporednimi 
aktivnostmi, med katerimi 
so πe posebej zapisane tiste, 
kjer si πport in dobrodel-
nost podajata roki.

SA©A MEJA»

PROJEKT MEDGENERACIJSKO SOÆITJE 
IN OSEBNOSTNA RAST

Vse dejavnosti ©CRM na projektu 
smo razdelili na tri podroËja glede 
na starostno skupino udeleæencev, 
s katerimi smo izvajali doloËeno 
aktivnost. Sodelovali smo z VVZ 

Antona Medveda, O© Radomlje, 
O© Roje — ©PP in Druπtvom upoko-
jencev Kamnik.

Dejavnosti s skupinami VVZ An-
tona Medveda so bile predvsem 
πportno obarvane. Z otroci smo 
skupaj izvedli uro πportne vzgoje, 
uËili smo se gibanja z razliËnimi 
vrstami æog. Skupaj smo spozna-
vali domaËi kraj — izvedli smo ori-
entacijo v Kamniku (pripravili smo 
iskanje Veronikinega zaklada). 
Za novo leto so dijaki pomagali 
okrasiti igralnice v enoti VVZ. V 
spomladanskem Ëasu smo skupaj 
poËistili okolico vrtca in πole, dijaki 
pa so pomagali pripraviti zunanja 
igrala v vseh enotah VVZ Antona 
Medveda. Izvedli smo tudi tekmo-
vanje v krosu za otroke najstarej-
πih skupin.

Otroke O© Radomlje smo pova-
bili na skupno raziskovanje ZOO 
Ljubljana, kjer so dijaki in otroci 
skupaj reπevali delovne liste. Spo-
znavali so æivali, jih hranili in ne-
katere tudi otipali. V mesecu maju 

smo izvedli skupno ekskurzijo v 
Bohinj na Slap Savico. 

Za otroke O© Roje so dijaki na 
πoli pripravili naravoslovni dan 
— kemija in fizika. Prikazali so ne-
kaj kemijskih reakcij, pri fiziki so 
spoznavali osnovne znaËilnosti gi-
banja. Nekaj testov je bilo na voljo 
za vse otroke — lahko so preizkuπali 
sami.

Dejavnosti s starejπimi obËani 
smo pripravili kot skupne izlete 
po Sloveniji. Spoznavali smo Go-
renjsko. Dijaki so pripravili nekaj 
recitacij, starejπi obËani so pripo-
vedovali svoje zgodbe. 

Dejavnosti so se pokazale za iz-
jemne, saj so vsi sodelujoËi poka-
zali navduπenost in pripravljenost 
za medgeneracijsko povezovanje. 
Kljub temu, da se je projekt urad-
no zakljuËil, smo se na ©CRM glede 
na pozitiven odziv vseh sodelujo-
Ëih odloËili, da bomo nekatere de-
javnosti izvajali πe naprej.

Barbara Ogrin, prof. ©VZ

Za podporo akciji so se z odkupom slik, ki so jih ustvarili uËenci 
O© 27. julij, odloËila πtevilna slovenska podjetja in za uËence πole 
zbrala æe preko dva tisoË evrov. Neli Berger iz Unicredit Banke 
(na levi) se je odloËila za zanimivo in barvito sliko, ki sta jo ustva-
rila Urh ZupanËiË in Zala Pibernik. Skupaj z ravnateljico Jasno 
Lampe (na desni) so bili veseli podpore akciji, ki jim bo omogoËila 
obπolske dejavnosti.

Skupni projektni dan dijakinj in uËiteljev ©CRM ter Druπtva upokojencev Kamnik je navduπil dve oziroma tri generacije. Takole smo 
uæivali pri slapu Savica v Bohinju.

Dejavnosti dijakov in zaposlenih na ©CRM s skupinami VVZ An-
tona Medveda so bile predvsem πportno obarvane.

 Nadvse posreËeno je uspelo 
Timu Smolnikarju (na sliki) in 
Robiju Bugariju ustvariti sliko 
na temo odbojkarske æoge.

V O© 27. julij se æe od leta 1982 πolajo otroci s posebnimi potrebami. Trenutno imajo 25 uËencev, 
starih med 7 in 19 let. Kot se lahko prepriËamo ob vsakem sreËanju z njimi, je to πola prijaznih ljudi, 
ki æe dobrega Ëetrt stoletja z obËutkom, spoπtovanjem in tudi z ljubeznijo vzgaja in izobraæuje otroke z 
laæjo, zmerno in teæjo motnjo v duπevnem razvoju. Tokrat so pripravili prisrËen pevski nastop. 

Podporo dobrodelni akciji Podaj æogo sta izrazila tudi minister za 
πolstvo in πport dr. Igor LukπiË in æupan obËine Kamnik Marjan 
©arec.

Predsednik Kluba Calcit Volleyball Gregor Hribar in minister Igor 
LukπiË: odbojkarska æoga tokrat ne sluæi zgolj igri, temveË tudi do-
brodelni akciji, s katero pomagajo otrokom s posebnimi potrebami 
v domaËemkraju.

V mesecu januarju se je uradno zakljuËil projekt Medgeneracijsko soæitje 
in osebnostna rast. Projekt je bil sofinanciran iz evropskih socialnih skladov, 
njegov namen je kvalitetno preæivljanje prostega Ëasa, povezovanje razliËnih 
generacij in skupne dejavnosti. ©CRM se je projektu prikljuËil kot konzorcijski 
partner na pobudo ESIC iz Kranja. 

Odbojkarski klub Calcit Volleyball iz Kamnika je 
na prijetnem ponovoletnem druæenju v torek, 18. 
januarja, v Poslovni oazi Gospodarske zbornice Slo-
venije  v Ljubljani predstavil aktivnosti kluba v pre-
teklem letu in naËrte za letoπnje leto. Poleg priprav 
svojih ekip na tekmovanja klub naËrtuje πe πtevilna 
druga dogajanja, kot so poletni odbojkarski tabor, 
poletni kvadratlon (nogomet na mivki, koπarka, od-
bojka na mivki in mini vaterpolo), nateËaj za izbor 
klubske himne ter fotografski nateËaj Ujemi æogo. 
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PLANINSKI KOTI»EK

NAJBOLJ©I ALPINISTI IN ©PORTNI PLEZALCI  
V LETU 2010

V Domæalah je v Ëetrtek, 13. januarja, v organizaciji PZS (KA in K©P) potekala 
podelitev priznaj za najboljπe doseæke v alpinizmu in πportnem plezanju v letu 
2010. Med nagrajenci je tudi Ëlan kamniπkega alpinistiËnega odseka Tadej 
Kriπelj, ki je dobil priznanje za posebne alpinistiËne doseæke. 

Najuspeπnejπi alpinist je Andrej Grmovπek iz AO Kozjak, najuspeπnejπa 
alpinistka pa Martina »ufar (AO Mojstrana). Najperspektivnejπi alpinist je 
Matic Obid iz AO Nova Gorica. Priznanja za posebne doseæke v alpinizmu 
pa so poleg Kriπlja dobili πe Anastazija Davidova 
(AO Ljubljana-Matica), David Debeljak (AO Ra-
πica), Matjaæ Jeran (AO Ljubljana-Matica), Luka 
Kranjc (AO Celje-Matica) Luka LindiË (AO Celje-
Matica), Nejc MarËiË (AO Radovljica) in Neda 
Podergajs (AO Ljubljana-Matica).

Najuspeπnejπi πportni plezalec v letu 2010 je 
Klemen BeËan, najuspeπnejπa πportna plezalka 
pa Mina MarkoviË. Priznanje za vrhunske do-
seæke na tekmovanjih in za vzpone v naravnih 
plezaliπËih pa so prejeli πe Natalija Gros, Jernej 
Kruder, Domen ©kofic in Maja Vidmar. Priznanja 
perspektivnim za rezultate na svetovnem mladin-
skem prvenstvu in evropski mladinski seriji ter za 
vzpone v naravnih plezaliπËih pa so dobili Martin 
Bergant, Sergej Epih, Jera LenarËiË, Gaπper Pintar, 
Urban PrimoæiË, Jure Raztresen, Tina ©uπterπiË, 
Gregor Vezonik in Izidor Zupan.

 

BojË

ZA»ETNI TE»AJ ZA VODNIKE NMA 
Po dveh letih premora se je nadaljevalo sodelovanje med 

PZS (Planinska zveza Slovenije) in NMA (nepalska planinska 
organizacija). Zaradi vmeπavanja doloËenih nepalskih politiËnih 
struktur v delo NMA je bilo naπe sodelovanje prekinjeno. 
Letos pa je NMA po dolgih zapletih konËno dobila novo 
vodstvo, s katerim je bil takoj vzpostavljen dober stik. Joæe 
Zupan, ki je bil izbran za vodjo teËaja, je nenadoma zbolel 
in ni mogel v Nepal. Ker drug izbran inπtruktor πe ni bil na 
takem teËaju, je bilo pod nujno ali odpovedati teËaj — sodelo-
vanje, kar ni bilo zaæeleno, ali pa najti reπitev. In ta reπitev sem 
bil jaz. V ponedeljek popoldne sem dokonËno izvedel, da grem 
v sredo zjutraj na pot. Zato ni bilo Ëasa za kakπne posebne 
priprave, πe vsem ni bilo mogoËe povedati, da me nekaj Ëasa 
ne bo. ©e dobro, da letos nismo pastirovali na Veliki planini, 
saj bi v nasprotnem primeru bile teæave bistveno veËje.

Zaradi omejenega Ëasa in drugih obveznosti sem bil samo 
v Katmanduju dva tedna. Dela je bilo ogromno. Poznala se 
je naπa daljπa odsotnost. Bilo je zelo veliko prijavljenih, na 
teËaju pa naj bi jih bilo samo okoli 30. VeËina od njih je 
konËala vsaj dve razliËni usposabljanji, nekateri tudi veË, ve-
liko jih je bilo tudi na vrhovih nad 8.000 m, nekateri celo 
veËkrat. Zaradi moËnega pritiska prijavljenih in tudi NMA, 
saj tak opravljen teËaj pomeni veËje moænosti za zasluæek in 
s tem tudi za boljπe preæivetje, obenem pa zaËetek usposab-
ljanja za poklicnega gorskega vodnika z mednarodno licenco, 
smo se odloËili, da izvedemo dva zaporedna teËaja. Zato je 
bilo potrebno uskladiti programe in vsebino, pa tudi delo 
inπtruktorjev in samo izvedbo, logistiko, saj smo hoteli doseËi 
ustrezno kakovost teËaja. To mi je z odliËnim inπtruktorjem 
Klemenom Volontarjem, ki je po mojem odhodu deloval na-

VTISI IZ NEPALA 2010

prej na teËaju v Langtangu, in seveda z ostalimi nepalskimi 
inπtruktorji, tudi uspelo.

Omenil bi πe zanimivo vzporednico. Slovenci smo prvi v 
Nepalu zaËeli pouËevati Nepalce o planinstvu in alpinizmu in 
med prvimi smo vzpodbudili helikoptersko reπevanje z veËjih 
nadmorskih viπin. Æe veË kot 30 let pouËujemo domaËine 
osnov varnejπega gibanja v hribih, ker za kaj veË enostavno 
nimamo Ëloveπkih in materialnih resursov. ©vicarji, ki so nepri-
merno bogatejπi in tudi πtevilËnejπi od nas, pa so lani, po tem, 
ko so Tomaæa Humarja prepeljali v dolino, zaËeli pouËevati 
domaËine v helikopterskem reπevanju. 

KATMANDUJSKI VTISI
»eprav je bila moja dejavnost usmerjena predvsem na iz-

vedbo teËaja, je bilo nemogoËe prezreti druga dogajanja. Kot 
zanimivost naj omenim to, da je udeleæba Slovenije na sve-
tovnem nogometnem prvenstvu pomagala k prepoznavnosti 
Slovenije tudi v tem delu sveta. Marsikdo mi je, ko sem mu 
povedal, od kod prihajam, rekel: ≈A, to je tista Slovenija, ki 
je igrala nogomet v Juæni Afriki.«

UËilnica je bila kar premajhna za vse teËajnike.

Klemen med svojim odliËnim predavanje o plazovih

PraktiËne vaje iz uporabe vrvi in vozlov.

Da bi izgubili Ëim manj Ëasa, smo imeli kosilo kar pod plezalno 
steno.

V Pakistanu in na Kitajskem so bile poplave, v Katmanduju pa prav 
vsak dan deæ. Zato tudi ni bilo moæno izvesti praktiËnega plezanja 
na naravnih skalah, ker je bilo preveË komarjev, pijavk in blata. 
Zato smo se plezanje uËili na umetnih stenah, ki jih je v Katman-
duju kar nekaj. Tudi na tej, na kateri je bilo v letu 2009 izvedeno 
odprto dræavno prvenstvo v πportnem plezanju.

Katmandu se zelo hitro spreminja. Nevzdræno se πiri na vse strani. 
Kjer so bila nekdaj riæeva polja, so sedaj nove mestne Ëetrti. Staro 
tradicionalno izpodriva moderna, neosebna arhitektura.

U©A BISTA
V letu 2005 smo na naπem osnovnem teËaju imeli teËajnico, ki 

ji nismo posveËali kakπne posebne pozornosti, saj je tudi ni po-
trebovala. Vendar se je po teËaju za njo marsikaj spremenilo. 

Rojena je bila leta 1985 v Kai-
laliju v zahodnem Nepalu. Ker je 
bila peta hËi, so jo kot novoroje-
nËka pustili v dæungli, da bi umr-
la. Reπil jo je sovaπËan in je zato, 
ker je preæivela, dobila vzdevek 
Bandevi — gozdna boginja. Æe od 
mladih dni si je æelela splezati na 
M. Everest. Leta 2005 je konËala 
naπ osnovni teËaj in nato πe nada-
ljevalnega, splezala na nekaj vrhov, 
med drugimi tudi na Ama Dablam. 
Leta 2007 je bila udeleæenka Lok-
tantrikove (DemokratiËna stranka 
Nepala) odprave na Everest, na 

kateri je dosegla viπino 8400 m. Tam so jo najprej izËrpano 
pustili, nato pa reπili, da je komaj preæivela. Zaradi zmrzlin 
je izgubila del prsta na roki. Zato pa je naslednje leto, maja 
2008 priplezala na vrh. Je Ëlanica æenske odprave na sedem 
najviπjih vrhov sedmih celin.

ODPRAVA ZA NIÆJE KASTE
Po uspeπni æenski odpravi na Everest in nadaljevanju akcije 

sedem vrhov, sedem celin, si je Da Gombu πerpa zastavil πe 
en cilj — organizirati odpravo na Everest, v kateri bi sodelo-
vali pripadniki niæjih kast. To so tisti ljudje, ki veljajo za manj 
vredne in opravljajo poklice, kot so smetarji, kovaËi, usnjarji 
in podobno. Ta akcija bo zahtevala veliko napora, saj bo po-
trebno najprej izbrati te ljudi in jih nato tudi usposobiti za 
tak podvig, pa Ëeprav v spremstvu vodnikov — πerp. Pa tudi 
ne bo ravno poceni.

SEDEM VRHOV SEDMIH CELIN — EKO 
ODPRAVA

Pemba Dordæi ©erpa je priπel na dan z idejo, da bi za veËjo 
vkljuËitev æensk v alpinizem in s tem tudi za doseganje veËje 
enakopravnosti æensk, organizirali nepalsko æensko odpravo 
na Sagarmato (»omolungma, Mount Everest), saj je do leta 
2007 samo 7 Nepalk doseglo njen vrh. Ideji sta se pridruæila 
tudi magistra Susmita Maskey, profesorica angleπËine, ki ima 
tudi diplomo iz kulturnega turizma, ki skrbi za popularizacijo 
te ideje in Da Gombu ©erpa, inπtruktor na nekaterih naπih 

teËajih, obiskal je tudi Slovenijo, 
ki je bil nato gonilna sila. V 
letu 2008 je uspelo priti na vrh 
Everesta kar desetim Nepalkam. 
Letos julija jih je 9 osvojilo naj-
viπji vrh Avstralije Kosciuszko, 
v avgustu pa tudi Elbrus. 

Vendar so tej akciji dale æen-
ske globlji pomen. V njej so-
delujejo Ëlanice iz razliËnih ne-
palskih plemen oz. kast. Poleg 
©erp so v njej tudi Braminke, 
Gurungke, Danwarke in »etrij-
ke, kar je glede na to, da so 
prej bile na odpravah samo ©erpe, bistven korak naprej tudi 
v sporoËilu — ≈Enotnost v razliËnosti« z vseh najviπjih vrhov. 
Poleg osvajanja vrhov, kar je πe vedno zanimivo za medije, bi 
rade prinaπale ljudem upanje s πirjenjem znanja, uËenjem med-
kulturnega spoznavanja za boljπe sobivanje narave in Ëloveka, 
tudi v luËi klimatskih sprememb.

POSTAVLJANJE REKORDOV
Kakor smo si Slovenci v drugi polovici devetnajstega in v 

dvajsetem stoletju prizadevali za Ëim veËjo samostojnost in 
tudi za planinstvo v smislu ≈ohraniti slovensko lice slovenskim 
goram«, takπno zavedanje prihaja tudi k Nepalcem. Zato po-
skuπajo na veË podroËjih sami priti do doseækov, ki so bili 
do sedaj v rokah tujcev. Imajo razliËne ideje, od katerih jim 
nekatere uspe tudi realizirati, nekaterih pa ne. Prva zakonca, 
ki sta priπla na vrh »omolungme, sta bila naπa Andrej in Ma-
rija ©tremfelj. Na vrhu sta se leta 2006 æelela poroËiti Dolma 
©erpa in Gelbu ©erpa (leta 2005 inπtruktor na ≈naπem« teËaju), 
vendar jima ni uspelo zbrati dovolj denarja za to odpravo. 
Sedaj je v teku akcija vzponov nepalskih æensk na vse najviπje 
vrhove celin.

Pembu Dordæiji ©erpu pa je uspelo doseËi svetovni rekord v 
hitrosti vzpona na Mount Everest: leta 2004 je priπel iz baze 
(5300 m) na vrh (8848 m) v samo 8 urah in 10 minutah. V 
prihodnjem letu pa namerava iti na vrh tudi s svojim sinom, 
10-letnim Cetenom, ki bi tako postal najmlajπi Ëlovek na naj-
viπjem vrhu sveta. K temu ga je vzpodbudilo tudi to, da je leta 
2010 dosegel vrh v spremstvu oËeta oËeta Paula Romera, oËe-
tove prijateljice Karen Lundgren in treh ©erp Anga Pasanga, 
Lama Dawa in Karma, 13-letni AmeriËan Jordan Romero, ki pa 
ima viπje cilje — preplezati vse najviπje vrhove celin, pri Ëemer 
mora osvojili le πe najviπja vrhova Antarktike in Oceanije.

BOJ»

Tadej Kriπelj je prejel 
priznanje za posebne 
alpinistiËne doseæke v 
letu 2010.

DAN VARSTVA PRED SNEÆNIMI PLAZOVI
Na Veliki planini je bil v petek in soboto, 14. in 15. januarja, v organizaciji 

druπtva GRS Kamnik in pod vodstvom inπtruktorja GRS Genadija ©tuparja izve-
den ≈dan varstva pred sneænimi plazovi«. Namenjen je bil vsem obiskovalcem 
planin, ki bi radi varneje v snegu zahajali v viπave. Zato so bile temu primerne 
tudi teme — v petek zveËer je v Domæalskem domu na Mali planini mag. Miha 
Pavπek predaval o vremenu, snegu, plazovih, preventivnih ukrepih in reπevanju 
iz plazov, dr. Primoæ Turnk o prvi pomoËi, Matjaæ ©erkezi o opremi, nevarnostih 
in gibanju, Genadij ©tupar pa πe o nekaterih konkretnih primerih reπevanja v 
snegu. Vsa predavanja so bila podprta z raËunalniπkimi predstavitvami.

V soboto dopoldne je imel Janez Aæman predavanje o lavinskih æolnah, 
nato pa so bile pa na posameznih delovnih toËkah v veË skupinah obdelane 
teme iz opreme, gibanja, prepoznavanja nevarnosti plazov, uporabe lavinskih 
æoln za iskanje zasute lavinske æolne in ugotavljanj stabilnosti sneæne odeje 
na veË naËinov, kjer so udeleæenci ob pomoËi inπtruktorjev preizkuπali prido-
bljeno znanje. Nato so se skupine zdruæile in je bilo izvedeno skupno iskanje 
zasutih (odeja) s pomoËjo sondiranja. Sledilo je pravo iskanje zakopanega 
≈ponesreËenca« s pomoËjo psov. Prikazana je bila tudi uporaba napihljivih 
zraËnih blazin, ki so se do sedaj pokazale kot najuËinkovitejπe za reπitev, Ëe nas 
zajame plaz. Na koncu pa je bila opravljena πe analiza celotnega dogajanja. 

Skupinsko sondiranje.

Uπa Bista

Da Gombu ©erpa
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ki so za ljubitelje lokostrelstva 
prava paπa za oËi.

Letos je v Nimesu tekmovalo 
veË kot 1100 lokostrelk in lo-
kostrelcev iz 32 dræav v kate-
gorijah kadeti (-nje), mladinci 
(-ke) in Ëlani (-ce) z ukrivljenim 

in sestavljenim (compaund) lo-
kom. Med njimi so bili tudi trije 
KamniËani z ukrivljenim lokom 
in sicer mladinca Klemen ©tajhar 
in Jaka KomoËar in kadet Gaπper 
©trajhar. 

Klemen ©trajhar je po lanski 
fenomenalni zmagi tudi letos 
stal na stopniËkah za tekmoval-
ce. S Francozom Baptistom Pu-
ente si je delil odliËno 3. mesto 
izmed 73 konkurentov. Gaπper 
©trajhar, ki je v kvalifikacijah 
med kadeti zasedel 4. mesto, 
pa je v dvoboju s Francozom 
Thomasom Rocher v shoot off-
u (zadnji odloËilni strel po iz-
enaËenju z nasprotnikom) le za 
nekaj milimetrov izgubil borbo 
za osmino finala in na koncu 
zasedel prav tako odliËno 9. 
mesto izmed 102 kadetov. Jaka 
KomoËar je med mladinci zase-
del 52. mesto.

»ESTITAMO!!
LKK

KamniËani prvi po prvem delu
Odbojkarjem Calcit Volleyballa je po prvem delu dræavnega 

prvenstva uspelo doseËi tako æeleno prvo mesto, ki prinaπa 
πest toËk pred nadaljevanjem prvenstva v ligi πestih ekip. Eki-
pam Calcit Volleyballa, Galexa, 
Krope in PrvaËine se bosta 
prikljuËili ekipi Ach Volley in 
Salonit.

KamniËani so v zadnjem 
tednu zabeleæili kar tri zmage. 
Najprej so doma priËakovano 
brez teæav premagali Krko, ki 
se bo borila za obstanek v ligi, 
nato so se v gosteh vsaj del-
no ≈maπËevali« ekipi Krope za 
poraz v prvenstvu in Pokalu 
z zmago 3:2. V zadnji tekmi 
konec tedna pa so doma v der-
biju kola proti PrvaËini popol-
noma nadigrali nasprotnika in 
si æe kolo pred koncem zagoto-
vili prvo mesto na lestvici. Ker 
bodo v zadnjem krogu prav 
gotovo uspeπni tudi v gosteh 
pri Murexinu, razlika v kako-
vosti ekip je vendarle prevelika, 
bodo KamniËani v prvem delu 
zabeleæili le dva poraza ∑ proti 
Kropi in v gosteh pri Galexu. 
V modri skupini se bodo KamniËani v prvem krogu 5. febru-
arja pomerili prav z ekipo PrvaËine. Z igro in odnosom, ki ju 
kamniπki igralci kaæejo na tekmah in treningih lahko v nadalje-
vanju prvenstva priËakujemo πe naprej takπne rezultate in cilj 
uvrstitev med πtiri najboljπe ekipe bo zelo blizu.

KamniËankam rezultate 
kroji bolezen

Kamniπke odbojkarice si bodo πe kako dobro zapomnile za-
Ëetek letoπnjega leta, saj toliko tekem, in to vse na vrhunskem 
nivoju, æe dolgo niso imele.

Po izpadu iz Evropskega pokala so KamniËanke vse svoje 
misli usmerile v zakljuËek tekmovanja v Interligi, kjer se πe na-
prej borijo za uvrstitev na Final four, ki bo letos na »eπkem. 
V 16. krogu so KamniËanke gostovale pri ekipi Linza, ki je 
bila do takrat precej nizko na lestvici. A KamniËankam jo je 
zagodla bolezen, tako da je kar nekaj igralk πlo na pot bolnih, 
najbolj izkuπena igralka Petra Kramolc pa je morala ostati 
doma. Poleg bolezni je svoje naredila tudi dolga pot v Linz in 
KamniËanke so morale priznati premoË domaËim igralkam in 
se odpovedati priËakovanim toËkam v Avstriji. Do naslednje 
tekme se je zdravstveni karton ekipe vsaj malce popravil. 
Kljub temu, da KramolËeva πe ni zaigrala, pa so KamniËanke 
dokazale, da so trenutno boljπe od Splita in razen v prvem 
setu nadigrale gostje in se tako zopet aktivno vkljuËile v boj 
za uvrstitev med najboljπe πtiri. Vse bolj pa se kaæe, da bo o 
Ëetrtem potniku na »eπko odloËala prav zadnja tekma Inter-
lige, ko se bosta v domaËem derbiju v Mariboru pomerili 
najboljπi slovenski ekipi. V prvem krogu domaËega prvenstva 
pa se bodo 2. februarja v gosteh pomerile z Vitalom.

Mladinke tretje v dræavi
Nekaj smole pa so imele na zakljuËnem turnirju Ëetverice v 

©empetru kamniπke mladinke, ki so v polfinalu nudile dostojen 
odpor favorizirani domaËi ekipi in πele v podaljπkih obeh setov 
zapravile uvrstitev v veliko finale, v katerem je nato slavila eki-
pa ©empetra. KamniËanke so brez veËjih teæav premagale Novo 
KBM in se tako veselile najveËjega uspeha æenske mladinske 
ekipe v Kamniku.

Druga kamniπka ekipa fantov, ki nastopa v 3. DOL je v prvi 
tekmi drugega dela izgubila v gosteh pri KoËevju, a so πe naprej 
na visokem πestem mestu.

ZaËeli tudi kadeti in kadetinje
S tekmovanjem pa so zaËeli tudi kadeti v A ligi in kadetinje 

v B ligi. Kadetinje so v Ljubljani dosegle dve zmagi in se borijo 
za prvo mesto v B ligi. Kadeti so v A ligi nastopili na dveh 

turnirjih in odnesli poloviËen izkupiËek. Na turnirju v Novem 
mestu so premagali Brezovico in izgubili proti Novemu mestu. 
Na turnirju v Æuæemberku pa so prav tako izgubili z domaËini, 
a premagali Salonit, tako da πe naprej ostajajo v boju za vrh 
lestvice.

Minice drvijo k visoki uvrstitvi
Najmlajπe kamniπke odbojkarice, ki so lani osvojile drugo 

mesto v dræavi, tudi letos ciljajo visoko. V drugem krogu Dræ-
avnega prvenstva so brez teæav slavile na turnirju v Brestanici in 
se tako uvrstile v 3. krog. Druga ekipa pa je v Stranjah osvojila 
tretje mesto in se seli v repasaæ. V drugo kolo pa so se z dru-
gim mestom v Stranjah uvrstili najmlajπi kamniπki odbojkarji.

V tretji krog pa se je uvrstila tudi prva dekliπka ekipa v mali 
odbojki, ki je na turnirju na Jesenicah osvojila drugo mesto, 
medtem ko se druga ekipa seli v repasaæ. DeËki so se brez 
teæav uvrstili v drugi krog.

Cico1

Od starega leta smo se kamniπki vaterpolisti poslovili s porazom v 
predtekmovanju pokalnega prvenstva Ëlanov, za malenkost so bili boljπi 
vaterpolisti iz Maribora 6:7. ZaËetek leta 2011 je Ëlanska ekipa zaËela z 
zmago v dræavnem prvenstvu in v Kranju premagala Kokro 13:9 (4:1, 1:3, 
3:5, 2:3). Za Kamnik Slovan so zadeli: Kristijan Novak, Martin Stele in Tilen 
Leskovec 3, Sebastijan Novak 2, Nik NikoliË in Gaπper Æurbi 1.

V novo leto so z zmago vstopili tudi mlajπi kadeti in premagali Olimpijo 
z 20:7. Strelci za Kamnik so bili: Martin Stele 9, Jaka Zorman 4, Tadej 
Debevec, Rok Bergant 2, Tim Ostreæ, Anæe Javornik in Matic MiheliË 1. 
DeËki do 13 let so izgubili tekmo v DP proti Triglavu z 10:2, oba gola za 
Kamnik je dal Tim Ostreæ. 

V soboto, 15. januarja, je na Kodeljevem potekal zadnji krog prvega 
dela dræavnega prvenstva Ëlanov, pomerili sta se ekipi AVK Olimpija in 
VD Kamnik Slovan, konËni rezultat je bil 15:12 za Olimpijo, gole za Kam-
niËane so prispevali: Sebastijan Novak 7, Kristijan Novak 2, Tilen Leskovec, 
Robin PantiË in Urban Stele 1 gol. Ekipi sta se zopet pomerili v prvem 
krogu drugega dela Ëez teden dni, VD Kamnik Slovan je odpravil neka-
tere napake iz prve tekme in tekmo dobil 11:6, za VD Kamnik Slovan so 
zadeli: Kristijan Novak 3, Sebastijan Novak, Nik NikoliË, Urban Stele po 
2, Tilen Leskovec in Gaπper Æurbi po 1 gol, za zmago je najbolj zasluæna 
dobra obramba, Ëe pa je πlo kaj mimo, je ujel vratar Gaπper Jeran. V so-
boto, 29. januarja, VD Kamnik Slovan igra proti Kokri, 6. februarja proti 
MedveπËaku, obakrat v Ljubljani na Kodeljevem ob 18. uri.

Kadeti so v nedeljo, 16. januarja, igrali na finalnem turnirju pokala 
Slovenije in v polfinalu visoko z 19:3 premagali ekipo Rokava Kopra. 
Finale med VD Kamnik in AVK Triglav je na tribune privabilo lepo πtevilo 
gledalcev, ekipi sta v zadnjih letih redna tekmeca za najviπja mesta v ka-
tegoriji kadetov, tokrat so bili uspeπnejπi KranjËani s konËnim rezultatom 
15:7. Drugo mesto za ekipo, ki se mora 8-9 mesecev voziti na treninge v 
Kranj in Ljubljano, tudi ni tako slabo. 

V dræavnem prvenstvu kadetov je kamniπka ekipa v Mariboru visoko 
premagala Branik z rezultatom 33:3, za KamniËane so zadeli vsi igralci, 
vkljuËno z vratarjem Gaπperjem Æurbijem: Sebastijan Novak, Jaka Zorman 
in Nik NikoliË po 7 golov, Martin Stele 4, Blaæ Briπki 3, Luka Jeretina 2, 
Javornik Anæe in Debevec Tadej 1 gol.

Dare

H2O POLO NOVICE 

V francoskem mestu Nimes v 
juæni Provansi vsako leto januar-
ja poteka mednarodni dvoranski 
lokostrelski turnir, katerega se 
æe nekaj let zapored udeleæujejo 
tudi kamniπki lokostrelci. Turnir 
je veliËastna predstava svetovne-
ga lokostrelstva, kajti na njem je 
moË videti tudi najboljπa sveto-
vna lokostrelska imena z ukriv-
ljenim in sestavljenim lokom. 
Turnir se lahko pohvali z mno-
æiËno udeleæbo tekmovalcev in 
tudi z velikim πtevilom gledalcev 
predvsem na finalnih dvobojih, 

MEDNARODNI LOKOSTRELSKI TURNIR 
V FRANCIJI ∑ NIMES 2011

Uspeh bratov ©trajhar

V dræavnem prvenstvu kadetov so v Mariboru za KamniËane zadeli 
vsi igralci, vkljuËno z vratarjem Gaπperjem Æurbijem, in v visoko 
premagali Branik z rezultatom 33:3. 

KamniËanke s trenerjema Martinom Tuπem in Francijem Obolnarjem.

Gaπper in Klemen ©trajhar v Ni-
mesu, v ozadju Jaka KomoËar.

V πiroki ponudbi vadb v Fitnes centru Sokol Kamnik 
je svojo naπla tudi Urπka »epin. Boksarske veπËine os-
vaja pod vodstvom trenerja Phillipa Bokalja, veËkrat-
nega dræavnega prvaka v razliËnih disciplinah.

Fitnes center Sokol Kamnik na Usnjarski cesti 8, ki 
je vrata obiskovalcem ponovno odprl 13. septem-
bra lansko leto, je πe posebej v hladnejπih dneh 
priljubljeno stiËiπËe vseh, ki skrbijo za svoj stas 
in dobro poËutje. Poleg fitnesa, opremljenega z 
novimi napravami, kolesi in tekalnimi trakovi, 
solarija in savn pa je v prijetnih prostorih poskr-
bljeno tudi za izredno raznoliko izbiro aerobne 
vodene vadbe:

* BODY PUMP
* BODY STEP
* BODY ATTACK
* BODY JAM s februarjem
* DANCE
* FIGHT CLUB
* ZUMBA (latino)
* PILATES
* SENIOR CLUB
* TNZ
* BP KLINIKA

V fitnes centru Sokol Kamnik je poskrbljeno tudi za druæabnost in vrsto zanimivih dogajanj. 
Med æeljnimi treningov boksa in tajskega boksa za zaËetnike in rekreativce smo sreËali celo 
razvpito Urπko »epin, njen trener pa je Phillip Bokalj,veËkratni dræavni prvak v razliËnih dis-
ciplinah tako tajskega boksa kot K-1 in low kicka, dvakrat je nastopil na evropskem pokalu 
NemËije v tajskem boksu, na katerem je dosegel 8. mesto, s slovensko kickboks reprezentan-
co pa se je udeleæil tudi pokala Italije v full contactu. Urπka je ob obiskih treningov v Kamniku 
povedala,da ji je ta πport vπeË æe dolgo Ëasa in da je bila celo na boksarskem prvenstvu v Bosni.

V FITNES CENTRU SOKOL KAMNIK VAM PRAV GOTOVO NE BO DOLG»AS, 
NEKAJ DOBREGA PA BOSTE NAREDILI ZA SVOJE TELO IN ZDRAVJE.

Odprto od ponedeljka do petka med 8. in 22. uro ter ob sobotah, nedeljah in praznikih med 9. in 21. uro.
Tel: 081 607 401, 081 607 402, 031 899 247

* JUNIOR CLUB OB SOBOTAH od 10.00-11.30 
* ROJSTNODNEVNE ZABAVE ZA NAJMLAJ©E

©PORTNA ZVEZA KAMNIK
v sodelovanju z

organizira najugodnejπe

AKTIVNE PO»ITNICE
za osnovnoπolce od 6 do 14 let

V Ëasu zimskih poËitnic od 21. 2. - 25. 2. 2011

SmuËanje/bordanje na Veliki planini ∑100 ¤
(v ceni: 5x smuËarska karta, prevoz, zavarovanje in uËenje

smuËanja/bordanja z izkuπenimi uËitelji smuËanja)

Aktivnost poteka vseh pet dni od 8. do 16. ure,
Prevoz iz Kamnika do gondole organizira ©Z Kamnik

VeË informacij in prijave pa dobite na:
gsm: 041/760-469 ali na

e-mail sz.kamnik@gmail.com

Prijave zbiramo do 14. 2. 2011.

Ob prijavi je potrebno poravnati plaËilo programa.

V primeru premalo prijavljenih oz. slabega vremena si 
pridræujemo pravico do odpovedi !

Iz odbojkarskih vrst
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Priznanja za πportne doseæke pri πportni 
vzgoji otrok in mladine
deËki, deklice - ekipno

Ekipa O© Marije Vere: Primoæ KoËar, Aladin KeranoviÊ, 
Daniel HokiÊ, Andrej Urankar, Primoæ Rems, Jasmin KoraË, 
Domen Pleπko, Muharem DizdareviÊ, Miπo BiliÊ, Nejc Gak
 ∑ dræavni prvaki Osnovnih πol v malem nogometu

mladinci, mladinke - ekipno

 Ekipa ©CRM v odbojki na mivki Petra Vrhovnik, Ana 
Katarina Hribar, Doris Puketa, Nika Obolnar, Æeljana 
BlagojeviË, Æiva Griljc ∑ 1. mesto na dræavnem prvenstvu 
srednjih πol v odbojki na mivki

Priznanja ∑ πport v druπtvih:
deËki, deklice:

Æiga Ravnikar 
Œ 1. mesto na dræavnem pr-

venstvu 900 krogov;
Œ dræavni prvak v tarËnem 

lokostrelstvu.

Mihael Boπtjan KonËar 
Œ naslov dræavnega prvaka na polet-

nem dræavnem prvenstvu na 50 m 
prosto v 50-m bazenu;

Œ doseæki na mednarodnih plavalnih 
mitingih: trikrat 1. mesto na 50 m 
prosto v 50-m bazenu; 1. in 3. mesto 
na 50 m prosto v 25-m bazenu; 2. 
in 3. mesto na 50 m hrbtno v 50-m 
bazenu

Æan Æmavc
Œ 3. mesto na teni-

πkem dræavnem 
prvenstvu deËkov 
do 12 let (OtoËec)

PODELJENA PRIZNANJA ZA ©PORTNE 
DOSEÆKE IN DELO V ©PORTU ZA LETO 2010

V torek, 25. januarja, so v Domu kulture Kamnik podeli-
li priznanja uspeπnim kamniπkim πportnikom in zasluænim 
πportnim delavcem. 23 posameznikov in 8 ekip je za odliËne 
πportne doseæke v preteklem letu prejelo priznanja iz rok 
podæupanov Julijane Bizjak Mlakar in Roberta Kokotca. 
Bronasto priznanje ObËine Kamnik za veË kot petnajstletno 
delo v πportu je prejel Miro Kregar, zlato plaketo za æivljenj-
sko delo na podroËju πporta pa Duπan Papeæ.

Zbrani πportniki, obËinski svetniki in drugi gostje so z glas-
nim aplavzom pozdravili vse prejemnike priznanj, program 
slovesne prireditve pa je spretno in prijetno vodila Ana Ma-
rija MitiË.

Gaπper ©trajhar 
Œ 2x dræavni prvak v 

tarËnem in dvoran-
skem lokostrelstvu;

Œ 5. mesto na dvoran-
skem turnirju v Fran-
ciji;

Œ dosegel dva nova dr-
æavna rekorda.

Liza UrπiË 
Œ 1. mesto na dræavnem 

prvenstvu v triatlonu;
Œ 1. mesto triatlonski po-

kal;
Œ je kategorizirana πport-

nica mladinskega razre-
da.

Kristina UrπiË 
Œ 2. mesto v disciplini 100m delfin 

na letnem dræ. prvenstvu v 50m 
bazenih;

Œ 3. mesto v disciplini 50m delfin 
na zimskem dræ. prvenstvu v 25m 
bazenih;

Œ 3. mesto v disciplini 100m delfin 
na zimskem dræ. prvenstvu v 25m 
bazenih;

Œ 3. mesto v disciplini 50m prosto 
na zimskem dræ. prvenstvu v 25m 
bazenih;

Œ 3. mesto v disciplini 50m prosto 
na letnem dræ. prvenstvu v 50m 
bazenih;

Œ 3. mesto v disciplini 400m prosto na letnem dræ. prven-
stvu v 50m bazenih.

mladinci, mladinke: 

Patricija CrnkoviË 

Œ 3. mesto na dræavnem prvenstvu show solo;
Œ 1. mesto na dræavnem prvenstvu jazz solo, modern solo, 

jazz male skupine;
Œ 1. mesto na evropskem prvenstvu jazz male skupine in 

2. mesto jazz solo;
Œ 3. mesto na svetovnem prvenstvu jazz male skupine.

Gregor Rajh 
Œ 2 . mesto med 

meπani pari in 
4. mesto posa-
mezno na  
Mladinskih olim-
pijskih igrah v 
Singapurju v lo-
kostrelstvu;

Œ 2. mesto na Fita 
pokalu;

Œ 1. mesto na Sred-
njeevropskem pokalu.

Urπa Orehek 
Œ 2. mesto na Orange 

bowl na Floridi v gol-
fu;

Œ 1. mesto na mednarod-
nem prvenstvu Bleda;

Œ 5. mesto na mednarod-
nem prvenstvu NemËi-
je.

Nejc CiglariË 
Œ 2. mesto na DP v Ëlan-

ski kategoriji ∑ smuËanje 
prosti slog grbine;

Œ mladinski dræavni pr-
vak.

Roæle RepiË 
Œ 1. mesto na dræ-

avnem prvenstvu 
v strel janju z 
zraËno puπko; 

Œ 1. mesto na po-
kalnem tekmova-
nju;

Œ dva nova dræav-
na rekorde;

Œ Ë l a n  d r æ a vn e 
mladinske repre-
zentance.

Jan Lipovπek 
Œ 1. mesto na dræavnem prvenstvu 

v Triatlonu;
Œ 1 mesto triatlonski pokal;
Œ 1. mesto duatlonski pokal;
Œ kategoriziran πportnik mladin-

skega razreda.

Matej Vrankar 
Œ 1. mesto na dr-

æavnem prven-
stvu v gorsko 
ko l e s a r skem 
krosu (U15);

Œ 1 .  m e s t o  v 
skupnem se-
πtevku sloven-
skega pokala v 
gorsko kolesar-
skem krosu do 
15 let.

Primoæ PanËur  
Œ 1. mesto v Pokalu 

Slovenije v biatlonu;
Œ 1. mesto na dræavnem 

prvenstvu v biatlonu 
∑ sprint;

Œ 1. mesto na dræavnem 
prvenstvu v biatlonu 
∑ skupinski start;

Œ Ëlan ≈B« reprezentan-
ce v biatlonu.

Matic Slabe 
Œ 1. mesto na dræav-

nem prvenstvu v 
gorskih tekih;

Œ na evropskem pr-
venstvu v gorskih 
tekih dosegel 32. 
mesto;

Œ 3. mesto na dræav-
nem prvenstvu v 
cestnem teku.

Rok Koroπec 
Œ udeleæenec 1 . 

olimpijade mla-
dih v Singapur-
ju;

Œ 2. mesto na DP 
v olimpijskem 
krosu;

Œ 1. mesto na DP 
v vzponu z gor-
skimi kolesi;

Œ stalni Ëlan mla-
dinske repre-
zentance.

Ëlani, Ëlanice:

Jan Planinc 
Œ naslov dræavnega prvaka v paru z 

Vidom Jakopinom v odbojki na 
mivki.
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Nina Bednarik 
Œ 1 .  me s t o  n a 

dræavnem pr-
venstvu ∑ smu-
Ëanje prostega 
sloga grbine;

Œ u d e l e æ e n k a 
dveh olimpij-
skih iger.

Kaja RepiË  
Œ 1. mesto na dræavnem 

prvenstvu v streljanju 
z zraËno puπko;

Œ 2. mesto na pokalnem 
tekmovanju;

Œ Ëlanica dræavne Ëlan-
ske reprezentance.

Mateja ©imic  

Œ 1. mesto na dræavnem prvenstvu v olimpijskem triatlonu 
Bled;

Œ 1. mesto na dræavnem prvenstvu v atletiki na 10 km na 
stezi 

Uroπ Nastran 
Œ dræavni prvak v Supermotu;
Œ 1. mesto na evropskem pr-

venstvu Supermoto v razre-
du Open;

Œ kategoriziran πportnik med-
narodnega razreda.

Aleπ SeËnik 

Œ 1. mesto na svetovnem prvenstvu in svetovni rekord v 
disciplini 50m delfin kategorija S2;

Œ 1. mesto na DP v disciplini 100 m prosto in 100 m prsno;
Œ 1. mesto na DP v disciplini 50 m prsno, 1. mesto in sve-

tovni rekord v disciplini 50m delfin v kategoriji S2, 2. 
mesto v disciplini 150m meπano vse na Germany open 
championship 2010, Berlin;

Œ 1. mesto v disciplini 50m hrbtno, 100m prosto in 100 m 
prsno vse na Hrvaπkem odprtem prvenstvu;

Œ dvakrat popravil svetovni rekord v disciplini 50m delfin 
v kategoriji S2 v letu 2010;

Œ kategoriziran πportnik invalid (svetovni razred).

Nejc Zupan 
Œ 1. mesto v disciplini 1.500 m 

prosto na letnem dræavnem pr-
venstvu v 50m bazenih;

Œ 2. mesto v disciplini 400m pros-
to na letnem dræavnem prven-
stvu v 50m bazenih;

Œ 2. mesto v disciplini 100m hrbt-
no na letnem dræavnem prven-
stvu v 50m bazenih;

Œ 2. mesto v disciplini 200m hrb-
tno na letnem dræavnem prven-
stvu v 50m bazenih;

Œ kategoriziran πportnik dræavne-
ga razreda.

Odbojkarski klub Calcit Kamnik ∑ æenska ekipa Ëlanic
Petra Vrhovnik, Tjaπa Turnπek, Urπa Podlesnik, Katja Koc-
jan, Doris Puketa, Vesna Puketa, Tea LenarËiË, Nika Obolnar, 
Emilie Toone, Lynne Beattie, Ana Katarina Hribar, Jelena 
Strel KosmaË, Maja Bratoæ, Æeljana BlagojeviË; letos so se jim 
pridruæile Tamara KmeziÊ, Jessica Hohl, Valentina Zaloænik, 
Petra Kramolc, Marina Crnjac
Œ naslov dræavnih prvakinj.

Miru Kregarju bronasto 
priznanje ObËine Kamnik  
za delo v πportu nad 15 let 

Miro Kregar æe 26 let deluje v πportu kot aktivni tekmovalec. V 
dolgoletni karieri je dosegel veË odmevnih rezultatov (3. mesto 
ekipno na EP v dolgem triatlonu, 2. mesto Ultraman Hawaii). ©e 
danes dosega zavidljive rezultate v triatlonu in teku. Pred 16 leti je 
bil glavni pobudnik za ustanovitev triatlonskega kluba TRISPORT, 
ki je vse do danes najmoËnejπi slovenski klub. Miro je predsednik 
kluba, ki danes zdruæuje veË kot 100 Ëlanov v vseh kategorijah. 
Vodi ga z veliko vnemo in pozitivno energijo, ki jo πiri med Ëlane 

kluba. Æe od zaËetka je prisoten tudi na Triatlonski Zvezi Slove-
nije, kjer je nepogreπljiv Ëlan upravnega odbora, 4 leta pa je bil 
tudi podpredsednik zveze. Od leta 2003, ko je prviË organiziral 
Triatlon na Bledu, pa ga slovenska πportna javnost pozna tudi kot 
organizatorja tekmovanj, ki so najbolj kvalitetno organizirana in 
poslediËno tudi najbolje obiskana (leta 2008 je na Blejskem tri-
atlonu nastopilo veË kot 700 triatlonk in triatloncev). S svojimi 
projekti skrbi za prepoznavnost naπe obËine, kluba, triatlona in 
πporta nasploh po Sloveniji in tudi πirπe.

Duπanu Papeæu zlata plaketa za 
æivljenjsko delo − za strokovno, 
uspeπno in poærtvovalno delo 
na podroËju πporta

Duπan Papeæ je predsednik Kluba gorskih tekaËev Papeæ, v ka-
terem aktivni gorski tekaËi tako v Ëlanskih, mladinskih in otroπkih 
kategorijah dosegajo zavidljive rezultate na lokalnem, dræavnem in 
svetovnem nivoju in s tem tudi kategorizacije dræavnega razreda. 
Klub v letoπnjem letu praznuje deseto obletnico delovanja. Klub vsa-
ko leto organizira tudi dve prireditvi: tradicionalni tek k cerkvici Sv. 
Primoæa in ekstremni tek na Grintovec, ki je pokalna tekma, dræavno 
prvenstvo in tudi Grand Prix tekma, znana po odliËni organizaciji 
doma in po svetu. 

V letu 2010 je Duπan Papeæ s pomoËjo veË kot 400 prostovoljcev 
uspeπno organiziral 26. svetovno prvenstvo v gorskih tekih, ki je po-
tekalo od 3. do 
5. septembra v 
Kamniku. Pre-
ko 500 tekaËev 
i n  s p r e m l j e -
valcev z vsega 
sveta je tri dni 
bivalo v Kam-
niku, 412 teka-
Ëev je teklo na 
Veliko planino 
po odliËno pri-
pravljeni progi. 
Pripravili so slo-
vesno otvoritev 
z mimohodom 
42 reprezen-
tanc, zakljuËno 
slovesnost s po-
delitvijo medalj 
najboljπim tekaËem in vrsto spremljajoËih prireditev: snemanje filma, 
promocijski koledar, razstavo o Veliki planini, izdali himno Dobrodo-
πli v Sloveniji. Z uspeπno organizacijo svetovnega prvenstva je Duπan 
Papeæ ime Velike planine, Kamnika in Slovenije dostojanstveno po-
nesel v svet in za to prejel πtevilna priznanja na lokalnem, dræavnem 
in svetovnem nivoju. Tako izjemno organizacijo na tako visoki ravni 
zmore le Ëlovek kot je Duπan Papeæ, ki ima velik posluh za πport, ljudi 
in skupnost.

deËki, deklice ∑ ekipno:

Vaterpolsko druπtvo Kamnik ∑ ekipa deËkov do 11 let 
Blaæ Briπki, Grega Krivorotov, Andrej PeËar, Matic MiheliË, 
Martin MiheliË, Rok Bergant, Kristjan Burger 
Œ naslov dræavnih prvakov.

Ekipa deklic v mini odbojki OK Calcit Kamnik

Æana Drolc, Eva PogaËar, Ana Pibernik, Eva Loboda, Anja 
Hribar, Patricija Porovne »erne, Kaja Podgorπek, Maruπa 
Petek, Æiva ©ubelj, Nina ©midovnik, Tajda Kladnik, Veronik 
Beznik, Neæa Ladinik, Lucija Plut
Œ 2. mesto na dræavnem prvenstvu v mini odbojki.

mladinci, mladinke ∑ ekipno:

Vaterpolsko druπtvo Kamnik ∑ ekipa kadetov
Gaπper Æurbi, Sebastjan Novak, Tilen Leskovec, Matej Pin-
teriË, Nik NikoliË,  Blaæ BenkoviË

Œ naslov dræavnega prvaka in 2. mesto v pokalnem tekmova-
nju;

Œ Ëlani slovenske kadetske reprezentance in udeleæenci EP;
Œ πportniki perspektivnega razreda.

Lokostrelski klub Kamnik ∑ ukrivljeni lok
Klemen ©trajhar, Jaka KomoËar, Gregor Rajh
Œ naslov ekip-

nih dvoran-
skih in zuna-
njih dræavnih 
p r v a k o v  v 
ukrivljenem 
loku;

Œ nov dræavni 
rekord ∑ 1700 
k r o g o v  n a 
dvoranskem 
DP.

Ëlani, Ëlanice ∑ ekipno 
Strelska druæina Kamnik ∑ ekipa Ëlanov, zraËna puπka

Ugovπek Jure, ÆnidarπiË Sebastijan, Burja Damjan
Œ 2. mesto na dræavnem prvenstvu;
Œ 4. mesto na pokalnem tekmovanju;
Œ 1. mesto regijsko prvenstvo.

Miro Kregar je priznanje prejel iz rok podæupana Roberta 
Koktca.
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Kulturno-zgodovinsko druπtvo 
iz Kamnika, ki zdruæuje Ëlane 
iz razliËnih krajev Slovenije, je 
za svoje delovanje v soboto, 22. 
januarja, na Pedrovem prejelo 
priznanje - Zlato plaketo Jan-
ka Premrla Vojka na predlog 
OOZB Nova Gorica s predsedni-
kom Vladimirjem Krpanom. 

Na Pedrovem pri Braniku 
vsako leto obujajo spomine na 
tragiËne dogodke, ko je bilo 26. 
1. 1945 zaradi izdajstva ubitih 
enajst partizanov - ranjencev 
varnostno obveπËevalne sluæbe, 
ki so se zdravili v tamkajπnji 
bolniπnici, trinajst partizanov 
in vaπËanov pa so Nemci za-

Kulturno-zgodovinsko druπtvo 
Kamnik prejelo priznanje

V teh letih mi roka veË-
krat seæe po albumu s sta-
rejπimi fotografijami. Pogled 
se mi ustavi na posnetku 
uËencev celotne, takrat πe 
Osnovne πole Zgornji Tuhinj 
(letniki 1955/56 ∑ 1962/63). 
Nastal je ob obisku knjiæev-
nikov Vide Brest, Franceta 
Bevka in Toneta PavËka. 
Fotografija je zanimiva tudi 
zato, ker so na njej takratni 
upravitelj πole in uËitelj Bo-
æidar Drovenik ter uËitelji-
ci Vida Drovenik in Marija 
Æavbi. Preπine me misel, da 
bi uËenci letnika 1960/61 po 
50-ih letih zopet sedli v klo-
pi prvega razreda. S pomo-
Ëjo soπolca Ivana Hriberni-
ka in sedanje vodje Podru-
æniËne πole Zgornji Tuhinj 
(O© ©martno) Ivice Bajde 
smo se sreËali 11. decem-
bra 2010. Gospa Ivica nas 
je lepo sprejela, s pomoËjo 
starega dokumenta preveri-
la prisotnost (nekaj jih je 
manjkalo) in nas seznanila z 
zgodovino πole. Prenovljene 
πolske prostore smo si tudi 
ogledali. Oæiveli so spomini. 
Iz Prvega berila smo nekaj 
malega prebrali in se na-
smejali naπim takratnim ne-

PO PETDESETIH LETIH SPET SKUPAJ

rodnostim. Med pogovorom 
smo ugotovili, da jih je ne-
kaj ostalo v domaËem kraju, 
nekaj nas æivi v bliæini ali pa 
v okolici Kamnika. 

V znak zahvale za njihov 
trud smo pokojnim uËite-
ljem in soπolcu ©tefanu Hri-

barju na gobovih priægali 
sveËke. 

Druæenje smo nadaljevali 
≈Pri Meænarju«. Povabili smo 
tudi æivljenjske sopotnike in 
sopotnice. Za dobro razpo-
loæenje je poskrbel harmo-
nikar Vili Hribernik.

Na skrajni desni: uËiteljica Marija Æavbi; v zadnji vrsti z desne: upravitelj πole in uËitelj Boæidar Drovenik, ob njem pisatelj France Bevk; 
v zadnji vrsti z leve: uËiteljica Vida Drovenik, ob njej pesnik Tone PavËek; v sredini med uËenci: pesnica Vida Brest.

Z leve: vodja πole Ivica Bajde, Fani ©tupar, Zdravko Berlic, Marija ©arc, Ivan Hribernik, Magda Po-
ljanπek, Janez PanËur, Joæi Urankar, Franc Klemen, Nada Sovinπek, Olga Pirπ, Zdenka Podbevπek; 
spredaj z leve: Alojz Dacar in Janez Baloh. 

Vrsta sodobnih medijev 
ne more nadomestiti ob-
Ëutka toplote pri srcu ob 
pristnem pogledu v oËi in 
stisku rok po tolikih letih. 
Upam, da ne zadnjiË.

JOÆI URANKAR

Potem ko so ob koncu leta ko-
πarkarji Calcita Mavrice prikazali 
nekaj odliËnih predstav in se za-
vihteli na 5. mesto 2. SKL, je bil 
zaËetek leta 2011 nekoliko slabπi.

Najprej so se v 12. krogu sreËali 
z ekipo Lastovke in prviË po nekaj 
letih izgubili lokalni koπarkarski 
derbi. DomæalËanom so morali 
priznati premoË æe na zaËetku tek-
me, saj je bilo na kamniπki klopi 
veË poπkodovanih igralcev kot 

Slab zaËetek leta koπarkarjev Calcita Mavrice

æensk in 169 otrok, pa odgnali 
v nemπka taboriπËa.

Predsednik borËevske organi-
zacije Branik Edvard Bizjak in 
dr. Maca Jogan, podpredsednica 
ZZB NOB Slovenije, sta podeli-
la Zlato plaketo Janka Premrla 
Vojka Kulturno-zgodovinskemu 

druπtvu iz Kamnika za ohra-
njanje zgodovinskega spomina 
na narodnoosvobodilno borbo 
Slovenije. To je æe drugo pri-
znanje druπtva, ki je konec leta 
2007 prejelo medaljo Preπerno-
ve brigade.

JERNEJ BRAJER

jeli in je njihova usoda nezna-
na. Slovesnost je potekala ob 
spomeniku, kjer je bila nekdaj 
bolniπnica.

Slavnostna govornica Silva 
Tiπma, podpredsednica novo-
goriπke borËevske organizaci-
je, je pred πtevilnimi udeleæen-
ci sreËanja poudarila vrednote, 
ki so bile blizu udeleæencem 
NOB, kot so domoljubje, med-
sebojna pomoË, tovariπtvo in 
nesebiËnost, ki pa so danes 
mnogokrat prezrte, a jih ne bi 
smeli nikoli pozabiti. Spomnila 
je tudi na Branik in Komen, ki 
so ga okupatorji poægali, do-
maËine, med njimi je bilo 250 

rezervnih. Prav tako pri ekipi La-
stovke letos igrata igralca, ki sta 
v prejπnji sezoni nastopala πe v 1. 
SKL, Aljaæ Janæa je bil celo eden 
od vodilnih igralcev domæalskega 
Heliosa. Prav nastop izkuπenih ig-
ralcev in kratka klop KamniËanov 
je botrovalo zmagi ekipe Lastovka 
z rezultatom 105:77.

V prvi domaËi tekmi je koπar-
karjem Calcita Mavrice naspro-
ti stala vodilna ekipa lige Terme 

Olimje. ©e vedno zaradi poπkodb 
nekoliko okrnjena ekipa Calcita 
Mavrice je sreËanje priËela neod-
loËno in gostje so po prvi Ëetrtini 
vodili z rezultatom 9:18. V drugi 
Ëetrtini so domaËi nekoliko bolj 
strnili svoje vrste, kljub temu pa 
prvi polËas izgubili za 11 toËk. V 
drugem polËasu so domaËi doko-
nËno popustili in tekma se je kon-
Ëala z rezultatom 66:95 za vodil-
no ekipo lige Terme Olimija.

V soboto, 29. januarja, ob 
19. uri v domaËi dvorani priËa-
kujemo boljπo predstavo, ko v 
goste prihaja ekipa Fenomeni, 
ki trenutno zasedajo 10. mesto 
na lestvici. V naslednjem krogu 
nato koπarkarji Calcita Mavrice 
gostujejo na Vranskem pri ekipi 
Vrani. Naslednja tekma v domaËi 
dvorani bo v soboto, 19. februar-
ja, ko v Kamnik pride ekipa ljub-
ljanske Jeæice. Vabljeni na ogled 
koπarkarskih predstav! 

ROBERT PROSEN

Zima zima bela, pa ne, 
da si nas æe zapustila?

Letoπnja zima nas nikakor noËe razveseliti z novo poπiljko snega, ki si jo 
æelijo predvsem otroci in ljubitelji zimskih πportov. Æe veË kot mesec dni je 
minilo od zadnjega obilnega sneæenja, ko so otroci iz snega lahko zgradili Ëisto 
pravi iglu, starπi pa so jih prevaæali po mestu kar na sankah ... Kolikor veselja 
in radosti je v soboto, 18. decembra, sneg prinesel otrokom, toliko dela so na 
drugi strani imeli odrasli s kidanjem snega z dvoriπË in ploËnikov, ËiπËenjem 
avtomobilov. No, nekateri si niso dali kaj dosti opraviti s snegom in so se na 
pot podali zgolj z oËiπËenim vetrobranskim steklom. 

Pred blokom na Zikovi so otroci zgradili iglu.

Uæitki zimskih radosti tudi s sankami.

Brane Povπe z Zikove 9 je sobotno dopoldne pridno Ëistil sneg s 
ploËnika in cestiπËa na Zikovi ulici. Pohvalil je soseda Aleksandra 
Bobotova, ki je æe zgodaj zjutraj skidal sneg do vhoda v blok.

Na zaËetku ©utne, nasproti nekdanje Metalke, je za varno hojo 
poskrbel Tomaæ Besek.

Na drugi strani pa se najdejo tudi brezvestni vozniki, ki s svojo 
malomarnostjo ogroæajo varnost v prometu.

RA»UNOVODSKE STORITVE
za druæbe, s.p. in druπtva

PRVI MESEC BREZPLA»NO
MIBOS d.o.o.
Zikova ul. 4, Kamnik

e-mail: mibos@volja.net
tel.: 01/831-45-15, 031/305-451

Besedilo in fotografije VERA MEJA»
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Druπtvo na srcu operiranih 
Slovenije je bilo ustanovljeno 
pred veË kot dvajsetimi leti. 
Osnovni namen druπtva je bil 
povezati srËno æilne bolnike, 
operirane na srcu, in jim nu-
diti vsestransko pomoË pri 
premagovanju njihove bolezni 
in teæav, ki so nezaæelen del 
te bolezni, na organiziran in 
strokoven naËin. 

Vsakoletno poveËevanje 
obolevnosti za srËno æilnimi 
boleznimi je spodbudilo usta-
novitelje, da so leta 1987 usta-
novili Druπtvo na srcu ope-
riranih Slovenije. Zavedali so 
se, da so kirurπke kapacitete 
za zdravljenje srËno æilnih bo-
lezni v Sloveniji preskromne 
in da je potrebno mnogo veË 
storiti na preventivi in izob-
raæevanju za prepreËevanje 
vplivnih dejavnikov za razvoj 
srËno æilnih bolezni in zma-
njπanje potreb po operaciji. 
Pred dobrimi sedmimi leti je 
skupina kardiologov pod vod-
stvom prof. dr. Metke Zorc s 
sodelovanjem akademika prof. 
dr. Ninoslava RadovanoviËa, 
slovenskimi srËnimi bolniki 
in Druπtva na srcu operira-
nih Slovenije ustanovila tretji 
center za zdravljenje srca in 
oæilja.

Druπtvo na srcu operiranih Slovenije πiri svojo 
dejavnost tudi v kamniπko obËino

Tretji srËni center Medicor 
predstavlja varno, bolnikom 
prijazno bolniπnico, o kateri 
z velikim spoπtovanjem govo-
rijo tudi tuji strokovnjaki s 
podroËja srËno æilne kirurgi-
je. V MC Medicorju uspeπno 
izvajajo najzahtevnejπe srËno 
æilne operacije, invazivno in 
neinvazivno diagnostiko v 
zadovoljstvo bolnikov iz vse 
Slovenije in Ëlanov druπtva 
na srcu operiranih Slovenije. 
MC Medicor nudi strokovno 
preventivno in izobraæevalno 
podporo tudi Druπtvu na srcu 
operiranih Slovenije.

Druπtvo na srcu operiranih 
Slovenije se je odloËilo povezati 
srËno æilne bolnike z vseh slo-
venskih obËin in jim s svojimi 
programi pomagati in olajπati 
æivljenje s to boleznijo.
Sedeæ druπtva je v Ljubljani, 
Korytkova 2, tel.: 04 25 15 909 
spletna stran:http://www. 
drustvo-nsos.si 
E-mail: srce@drustvo-nsos.si

Kakπne koristi prinaπa 
Ëlanstvo v druπtvu na srcu 
operiranih Slovenije?

• Dejavnost druπtva je huma-
nitarno in socialno orientirana 
in izvaja programe za lajπanje 
zdravstvenih, socialnih in dru-

gih stisk Ëlanov, jim pomaga 
pri enakopravnem in enako-
vrednem vkljuËevanju na vsa 
podroËja druæbenega æivlje-
nja.

• Druπtvo nudi kvaliteten iz-
obraæevalni program o srËno 
æilnih boleznih s poudarkom na 
preventivi. V ta namen so Ëlani 
druπtva vsako leto vabljeni na 
strokovni simpozij, ki ga orga-
nizira MC Medicor. Na simpo-
ziju predavajo tudi eminentni 
kardiologi iz tujine. Udeleæenci 
lahko spremljajo predavanja v 
slovenπËini na velikem platnu 
v power point tehniki. Na pre-
davanjih se seznanijo o poseb-
nostih in vplivnih dejavnikih 
naπih bolezni ter z novostmi 
zdravljenja doma in v tujini.

• Druπtvo ima dober program 
rehabilitacije bolnikov pod 
mentorstvom prof. dr. Metke 
Zorc. Da se seznanijo z vse-
mi oblikami pomoËi in reha-

bilitacije (npr. rehabilitacije v 
zdraviliπËih).

• Druπtvo ima dobro orga-
nizirana vsakoletna sreËanja 
Ëlanov z odliËnim kulturnim in 
razvedrilnim programom. Na 
sreËanjih se Ëlani med seboj 
spoznavajo in izmenjujejo iz-
kuπnje pri zdravljenju srËno 
æilnih bolezni. 

• Druπtvo ima dober program 
vodene rekreacije, plavanja, 
skupinskih pohodov in drugih 
oblik telesnih aktivnosti.

• Druπtvo nudi tudi pravno 
pomoË pri uveljavljanju pravic 
iz zdravstvenega zavarovanja 
in drugih zapletih pri zdrav-
ljenju.

• Druπtvo ima dober in tan-
koËuten socialni program za 
svoje Ëlane, kar dokazuje æe 
celoletna Ëlanarina, ki je za-
radi zaostrenih socialnih raz-
mer v Sloveniji simboliËna, le 
15 evrov.

Da je Ëas res dragocen za vse nas, tudi za krvodajalce, se je veË kot oËitno 
pokazalo. Odkar so krvodajalske akcije v Kamniku, se je πtevilo krvodajalcev 
strmo dvignilo, saj se obËanom na odvzem ni veË potrebno voziti v Ljublja-
no, temveË lahko to plemenito dejanje opravijo kar v Kamniku.

Tudi v letoπnjem letu bomo skupaj z Zavodom za transfuzijsko medicino 
organizirali tri krvodajalske akcije in sicer v mesecu februarju, juniju in 
oktobru. Prva je tik pred vrati. Potekala bo 17. in 18. februarja med 7. in 
13. uro v Domu Kulture Kamnik, Fuæine 10. 

Kot vedno, ste vabljeni vsi krvodajalci in tudi tisti, ki bi to æeleli postati, 
saj je zaradi razliËnih prehladnih obolenj v zimskih mesecih zadostna pre-
skrba s krvjo veËkrat kritiËna.

Kdo je lahko krvodajalec?
Krvodajalec lahko postane vsak zdrav Ëlovek od 18 do 65 let, 

ki tehta 50 kilogramov ali veË. Pomembno je, da zadnje 3 mesece 
ni imel veËje operacije, da v zadnjih 6 mesecih ni dobil transfuzi-
je, moπki lahko darujejo kri vsake 3 mesece, æenske pa 4 mesece, 
æenska ne sme biti noseËa, od poroda mora miniti vsaj leto dni in 
ne sme dojiti. Potencialni krvodajalec vsaj 12 do 24 ur pred od-
vzemom krvi ne sme jemati doloËenih zdravil (o tem se posvetujte 
z zdravnikom).

Krvi ne morejo dati ljudje, ki so kadarkoli imeli bolezni srca, ma-
ligne bolezni, AIDS, sladkorno bolezen, ki jo uravnava z insulinom, 
revmatoidni artritis, psoriazo.

Krvodajalec mora pred odvzemom zauæiti lahek obrok - Ëaj, 
Ërno kavo, kruh, marmelado, sadje ali podobno, ne sme pa za-
uæiti niË mastnega, tudi mleka in mleËne kave ne. Pri vpisu mora 
predloæiti osebni dokument s sliko. Po odvzemu krvi si mora vzeti 
Ëas za krajπi poËitek in med tem Ëasom zauæiti malico in Ëaj, ki jo 
pripravi Zavod za transfuzijsko medicino.

Krvodajalska akcija  
17. in 18. februarja

ZAHVALA

V 68. letu æivljenja nas je zapustil naπ 
oËe, dedek, brat in stric

MAKSIMILJAN 
DOVI»

(1943-2011)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za izreËena soæalja, podarjeno cvetje, sveËe in 

spremstvo na njegovi zadnji poti.
Hvala tudi dr. Pleπnarjevi, patronaæni sestri gospe Majdi ter 
gospodu æupniku za lepo opravljen obred in pevcem kvarteta 

Krt.

Vsi njegovi

Januar 2011

Na svetu mnogo je poti,
a samo ena vodi tja,
kjer boπ ti,
po tej poti za teboj pridemo mi vsi.

ZAHVALA

V 77. letu æivljenja se je za vedno 
od nas poslovil naπ dragi oËe, dedek, 

pradedek, brat, stric in tast

FRANC HRIBAR
(1934-2011)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem, sorodnikom 
in znancem za izreËeno soæalje, podarjeno cvetje, sveËe, svete 
maπe in spremstvo na njegovi zadnji poti. Hvala osebju DSO 
Kamnik za vso nego in pomoË. Zahvala pevcem za ganljivo 
petje, trobentaËu za zaigrano Tiπino in æupniku Joæetu TomπiËu 

za lepo opravljen cerkveni obred
Vsem in vsakemu posebej πe enkrat iskrena hvala!

ÆalujoËi: Vsi njegovi
Januar 2011

ZAHVALA

V 72. letu nas je za vedno zapustila 
naπa draga mama

IVANA HRIBAR
iz Cirkuπ

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izreËena pisna in ustna soæalja, za darovane sv. 
maπe, cvetje, sveËe in spremstvo k veËnemu poËitku. Hvala 
gospodu æupniku za dolgoletno duhovno oskrbo in za lepo 
opravljen pogrebni obred. Hvala dr. Sedlaku in patronaæni 
sestri Lojzki, ki sta skrbela za mamo v Ëasu njene bolezni, in 

osebju Onkoloπkega inπtituta za bolniπniËno oskrbo. 
Zahvaljujemo se gospe Marinki Moπnik za besede slovesa 
in cerkvenim pevcem za lepo petje. Hvala vsem, ki ste naπo 

mamo imeli radi in se je boste spominjali.
Vsi njeni

Cirkuπe, januar 2011Ko poπle so ti moËi, 
zaprl trudne si oËi. 
In Ëeprav spokojno spiπ,
z nami πe naprej æiviπ.

ZAHVALA

V 80. letu æivljenja nas je po teæki 
bolezni zapustil naπ dragi moæ, oËe, 

dedek, pradedek, oËim in tast
 

FRANC POLJAN©EK
(p.d. Klempinov ata)

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti, πe posebej gasilcem iz PGD Zg. Tuhinj in ostalih 
druπtev, sorodnikom, sosedom, prijateljem in sodelavcem za 
izreËena soæalja, podarjeno cvetje, sveËe in tople stiske rok 
ter hvala vsem, ki ste mu v Ëasu bolezni stali ob strani. Hvala 
patronaæni sestri Romani Poljanπek, dr. Pfajfarjevi in sestri 
Idi, zdravstvenemu osebju UKC Oddelka hematologije, dr. 
Andolπku in dr. Severju. Hvala Matjaæu Bajdetu za besede 

slovesa ter pogrebniku JeriËu in pevcem Kvarteta Krt.
Vsi njegovi
Januar 2011

ZAHVALA

V 75. letu nas je za vedno zapustil 
naπ dragi moæ, oËe, stari ata, brat, 

stric in tast

STANKO 
SVETELJ

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste nam ob teækih trenutkih stali 
ob strani, nam izrekli soæalja, podarili sveËe, cvetje in darovali 

za svete maπe ter ga v tako velikem πtevilu pospremili
na njegovi zadnji poti. Zahvaljujemo se gospodu æupniku 
Tonetu Dularju za lepo opravljen pogrebni obred, Janezu 
Maleπu za ganljive besede slovesa, pevcem Solidarnosti in 

praporπËakom.
Vsem πe enkrat iskrena hvala.

ÆalujoËi vsi njegovi

Januar 2011

POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliπko 
veæico, na upepelitev ∑ po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NARO»IL IN DOSTAVA CVETJA 
• NARO»ILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVE»AVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ÆARNIH IN KLASI»NIH JAM 
• UREJANJE POKOPALI©» IN GROBOV
• VZDRÆEVANJE POSLOVILNIH VEÆIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE »RK 
• OZVO»ENJE PRI POGREBU, NOSA»I 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matiËni, ZZZS)

Prodam
2 meseca stare kuæke, 

samËek in samiËka
pasme shih tzu.

Prodam tudi psiËko, staro 2 
leti shih tzu - mamico.

Tel.: 031/473-755.

KUPIM starinska vhodna 
vrata, lahko so v slabem 
stanju.

Tel.: 031/491-381.

PROSIMO, Ëe kdo podari stol- 
Ëek za hranjenje otroka.

Tel.: 030/922-504.

STEKLARSTVO IRMI
HOMEC  -  DOMÆALE

* ALU in PVC okna in vrata

* izdelava termopan stekla

* bruπenje stekla in ogledal

* izdelava izboËenih stekel

* peskanje stekel

* fuzije - vitraæi

* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

O izzivih in zmagah v Zavodu CIRIUS
V Zavodu CIRIUS je 17. novembra ob okrogli mizi z naslovom Izzivi in 

zmage v πportu potekala predstavitev sedanjih in nekdanjih uspeπnih 
πportnikov Zavoda. Med njimi je tudi 18-letni Aleπ SeËnik, svetovni prvak 
v plavanju. 

O tem, kako uspeπni so dijaki Zavoda CIRIUS na πportnem podroËju in 
kaj za njih pomenijo tovrstna udejstvovanja, so na dogodku, ki se ga je 
udeleæil tudi æupan ObËine Kamnik Marjan ©arec, spregovorili na okro-

gli mizi z naslovom Izzivi in zmage 
v πportu. 

Osem uspeπnih πportnikov je 
predstavilo njihov pogled na πport 
invalidov, izkuπnje in zgodbe. Med 
njimi svetovni prvak v plavanju Aleπ 
SeËnik, ki je letos na mednarodnem 
tekmovanju v plavanju v Berlinu s 
Ëasom 1:37,26 postavil nov sveto-
vni rekord na 50 m delfin. Aleπ je 
spregovoril o svoji zgodbi in usodi, 
ko se je pred πtirimi leti hudo poπko-
doval na smuËanju, na zadnji voænji, 
ki jo je tisti dan æelel odpeljati. Od 
malih nog se je uspeπno udejstvoval 
v razliËnih πportih, tako rekreativno 
kot tekmovalno. Po nesreËi so mu 
zdravniki napovedovali slabπe mo-
ænosti rehabilitacije. Sledilo je zdrav-
ljenje, rehabilitacija, nov zaËetek in, 
kot pravi, nove æelje, ki so bile po-

vezane s plavanjem. Potrebna je bila izredna volja in pogum. »eprav z 
majhnimi koraki, je danes 18-letnemu Aleπu uspelo doseËi izredne uspehe 
v plavanju, vztrajno delo v vsakodnevnem treningu pa je bilo poplaËano z 
novim svetovnim rekordom in naslovom svetovnega prvaka. 

V Centru za izobraæevanje, rehabilitacijo in usposabljanje Kamnik so 
ponosni na izjemne uspehe dijakov-πportnikov, zato so predstavili tudi 
uspeπne πportne poti nekdanjih in sedanjih dijakov: Slobodana Banjaca 
in Milana SlapniËarja, ki sta pred nekaj leti zaËela uspeπno πportno pot 
s koπarko na voziËku prav v kamniπkem zavodu, danes pa tekmujeta v 
dræavni reprezentanci koπarke na voziËkih; Natalie Finkπt v bocci, Nejca 
Æupana v πahu in Tilna Ribnikarja v hokeju na voziËku.

Dijake, zaposlene in vse zbrane je pozdravil tudi kamniπki æupan Mar-
jan ©arec. ©portnikom je zaæelel πe veliko uspehov, predvsem pa, da se 
bodo tako zavzeto trudili in se udejstvovali na πportnih podroËjih tudi v 
prihodnosti. 

Vsi, ki radi jih imamo, 
nikdar ne umro.
Le v nas se preselijo,
so in tu ostanejo.

ZAHVALA

V 86. letu starosti nas je tiho 
zapustila naπa draga mami, babica, 

prababica in teta

MILKA KO©NJEK
rojena GaËnik iz Mekinj pri Kamniku

Iskrena hvala vsem, ki ste se poslovili od nje, hvala za 
podarjeno cvetje in sveËe.

Sin Silvo z otroci Matejo, Nataπo in Niko

Januar 2011
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Informacije in rezervacije:
01 83 44 104

animacija@terme-snovik.si 
www.terme-snovik.si

OB»ANI KAMNIKA IMATE 15 % POPUST PRI NAKUPU 
PRENOSLJIVE VSTOPNICE TERM SNOVIK

ZA 30 DVOURNIH KOPANJ.
Vabimo vas tudi na:
brezplaËno vodno telovadbo vsak dan ob 10. in 18. uri, vodeno rekreacijsko plavanje ali 
aerobiko v vodi, savno, masaæo, pedikuro, dnevno kosilo
Termalna voda vsebuje: kalcij, magnezij, natrij, kalij, pH 7,5 - 8,2.
Temperatura vode v notranjih bazenih: od 32° C do 36° C.

ENODNEVNI WELLNESS PAKET
za vse, ki æivijo stresni vsakdan, cena: 48 EUR

Paket vkljuËuje: 4-urno kopanje v termalnih bazenih z dvournim vstopom
v svet savn, kosilo ter masaæa (refleksna masaæa stopal 40 min ali klasiËna masaæa 50 min)

PREDAVANJA in DELAVNICE
Ponedeljek, 31. januar, ob 17. uri: ASTROLOGIJA. Predavateljica: Irena Stopar

»etrtek, 10. februar, ob 17. uri: SEZONSKA HRANA ZAGOTAVLJA IMUNOST

Predavateljica: Maura Arh

Torek, 22. februar, ob 17. uri: IZDELAVA NARAVNIH MIL

Delavnico bosta vodila Irena in Florjan Regovec. 

»etrtek, 3. marec, ob 17. uri: IMAGO TERAPIJA 
Umetnost pogovora in podobe odnosov.  Predavateljica: Vanda MaËkovπek

Za vse, ki cenite svoje zdravje in zdravo okolje!

Vstopnina: 4¤, za Ëlane Kluba zdravja Term Snovik je brezplaËno.
Vse o KLUBU ZDRAVJA na www.terme-snovik.si.

GostiπËe
GTC 902
»RNIVEC
Tirosek 73
% 03/83 94 602

041/689 865

****

Vabljeni tudi na nedeljska in prazniËna kosila.

PravoËasno si zagotovite rezervacijo za prijetna praznovan-
ja ob æivi glasbi:

 VALENTINOVO v soboto, 12. februarja

 PUSTOVANJE v soboto, 5. marca 

 PLES OB DNEVU ÆENA IN MATERINSKEM DNEVU
    v soboto, 19. marca

 PRAZNOVANJA OBHAJILA, BIRME, OBLETNICE ...

Rezervirajte si datum praznovanja,
da bo vaπa poroka takπna, kot si æelite!

TEHNI»NA TRGOVINA
ÆELITE ZA SVOJ DENAR KUPOVATI NAJCENEJE?!

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203

UGODNA PONUDBA!

AKCIJSKE CENE IN POPUSTI VELJAJO PRI PLA»ILU Z GOTOVINO NAD 50 EUR DO PRODAJE ZALOG
UGODNO PONUDBO SI OGLEJTE V NA©I PRODAJALNI

SVETILA

ORODJE

POSODA

BELA

TEHNIKA
PRALNI

STROJ

10% POPUST
na vse blago na zalogi

OD 31. JANUARJA
DO 5. FEBRUARJA

AKUSTIKA
AVTOAKUSTIKA

MALI GOSPODINJSKI 
APARATI

Potrebe malih podjetij in samostojnih podjetnikov
v UniCredit Bank obravnavajo celovito. Ekipa
izkušenih bančnih svetovalcev podjetnikom pri
izboru najprimernejših finančnih storitev stoji ob
strani s strokovnim nasvetom in ponudbo, prila -
go jeno potrebam posameznega podjetja. Podjet -
niki se pri vsakodnevnem poslovanju namreč vse
pogosteje soočajo z likvidnostnimi težavami, zato
je posebej pomembno, da banka razume in ima
rešitve za različne situacije, v katerih se podjetje
lahko znajde. 

V UniCredit Bank je podjetnikom na primer na
voljo pestra ponudba produktov za lažje uravna -
vanje likvidnosti, med katerimi velja izpostaviti
Poslovno plačilno kartico VISA, ki imetnikom
omo   go ča brezgotovinsko plačevanje, njena
glavna prednost pa je odloženo plačilo obvez -
nosti. Z limitom na transakcijskem računu
podjetja finan cirajo obratna sredstva, namenjen
pa je vsem, ki imajo občasne likvidnostne teža -
ve. Črpanje sred stev je hitro in fleksibilno, obe -
nem pa na razpo la go brez predhodne najave
črpanja. 

Podjetjem z vizijo povečanja poslovanja in širitvijo,
ki se zavedajo, da je potrebno investirati danes,
če želijo v prihodnosti žeti dobiček, pa UniCredit
Bank v sodelovanju s Podjetniškim skladom RS
in Evropsko investicijsko banko ponuja tudi kre -
dite, namenjene financiranju rasti podjetja. 

Daniel Makšan, vodja pos lov ne enote
UniCredit Bank v Kamniku: »Podjetja so vedno
bolj proaktivna, iščejo priložnosti in ugodnosti za
znižanje stroškov poslovanja. Preizkusite nas in
se prepričajte, da je sodelovanje z bančnim
svetovalcem lahko enostavno.« 

Dodatne informacije: 
UniCredit Bank PE Kamnik

Kontaktna oseba: Daniel Makšan

Telefon: +386 1 8396 501

Elektronski naslov:
daniel.maksan@unicreditgroup.si

Delovni čas: Ponedeljek – petek 8.30 – 16.30

www.unicreditbank.si

Oglasno sporočilo

Finančne storitve po meri
vašega podjetja
Mala podjetja in samostojni podjetniki potrebujejo hitre, preproste in učinkovite finančne
rešitve. V UniCredit Bank so v ta namen oblikovali poslovne bančne pakete, s katerimi
podjetnik zniža stroške in hkrati posodobi ter poenostavi poslovanje z banko.
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Market Veronika na Kranjski cesti
(tel.: 01/831 10 41) je odprt od ponedeljka do petka od 7.30 do 19.30,
ob sobotah od 7.30 do 17.00, ob nedeljah od 8.00 do 12.00.

SVEÆE SADJE IN ZELENJAVA ZA ZDRAVJE!

V teh zimskih dneh 
okrepite zdravje z 
vitamini iz sveæega 
sadja in zelenjave! 

Za vas smo pripravili 
raznovrstno dnevno 

sveæo ponudbo!

Naπi kupci so deleæni vseh Tuπevih ugodnosti in akcij in πe veË, saj pripravljamo 
πe dodatne lastne akcije.

• IZ NA©E TOPLOTEKE
vsak dan sveæe peËene pizze, rebra, kraËe, piπËanec in po æelji tudi drugo 

peËenje. NaroËila tudi po tel. 01/831 10 41.

NAJ BO SLADKO 
VALENTINOVO!

Homec, Vaπka pot 38a, Radomlje
tel.: 0599 58 914, GSM: 070 550 590,

e-mail: veterina.noe@siol.net
http://www.veterina-noe.net

➫ ambulanta
➫ hrana in osnovna oprema za male æivali

NOVO!!

% 01/83 91 311, 
041/662 450

www.kamnik.si


